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درمان نابینایی با روش ابداعی دانشمند ایرانی

تعیین قیمت بلیت اربعین بدون نظر ایرلاین ها

گروهی از محققان سوئدی در یک مطالعه که با کمک 
محقق ایرانی دکتر "مهرداد رفعت" انجام شد، از توسعه 
ایمپلنت پروتئینی مشتق شده از پوست خوک خبر دادند 
که می تواند بینایی افراد نابینا را به آنها بازگرداند. به گزارش 
ایسنا و به نقل از اس اف، محققان اظهار کردند هیچ یکی از 
افرادیکه با این روش تحت عمل جراحی قرار گرفته اند، با 
گذشت دو سال پس از جراحی دیگر دچار مشکل نابینایی 
نیستند. علاوه بر این، سه نفر که نابینا بودند، پس از این 

روش پیشگامانه، دارای دید ۲۰:۲۰ شدند.
این ایمپلنت که از پروتئین کلاژن پوست خوک ساخته 
شده است، شبیه قرنیه انسان )بیرونی ترین لایه شفاف 
چشم( است. قرنیه آسیب دیده یا بیمار باعث نابینایی بیش 
از ۱۲ میلیون نفر در سراسر جهان می شود. به طور معمول، 
پزشکان فقط می توانند بینایی این بیماران را با انجام پیوند 
قرنیه انسانی از یک اهدا کننده بازیابی کنند. با این حال، 
از هر ۷۰ نفری که نیاز به پیوند قرنیه دارند، تنها یک نفر 

می تواند پیوند قرنیه را انجام دهد.
محققان می گویند این پیوند جدید قابلیت تولید انبوه و 
دو سال ماندگاری دارد و این در حالی است که قرنیه های 
اهدایی انسان باید ظرف دو هفته به دست بیماران برسد. 

این فناوری جدید می تواند به مردم کشورهای فقیرتر که 
پیوند قرنیه انسان در آنها نادر است، کمک کند.

پیوند جدید به طور قابل توجهی
 زمان بهبودی را کاهش می دهد

در این مطالعه، محققان سوئدی ۱۴ فرد نابینا و ۶ فرد کم 
بینا در هند و ایران را انتخاب کردند. شرکت کنندگان از 
بیماری قوز قرنیه )جایی که قرنیه آنقدر نازک می شود که 

می تواند منجر به نابینایی شود(، رنج می بردند.
نویسندگان مطالعه دریافتند که هیچ یک از ۱۴ شرکت 
کننده که قبل از انجام عمل نابینا بوده اند، پس از آن دیگر 
نابینا نیستند. سه نفر از شرکت کنندگان هندی که نابینا 
بودند، پس از پیوند به بینایی کامل رسیدند. هیچ کس هیچ 
گونه عارضه ای در حین عمل یا پس از دو سال پیگیری پس 

از عمل گزارش نکرد.
فقط یک دوره هشت هفته ای استفاده از قطره چشمی پس 
از عمل کافی است تا چشم بیمار ایمپلنت را رد نکند. هدف 
اصلی این مطالعه بررسی این موضوع بود که آیا ایمپلنت 
برای استفاده در انسان بی خطر است یا خیر. محققان اظهار 

کردند که اثربخشی این پیوند خیره کننده است.

در پی اعلام ضمنی نرخ شش میلیون 
تومانی بلیت هواپیما در ایام اربعین از 
سوی وزیر راه و شهرسازی، دبیر انجمن 
شرکت های هواپیمایی اعلام کرد که هیچ 
هماهنگی بابت این نرخ صورت نگرفته و 
تعهدات دولت بابت اربعین پارسال هنوز 

پرداخت نشده است.
مقصود اسعدی سامانی – دبیر انجمن 
شرکت های هواپیمایی در گفت وگو با 
ایسنا اظهار کرد: اعلام نرخ بلیت شش 
میلیون تومانی برای پروازهای اربعین 
بدون هماهنگی با ایرلاین ها و فعالان 

صنعت هوانوردی صورت گرفته است.
وی اظهار کرد: با وجود این که پروازهای 
و  نبوده  تکلیفی  نرخ  تابع  خارجی 
براساس عرضه و تقاضا تعیین می شود، 
از سال ۱۳۹۴ نرخ بلیت پروازهای 
اربعین توسط وزارت راه و شهرسازی، 
سازمان هواپیمایی کشوری با هماهنگی 
هواپیمایی  پیشگامی شرکت های  و 
تعیین و اعلام می شد تا به زائران اجحافی 
نشود و این نرخ ها از حدود یک هفته قبل 
از اربعین تا چند روز پس از آن اعمال 

می شد.
دبیر انجمن شرکت های هواپیمایی ادامه 
داد: تصمیمی که بابت تعیین قیمت 
بلیت هواپیما گرفته شد بدون توجه به 
سوابق آن در سال های گذشته بود؛ چرا 
که سابق بر این براساس توافقی که با 
سازمان هواپیمایی کشوری داشتیم 
نرخ را تعیین می کردیم و امسال هم این 

آمادگی در ایرلاین ها وجود داشت اما 
وزیر راه و شهرسازی بدون هماهنگی ما 
و مشورت با فعالان این صنعت نرخ شش 
میلیون تومانی را بابت پروازهای اربعین 

اعلام کرد.
وی با اشاره به تعیین نرخ پنج میلیون 
تومانی بلیت پروازهای اربعین در سال های 
گذشته اظهار کرد: در آن زمان قرار بود 
برای هر مسافر یک میلیون تومان تخفیف 
در هزینه های فرودگاهی در نظر گرفته 
شود؛ همچنین هزینه فرودگاه نجف را نیز 
سازمان هواپیمایی در سال گذشته تقبل 
کرد که جبران کند اما در طول یکسال 
گذشته هیچ اقدامی در زمینه عمل به این 

وعده ها صورت نگرفته است.
اسعدی سامانی اضافه کرد: زمانی که 
پروازهای برنامه ریزی شده برای کشوری 
مانند عراق از قبل مورد توافق مسئولان 
قرار می گیرد و در حین انجام پروازها 
تعداد آنها افزایش پیدا می کند، فرودگاه 
مقصد )نجف( هزینه مازادی را بابت هر 
پرواز اضافه شده به عنوان هزینه رویالیتی 
فرودگاه دریافت می کند که در سال 
گذشته ۹۱۶ هزار دلار هزینه رویالیتی 
فرودگاه نجف و ۷۰ میلیارد تومان تخفیف 
فرودگاهی در نظر گرفته شده برای 
ایرلاین ها بود که تاکنون هیچ اتفاقی در 
این زمینه نیفتاده و این هزینه به دوش 
ایرلاین ها قرار داشته است و اگر امسال 
هم قرار باشد قیمتی تعیین شود باید 
در وهله نخست وعده های سال گذشته 

را عملی کنند.
دبیر انجمن شرکت های هواپیمایی با بیان 
این که مقطع زمانی اربعین امسال تقریبا 
از بیستم تا سی ام  شهریورماه است گفت: 
در این بازه زمانی که اوج پروازهای داخلی 
است به دلیل محدودیت در تعداد ناوگان، 
جابه جایی ۶۰ هزار مسافر پیش بینی 
شده به عراق کار بسیار دشواری است و با 
توافقات صورت گرفته با مسئولان عراقی 
نمی خواند؛ چرا که روزانه باید حداقل ۵۰ 
تا ۶۰ پرواز به مقصد نجف انجام شود. این 
در حالی است که براساس موافقت نامه 
صورت گرفته بین ایران و عراق مقرر شده 
تا به صورت هفتگی ۱۲۰ پرواز انجام شود 
و برای مازاد آن فرودگاه نجف رویالیتی 
دریافت می کند که برای هواپیماهای 
کوچک ۲۰۰۰ دلار و برای هواپیماهای 

بزرگ ۴۰۰۰ دلار است.
اسعدی سامانی ادامه داد: حداقل در 
ایام اربعین باید ۳۰۰ پرواز انجام شود 
که برای حدود ۱۸۰ پرواز باید هزینه 
رویالیتی به فرودگاه نجف پرداخت شود 
که اینها هزینه های اضافی است که بر 
دوش ایرلاین ها تحمیل می شود. در واقع 
باید گفت که شرکت های هواپیمایی در 
پروازهای اربعین به دنبال سود نیستند 
و همه می خواهند حداکثر توان را به کار 
گیرند تا زائران راحت ترین پرواز را تجربه 
کنند اما قبل از اعلام نرخ پروازهای اربعین 
باید با ایرلاین ها هماهنگی های لازم 

صورت می گرفت
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روزنامه اقتصادی استان کرمان

تومــان  ۵۰۰ قیمــت  صفحــه            ۸            ۱۴۰۱ مــاه  مــرداد   ۲۲ شــنبه        ۱۲۹۴ پیاپــی  شــماره  پنجــم          ســال 

آگهي مناقصه عمومي تجدید شده 
شماره 1401/17/ع

شركت معدنی و صنعتی گل گهر )سهامی عام( در نظر دارد" خرید، نصب و راه اندازی سوئیچ های شبکه" مجتمع خود را از طریق 
برگزاری مناقصه عمومی به پیمانکار واجد شرایط و دارای گواهی شورای عالی انفورماتیک در رشته های مرتبط و با رتبه حداقل 3 
واگذار نماید. لذا متقاضیان می توانند جهت اخذ اسناد مناقصه به وب سایت این شرکت به نشانی WWW.GEG.IR  مراجعه و 
اسناد مذکور را از بخش مناقصه و مزایده دانلود نمایند. مهلت تحویل پاكات ساعت 9 الی 14 روز یکشنبه مورخ 1401/06/06 در 
محــل دفتر كمیسیون معاملات مجتمع و یا دبیرخانه دفتر مرکزی تهران می باشد. ضمناً بازدید از محل اجرای موضوع مناقصه 
روز یکشنبه مورخ 1401/05/30 مقرر شده است. شایان ذکر است فرمت ضمانت نامه های شرکت در مناقصه بایستی عیناً مطابق 
فرمت ارائه شده در اسناد مناقصه تهیه گردد. شركت معدنی و صنعتی گل گهر در قبول یا رد هر یك از پیشنهادات بدون نیاز به ذکر 

کمیسیون معاملاتدلیل و بدون جبران خسارت مختار می باشد.
 شركت معدنی و صنعتی گل گهر

شرکت آب و فاصلاب استان کرمان

وزارت نیـرو
شرکت مهندسی آب و فاصلاب 

کشور 
)مادر تخصصی( 

اصلاحیه فراخوان مناقصه عمومی یک مرحله ای 
شماره 130/ج/5- 1401 م 

شرکت آب و فاضلاب استان کرمان در نظر دارد مناقصه عمومی موضوع : اجرای مخزن 3000 مترمکعبی شهرستان 
مناقصه  در  ارجاع کار  فرایند  نامه  مبلغ ضمانت  با  ارزیابی کیفی  با  همراه  ریال   108.553.916.801 برآورد:  با  را  بلوک 
5.427.700.000 ریال از محل اعتبارات عمرانی و با حداقل تعداد شرکت کنندگان 1 نفر و به شماره 2001005963000187 

را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید. 

کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات 
الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی ، مراحل 

ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند . 
مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت : ساعت 19:00 روز دوشنبه تاریخ 1401.05.24 

مهلت زمانی ارائه پیشنهاد : ساعت 19 روز پنجشنبه تاریخ 1401.06.03 
تاریخ تحویل ضمانتنامه به دبیرخانه شرکت ساعت 14:00 تاریخ 1401.06.03 

زمان بازگشایی پاکت ها : ساعت 08:30 روز شنبه تاریخ 1401.06.05 
اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت الف:

 آدرس: کرمان بلوار 22 بهمن شرکت آب و فاضلاب استان کرمان- دفتر قراردادها - تلفن: 034-333222282 
اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه: مرکز تماس 1456 - 021 

دفتر ثبت نام: 88969738 و 85193768
مدیریت روابط عمومی و آموزش همگانی

آب ارمغان آبادانی است ، آبادانی را بیشتر کنیم
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وفای به عهد
رییس جمهور

در هیـچ کتاب تاریخـی از تاریـخ کهن طبری 
تـا عقـد العلـی للموقـف الاعلـی تـا تاریـخ 
کرمـان وزیـری  و بعدهـا ، همچنیـن در 
هیـج سـفرنامه ای از ابـن بطوطـه بگیـر تـا 
مارکوپولـو تـا سـر پرسـی سـاکس تـا الان 
نمی بینـی اسـمی از ایالـت کرمـان و مکـران 
آورده  باشـند و سـهمی مهـم بـرای توصیف 

جنـوب کرمـان نگذاشـته باشـند.
حالا در گـذر زمـان نامـش تمـدن ارتََ بوده 
باشـد یـا قمادیـن بلـوکات خمسـه باشـند 
یـا جیرفت کـه کلـن حـوزه ی تمدنـی هلیل 

رود اسـت.
لـم در  لعا بـه گونـه ای کـه مولـف حدودا
سـال ۳۷۵ ه. قمـری "جیرفـت را شـهری 
آبـادان و پرنعمـت میدانـد و رودی دارد 
و  می گردانـد  را  آسـیاب  شـصت  کـه 
می شـود." یافـت  زر  آن  آب هـای   در 
تمدنـی آبـاد و سـیر و سـازنده و مولـد کـه 
همـواره چشـم طمـع گرسـنگان و گرسـنه 
چشـمان غارتگـر را متوجـه خـود دیـده، 
بارهـا مـورد هجـوم و تاخـت و تـاز بـوده و 
تاوان طبع بلنـد و طبیعت بخشـنده اش را 

بـه بدتریـن بهایـی پرداختـه اسـت.
  توصیـف تلخـی دارد زنـده یـاد علـی اصغر 
گیلانـی وکیـل و شـاعر جیرفتـی بدیـن 

: ن مضمـو
 دیـده بـس لشـکر اسـکندر و هم نوشـروان
 خـورده ای قهـوه ی غُـز تحفـه ی آن اهرمنان
 بـر سـرت زخـم سـتوران سـتمگر مانـده 

بر دلت داغ جفاهای چو اخگر مانده !
دیـاری که بـا همت نیـاکان مـا و برکـت آب 
هلیل و خـاک حاصلخیـزش همـواره انبار 
غلـه ی ایـران بـوده و بـا مراتـع بـی نهایتـش 
و  غـز  کمـان  حا زمسـتانه ی  پایتخـت 
سـلجوقی کرمان! که خودشـان و سپاهیان 
و اسـبان شـان می خوردنـد و می بردنـد! 

جیرفـت در عصر جدیـدش هم نامـی بوده 
بـرای خـودش! در گاهشـمار تاریـخ کرمـان 
دکتـر نجمـی آورده کـه قریـب پنجـاه سـال 
پیـش وزیـر کشـور در فـرودگاه جیرفـت! 
مورد اسـتقبال اسـتاندار کرمان قرار گرفت!
 اینهـا جعـل تاریـخ نیسـت اصـل تاریـخ 
اسـت. منطقـه ای کـه نیـم قـرن پیشـتر بـا 
انتخـاب کارشناسـان بـه عنـوان یکـی از 
۳ قطـب کشـاورزی ایـران انتخـاب شـد 
و تشـکیلات عظیـم کشـاورزی و عمـران 
روستایی، سد و سـیلو و فرودکاه و شرکت 
عظیـم کشـت و صنعـت، شـرکت سـهامی 
زراعـی، مراکـز تبدیلـی و صنایـع جانبـی و 
مراکز علمی و تحقیقاتی را داشته و سالانه 
بیش از چهـار و نیم ملیون تـن محصولات 
بـا کیفیـت را روانـه ی بـازار خودکفایـی و 
سـربلندی کشـور می کند. آن هم در دنیایی 
پـر آشـوب کـه آذوقـه و تجارتـش هـم 
سیاسی و باجی و خراجی اسـت. تا باورمان 
شـود توجـه بـه ایـن مناطـق مولـد، هزینـه 
نیست سرمایه گذاری  اسـت برای فرداهای 

بهتـر سـرزمین مـان.
اسـتارت توسـعه و اسـتقلال جنـوب یکـی 
دو دهه اسـت کـه بـه همـت دولتمـردان و 
سیاسـت گزاران نظـام خـورده بـه گونـه ای 
که بسیاری از  ادارات کل جنوب در جیرفت 
مسـتقر شـده اند. امـا گویـا قـرار اسـت برگ 
زرین این افتخار و احقاق حـق، پس از قرن 
ها بی مهـری بـه جنـوب، به نـام این نظـام و 

ایـن دولـت حامـی محرومان بخـورد. 
جایـی کـه رییـس جمهـور محتـرم در جمع 
مـردم جنـوب و جیرفـت بـا قطعیـت و 
قاطعیت از تشـکیل اسـتان کرمـان جنوبی 

! گفتنـد
 مریـد پیـر مغانـم  ز مـن مرنـج ای شـیخ

چرا که وعده تو کردی و او به جا آورد! 

یادداشت
 محمدرضا واحدی 

 با حضور وزیر اقتصاد و تنی چند از مسئولان استان کلید خورد

عملیات اجرایی ۴ ابرپروژه  فولادی 
 شرکت گهرزمین در بردسیر 

ایـن مراسـم  بـا حضـور سید احسـان خانـدوزی وزیـر 
امـور اقتصـاد و دارایـی، شـهباز حسـن پـور نایـب 

رییـس کمیسـیون اقتصـادی مجلس شـورای اسـلامی و نماینده مردم سـیرجان 
و بردسـیر در مجلـس دکتـر شـیرازی مدیرعامـل شـرکت سـرمایه گذاری امیـد و 
جمعی از مسـئولان اسـتانی، شهرسـتان و مدیران فولادی در شهرسـتان بردسیر 

برگـزار شـد.

وزیـر جهـاد کشـاورزی خواسـتار راه انـدازی بـازار آب و 
اسـتفاده بهینه از منابع آبی موجود در اسـتان کرمان شد.

سـید جـواد سـاداتی نژاد در جمع مسـئولان اسـتان کرمـان اظهارداشـت: اسـتان 
کرمـان در زمینـه کشـاورزی یکـی از اسـتان های پیشـرو اسـت و نقـش تعییـن 
کننـده ای در تولیـد انـواع محصـولات کشـاورزی در کشـور دارد کـه بایـد از ایـن 

پتانسـیل در راسـتای افزایـش تولیـد و بهـره وری اسـتفاده کـرد.

معـاون وزیـر صنعـت، معـدن و تجـارت و مدیرعامـل 
سـازمان صنایـع کوچـک و شـهرک های صنعتی : امسـال 

۷۰۰ هکتار زمین جدید در اسـتان کرمان بـه نواحی و شـرکت های صنعتی اضافه 
می شـود. بـه گـزارش روابـط عمومـی شـرکت شـهرک های صنعتـی کرمـان، علـی 
رسـولیان در جریان سـفر اسـتانی دولت به کرمان با اسـتقبال مدیرعامل شـرکت 
شـهرک های صنعتـی کرمـان وارد ایـن اسـتان شـد. او افـزود: طـی سـفر رییـس 
جمهور بـه کرمان در حـوزه زیرسـاخت ها، صنعـت و معـدن و تجارت تسـهیلات 
مشـخصی بـرای بنگاه هـای صنعتـی مصوب شـده اسـت کـه اعـلام خواهد شـد.

۷۰۰ هکتار به مساحت 
شهرک های صنعتی کرمان 

 اضافه می شود

 وزیر جهاد کشاورزی:

بازار آب در کرمان 
 راه اندازی شود

صفحه 8 را 
بخوانید

صفحه 2 را 
بخوانید

ادامه مطلب رادر 
صفحه 8 بخوانید

ری
هو

جم
ت 

اس
ت ری

سای
س: 

عک
دولت؛ در رشد اقتصادی موفق

 در کنترل تورم ناموفق

 بررسی کارنامه وعده های دولت سیزدهم در یک سالگی

3

2

رئیس جمهور: استان شدن جنوب کرمان حتمی استرئیس جمهور: استان شدن جنوب کرمان حتمی است
رئیس جمهور در آخرین سفر استانی هیات دولت در جمع مردم جیرفت: مسئله استان شدن جنوب استان کرمان در 
دستور کار دولت است، اجرای آن با تاخیر مواجه شده، اما در مجموع استان جنوبی کرمان حتما تشکیل خواهد شد.

 وزیر ارشاد در رودبار جنوب خبر داد

برپایی جشنواره ویژه گویش ها در جنوب کرمان

2

رنا
  ای

س:
عک

محمدمهـدی اسـماعیلی وزیـر فرهنـگ 
و ارشـاد اسـلامی کـه در راسـتای سـی و 
یکمیـن سـفر اسـتانی رئیس جمهـور بـه 

اسـتان کرمـان سـفر کـرده اسـت.
 در دومیـن روز سـفر خـود از بـه عنـوان 
نماینده تـام الاختیـار رئیس جمهـور عازم 

شهرسـتان رودبـار جنـوب از توابـع اسـتان 
کرمـان شـده اسـت. اسـماعیلی در سـفر 
خـود بـه شهرسـتان رودبار جنـوب گفـت: 
قـرار اسـت در راسـتای توسـعه فرهنگـی 
منطقـه جنـوب کرمـان، جشـنواره ویـژه 
گویش ها در ایـن منطقه برگزار شـود و در 

کنـار آن نیـز سـایر فعالیت هـای فرهنگـی 
و هنـری منطقـه تقویـت و مـورد حمایت 
قـرار گیـرد، همچنین خانـه بلـوچ در تهران 
به منظور بـروز اسـتعدادهای شـگرف این 
منطقـه و اسـتان سیسـتان و بلوچسـتان 

چشـم نـوازی خواهـد کـرد.
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کلنگ زنی بزرگترین نیروگاه برق 
خورشیدی کشور در منطقه 

ویژه اقتصادی رفسنجان
با حضور مدیرعامل شرکت ملی صنایع مس ایران، طرح نیروگاه 
۳۰۰ مگاواتی برق خورشیدی در منطقه ویژه اقتصادی رفسنجان 

کلنگ زنی شد.
علی فهیمی مجری احداث نیروگاه های مجتمع مس سرچشمه 
رفســنجان در حاشــیه کلنگ زنی این نیروگاه، اظهــار کرد: در 
راستای پایبندی شــرکت ملی صنایع مس ایران و مجتمع مس 
سرچشمه رفسنجان به بحث مسئولیت های اجتماعی و حفاظت 

از محیط زیست این نیروگاه خورشیدی احداث خواهد شد.
مجری احداث نیروگاه های مس سرچشمه رفسنجان، با بیان اینکه 
این نیروگاه پس از کلنگ زنی در دو فاز که فاز اول ۲۵ مگاوات و فاز 
تکمیلی تا ۳۰۰ مگاوات خواهد رسید، احداث می شود خاطرنشان 
کرد: پیش بینی می شود ظرف ۱۸ تا ۲۴ ماه از زمان انتخاب پیمانکار 
نیروگاه قابلیت راه اندازی و اتصال به شبکه سراسری را داشته باشد.

فهیمی اعتبار این طرح را بیــش از ۱۲۰ میلیون یورو اعلام کرد و 
گفت: فضای پیش بینی شــده به ازای هر مگاوات یک تا یک ونیم 
هکتار زمین در نظر گرفتیم که در مجموع در حدود ۴۵۰ هکتار 

برای این طرح در نظر گرفته شده است.
او با اشــاره به اینکه بخش عمــده ای از مصــارف مجتمع مس 
سرچشمه طبق تفاهم نامه وزارت نیرو با وزارت صمت پشتیبانی 
خواهد شد که کمک شایانی به پایداری شبکه کشور می کند، خاطر 
نشان کرد: در کشور تاکنون در این مقیاس نیروگاه تجدیدپذیر و 
خورشیدی نداشــتیم که در آینده بزرگترین نیروگاه خورشیدی 

کشور و منطقه خواهد بود.

معاون امور زنان و خانواده 
رئیس جمهور: بانوان کارآفرین را 

به صورت ویژه حمایت می کنیم
معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهور در جمع بانوان فعال استان کرمان 
گفت: همین الان اعلام می کنم کارآفرینان زن را به صورت ویژه حمایت 
می کنیم.  انسیه خزعلی امروز در نشست با اقشار زنان ضمن شنیدن 
مشکلات زنان در حوزه های مختلف اجتماعی، فرهنگی، اقتصادی و ... 
بیان کرد: بیش از ۱۰۰ میلیارد اعتبار در حوزه بانوان استان در زمینه های 
آموزش، حوزه علمیه، کارآفرینی، فرهنگی، اقتصادی، مسکن، دانش بنیان 

و... در نظر گرفته شده است.
او با اشاره به تخصیص اعتبار برای راه اندازی کارگاه های اشتغالزایی در 
زندان ها افزود:  بسیاری از آسیب های اجتماعی باید با انگیزه و شور زنان 

فعال در میان خود مردم و به کمک دولت برطرف شود. 
خزعلی به دیدارهای خود در کرمان اشاره و با بیان اینکه از دیروز که با 
خانواده های کارآفرین مواجه بودم از انگیزه آن ها انرژی گرفتم و متوجه 
شدم اگر به این مردم تکیه کنیم موفق می شویم اظهار کرد: مطالباتی که 
در خصوص حوزه فرهنگی، خرید کاغذ و انتشار کتاب مطرح شد، وزارت 

فرهنگ و ارشاد اسلامی در دستور کار قرار داده است.
معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهور گفت: شناساندن زنان ایثارگر و 

کارآفرین مغفول مانده و امیدواریم این کار به خوبی انجام شود..
اوتصریح کرد: ارتقاء ساختار مشاورین بانوان در دستگاه های اجرایی نیز 
تصویب شده که بنا بر این قانون خانم های مشاور باید پستی معادل معاون 
وزیر یا مدیرکل داشته باشند و در قوانین نظر دهند؛ امیدواریم از سوی 
خانم های فعال در پیشنهاداتی فرستاده شود تا بتوانیم محرومیت را از 

جامعه زنان حذف کنیم.
خزعلی با بیان اینکه رفع موانع تولید و شــرکت های دانش بنیان مورد 
تأکید رئیس جمهور است گفت: اینکه تنها ۹/۰ درصد زنان شاغل استان 
کارآفرین هستند جای تأسف دارد زیرا توانمندی خانم ها بیش از این ها 

است.
معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهور تاکید کرد: همین الان اعلام 
می کنم کارآفرینان زن را به صــورت ویژه حمایــت می کنیم و زنان 

کارآفرینان رشته های مدنظر و نیازهای خود را برای ما بفرستند.

قطار هیات دولت در پایان سـفرهای اسـتانی خود 
پنج شـنبه ۲۰مرداد به ایسـتگاه آخر یعنی استان  
کرمان رسـید. مـردم کرمـان در ۲ ماه اخیـر پایان 
هر هفته چشـم به راه سـفر رئیس دولـت و هیات 
همراه به این اسـتان بودند که سـرانجام در سـی و 
یکمین سفر استانی میزبان رییس جمهور شدند.
در بیـن مـردم پهناورترین اسـتان کشـور شـاید 
به توان گفـت مـردم جنوب  کرمـان بیـش از بقیه 
انتظـار ایـن سـفر را می کشـیدند. همـه چیـز به 
سـخنان نماینـده مـردم سـیرجان برمی گـردد. 
شـهباز حسـن پور نماینـده مـردم سـیرجان و 
بردسـیر در مجلـس، در حاشـیه افتتاح پـروژه ای 
از تصویـب طـرح تشـکیل اسـتان کرمان جنوبی 
به مرکزیت جیرفت خبـر داد و با گله از مسـئولان 
خواسـت تا به طـرح اسـتان شـدن سـیرجان نیز 

توجه داشـته باشـند.
سـخنان حسـن پور علیرغـم اینکـه واکنـش تند 
نمایندگان دیگر شهرهای مدعی استان شدن را به 
دنبال داشـت اما امید را در دل مـردم خطه جنوب 
کرمان بیشـتر کـرد و احتمـال مطرح شـدن این 
موضوع از زبان رئیس جمهور در سـفر اسـتانی او از 
گوش و کنار شنیده می شـد. همین موضوع باعث 
شـده بود مردم جنـوب کرمان بیـش از بقیه مردم 
استان چشـم به راه رئیس دولت سـیزدهم باشند.
سرانجام روز موعود فرا رسید. سید ابراهیم رئیسی 
بعد از حضـور در کرمان صبح جمعـه وارد فرودگاه 
جیرفت در جنـوب اسـتان  کرمـان شـد و وزیران 
نیز هرکـدام در شهرسـتان ها حضور یافتنـد تا به 
نمایندگی از دولت مشـکلات آنها را بررسی کنند.
نگاه مثبت به شهرستان شدن جازموریان

رئیس دولت سـیزدهم سـفر به جنوب کرمـان را 
با  بازدید هوایـی از منطقه و همراهـی وزیران و نیز 
مسـئولان اسـتانی از جمله اسـتاندار شـروع کرد. 
دقایقی پس از بازدید هوایی، در برخی روسـتاهای 
جنوب کرمـان از جملـه تنـگ شـاه در عنبرآباد و 
کروچـان در رودبارجنوب حضور یافـت و در جمع 
اهالی این روسـتاها مسـائل و مشـکلات آنـان را از 

نزدیک شـنید.
دیدار رییس جمهـور با اهالـی بخـش جازموریان 
در حالی بود که طوفان شـن به شـدت مـی وزید و 
این شـرایط جوی نیز مانـع انجام این دیدار نشـد. 
بسیاری از اهالی منطقه در این دیدار خواسته های 
خـود را در حضـور رییس جمهـور بیان کردنـد. از 

جمله مطالبات ارتقـای جازموریان به شهرسـتان 
بـود کـه رئیس جمهـور در ایـن رابطه گفـت: این 
موضوع با نـگاه مثبـت در دولـت در حال بررسـی 

ست. ا
در ادامـه سـفر سـید ابراهیـم رئیسـی در جمـع 
مردم جیرفت که از سـاعات اولیه صبـح در مصلی 
بـزرگ این شـهر انتظار حضـور او را می کشـیدند 

حاضر شـد.
تلاش برای رفع موانع تولیدات کشاورزی

رئیس جمهـور در جمع مـردم حاضـر در مصلی  با 
بیان اینکه شهرسـتان جیرفـت علاوه بر داشـتن 
دانـش، بصیـرت و همراهـی بـا انقـلاب و نظـام 
در همـه ایـن ۴۳ سـال، در عرصه هـای تولیـد و 
کشـاورزی مردمانی تولید کننـده و در اسـتقلال 
کشـور نقش آفریـن بوده انـد افـزود: مردم اسـتان 
کرمان خسـتگی ناپذیر و تولید کننده هسـتند و 
کشـاورزی محور اقتصادی جنوب اسـتان کرمان 
اسـت که باید این مهم نیز در اسـتان تقویت شود.

رئیسـی با تاکید بر نقـش مهم  تولیـد محصولات 
کشاورزی در استقلال کشـور و تاکید بر رفع موانع 
مسـیر تولید،افـزود: الگـوی کشـت باید بـه گونه 
ای باشـد کـه اسـتقلال کشـور را در کنـار تامیـن 
نیازهـای مالـی کشـاورز  تامیـن کنـد کـه در این 
راسـتا سـرزمین حاصلخیز این منطقه مـی تواند 
گام اساسـی در اسـتقلال و خودکفایی کشـور در 

کالاهای اساسـی بـردارد.
فعال شدن منطقه ویژه جازموریان

 در دستور کار
رئیس جمهـور با بیـان اینکه بـرای مصوبـه ایجاد 
منطقه ویژه اقتصـادی جازموریان بعد از ۱۵ سـال 
هیچ اقدامی تاکنون صـورت نگرفته اسـت، افزود: 
وجود ایـن منطقه ویـژه اقتصـادی می تواند تولید 
و اشـتغال را در ایـن خطـه رونـق دهـد و بیکاری 
منطقه جازموریـان که خیلی هـا را رنـج می دهد، 

رفـع کند.
او بـا تاکیـد بر اینکـه شـرکت های بـزرگ معدنی 
اسـتان کرمان باید براساس مسـئولیت اجتماعی 
خـود بـه ایـن موضـوع ورود پیـدا کننـد، افـزود: 
ظرفیت ایجاد منطقه ویژه اقتصـادی در این خطه 
باید صورت گیـرد و پـروژه ای کـه با تاخیـر روبرو 
شـده باید سـریعا انجـام شـود.لذا دولت بـه دنبال 
فعال سـازی آن اسـت تا با اجرای فاز عملیاتی آن، 

تولید و اشـتغال منطقـه نیز رونـق گیرد.
تاکید بر ایمن سازی جاده های مواصلاتی

رئیسـی با اشـاره به وضعیت محورهای مواصلاتی 

جنوب اسـتان و موقعیـت اسـتراتژیک و ترانزیتی 
این منطقه نیـز گفـت: جاده هـای مواصلاتـی در 
جنـوب اسـتان از نکاتی اسـت که بسـیار اهمیت 
دارد و بایـد جاده هـا امـن باشـد و این موضـوع نیز 
مورد تاکید قـرار خواهد گرفت و در مصوبات سـفر 

نیز دیده شـده اسـت.
تشکیل استان جنوب کرمان حتمی است

رئیسـی در بخـش دیگـری از سـخنان خـود بـه 
موضوعی کـه مردم خطـه جنوب کرمـان منتظر 
شـنیدن آن بودند کـه همان اعـلام نظـر در رابطه 
با وضعیـت جنوب کرمان در تقسـیمات کشـوری 

بـود پرداخت.
 رییس جمهـور در رابطـه بـا اسـتان شـدن 
جنوب کرمـان گفـت: مسـئله اسـتان شـدن 
جنوب اسـتان کرمان در دسـتور کار دولت اسـت 
و ان شـاءالله ایـن موضـوع پیگیـری خواهـد شـد. 
اجـرای آن بـا تاخیـر مواجه شـده، امـا در مجموع 
اسـتان جنوبی کرمان حتما تشـکیل خواهد شد.

شرکت معادن فاریاب
 به اهلش واگذار می شود

رئیسـی درباره وضعیت معـادن اسـتان نیز گفت: 
خلـع ید شـرکت معـادن فاریـاب انجام شـده و به 
زودی ایـن معـادن به افـراد اهـل واگـذار و نگرانی 

مـردم آن منطقـه مرتفع خواهد شـد.
او بـا بیـان این کـه اسـتان کرمـان بهشـت معادن 
ایـران اسـت، تاکید کـرد: بایـد یـک کار انقلابی و 
تحولی در معادن کرمان انجام شـود، مسئولان در 

این حوزه تلاش بیشـتری کنند و امروز در جلسـه 
شـورای اداری اعـلام می کنـم کـه بایـد معـادن 
دچار تحـول شـوند، زیـرا اداره معـادن را این گونه 

نمی پسـندیم.
تکمیل سیل بند خرم جیرفت 

در اولویت اصلی
رییس جمهـور در ادامه با اشـاره به خسـارت های 
سـیل در جنـوب کرمـان طـی چنـد مقطـع 
اظهارداشـت: در سـفر قبل شـاهد بودم  سـیل در 
ایـن منطقـه خسـارت بسـیار وارد کـرد و ایـن در 
حالـی اسـت کـه می تـوان سـیلاب ها را بـه جای 

تهدیـد بـه فرصـت تبدیـل کرد.
بـه گفتـه او احـداث سـیل بنـد جیرفـت کـه 
مدت هـای زیـادی از اجـرای آن باقـی مانـده باید 
عملیاتـی شـود. رئیسـی اظهارداشـت: سـیل در 
ایـن منطقه تهدیـد جـدی اسـت و در جازموریان 
احسـاس کردیـم هر لحظـه ممکن اسـت زندگی 
و اراضی کشـاورزی مردم با خسـارت روبه رو شود.
سـید ابراهیم رئیسـی بـا اشـاره بـه اینکـه احداث 
سـیل بند خـرم جیرفـت  در مصوبـات سـفر قرار 
گرفتـه اسـت و در شـورای اداری بـر آن تاکیـد 
می کنـد، افـزود: از اولویت هـای جـدی در ایـن 
منطقـه سـاخت سـیل بند جیرفـت و آب بندهـا 
اسـت تا با آمـدن بـاران مـردم احسـاس نگرانی و 
مشکل نکنند و این کار باید سـریعا انجام شود؛کار 
با سـرعت باید انجـام شـود و حداکثر یک سـال و 

نیم آینـده کار بـه اتمام برسـد.

 وحیدی وزیر کشور گفت: برای رفع مشکلات زیر 
ساختی شهر کرمان علاوه بر درآمد زایی برای مردم 
مناطق مختلف از بودجه های ملی استفاده خواهد 
شد.  وزیر کشور در بازدید از آرامستان جدید کرمان 
گفت: این آرامستان در ۵۰ هکتار وسعت طراحی 
شده اســت که ۱۰ کیلومتر با شــهر فاصله دارد و 
نداشتن جاذبه بصری رغبت مردم را برای حضور در 
این آرامستان کم کرده است که با توجه به ممنوعیت 
دفن اموات در آرامستان قدیمی این مکان باید آماده 
سازی بیشــتری داشته باشــد. او در بحث حاشیه 
نشینی هم گفت: از شهرک همت بازدید کردم مردم 
گاز و برق دارند، اما با مشــکل آب روبرو هستند که 
سندی برای ساماندهی مناطق حاشیه ای تهیه شده 
است که باید هر چه سریع تر اجرا شود. وحیدی در 
خصوص تهدید شهر کرمان از نظر سیلاب نیز گفت: با 
توضیحات منابع طبیعی پخش سیلاب در دستور کار 

است تا شهر را از خطر سیلاب ایمن کنند.
بازدید وزیر کشور از اردوگاه ترک اعتیاد 

کرامت  کرمان
معاون اجتماعی ســپاه ثارالله در توضیح وضعیت 
این اردوگاه گفت: در این اردوگاه ۱۴۵ نفر در حال 
درمان، اشتغال و صیانت هستند و ظرفیت آن ۱۵۰ 
نفر هستند. معتادین در این بازدید به  وزیر گفتند بعد 
از ترک به علت نداشتن مکان مناسب و اعتبارات لازم 
جایی برای اشتغال ندارند، بنابراین بعد از ترک دوباره 

به چرخه اعتیاد بر می گردند.
 وزیر کشور از مرکز ترک اعتیاد ماده ۱۶ 

استان کرمان بازدید کرد
وزیر کشــور در این بازدید گفت: در این مرکز ۲۶۶ 
معتاد نگهداری می شود و معتادین متجاهر باید کاملا 

از سطح شهر جمع آوری شود،

بازدید از ساخت بلوار در مسیر بزرگراه 
شهید سلیمانی، پل شهدای خلبان

شهردار کرمان در این بازدید گفت: طرح اصلاحیه 
مسیر شــرق به غرب کرمان با ساخت پل شهدای 
خلبان بهتر می شود و دسترســی زائران و مردم به 
سمت گلزار شهدای راحت تر خواهد شد و ترافیک 
کمتر می شود، ســاخت این پل در مجاورت بلوار 
هوانیروز اســت، اســم این بلوار قرار است بزرگراه 
شهید سلیمانی متصل شود. او افزود: یک تقاطع غیر 
هم سطح در مسیر بزرگراه شهید سلیمانی در حال 
ساخت  است و هنوز تکمیل نشده است و در صورت 
تکمیل می تواند به عنوان یک مسیر شرقی و غربی 
مهم در شهر کرمان برای کاهش ترافیک عمل کند. 
وزیر کشور گفت:  این بزرگراه ۱۶ کیلومتر طول دارد 
و به دلیل اینکه در این طرح قرار است تملک زیادی 

صورت بگیرد ما در شورای عالی کشور از این طرح  
دفاع می کنیم.

بازدید وزیر کشور از نمایشگاه
 پریشانی کرمان

استاد جمال الدین مودب خوشنویس و مسئول این 
نمایشگاه گفت:مجموعه پریشانی شامل حدود ۱۱۰ 
اثر بزرگ خوشنویسی است. اینجا از سال ۹۳ فعالیت 

می کند و ۴۰ سال است که خوشنویسی می کنم.
استاد مودب گفت: کرمان مکان مقدسی است من 
می توانستم این آثار را بفروشم و میلیون ها پول بگیرم 
ولی تصمیم گرفتم  برای مردم کرمــان به یادگار 
بگذاریم. او از وزیر درخواست کرد مکانی  برای ایجاد 

موزه آثار خوشنویسی اختصاص یابد.
وزیر کشور گفت: این گنجینه اینجا محبوس شده 
اســت فرماندار کرمان باید مکانی در اختیار استاد 
مودب بگذارد تا این آثار به نمایش عموم گذاشــته 
شود. وحیدی خانواده استاد مودب را هنرمند خواند و 
گفت: برکات معنویت در این آثار فوق العاده است، در 
این آثار هزار بار اسم خداوند نوشته و خوانده می شود.

وزیر کشور همچنین از مرکز نگهداری سگ های 
بدون صاحب شهر کرمان بازدید کرد و بر جمع آوری 

سگ ها برای تامین امنیت مردم تاکید کرد.

رئیس جمهور: استان شدن جنوب کرمان حتمی است
رئیس جمهور در آخرین سفر استانی هیات دولت در جمع مردم جیرفت: مسئله استان شدن جنوب استان کرمان در دستور کار 

دولت است، اجرای آن با تاخیر مواجه شده، اما در مجموع استان جنوبی کرمان حتما تشکیل خواهد شد.

وزیر کشور: رفع مشکلات زیر ساختی شهر 
کرمان نیاز به بودجه های ملی دارد

گزارش
کاغذ وطن

معاون رییس جمهور: 
سرمایه گذاران نباید گرفتار 

کاغذ بازی اداری شوند
معاون پارلمانی ریاست جمهوری با انتقاد از بروکراسی در روند سرمایه 

گذاری گفت: سرمایه گذاران نباید گرفتاری کاغذ بازی اداری شوند.
 سیدمحمد حسینی در نشست شورای اداری شهرستان جیرفت اظهار 
داشت: بسیاری از کشورها به دلیل رقابت دنبال جذب سرمایه گذار هستند 
لذا باید زمینه سرمایه گذاری آسان را فراهم کرد. معاون امور مجلس رییس 
جمهور بر حمایت از بخش خصوصی برای سرمایه گذاری و مشارکت در 
طرح ها تاکید کرد و گفت: تنها نمی توان به اعتبارات دولتی تکیه کرد لذا 
باید زمینه مشارکت بخش خصوصی را نیز فراهم کرد. او افزود: بسیاری 
از ســرمایه گذاران ایرانی خارج نشین و ســرمایه گذاران داخلی آماده 
مشارکت در طرح های سرمایه گذاری هستند که باید زمینه مشارکت 

آنان را فراهم کرد.
استقلال وزارت بازرگانی در دستور کار ویژه

این مسئول  با بیان اینکه به دنبال توجه ویژه به موضوع تولید، طرح استقلال 
وزارت بازرگانی از سازمان صمت به صورت ویژه در دستور کار دولت قرار 
گرفته است افزود: تنظیم بازار و نظارت بر قیمت کالاها بخشی از وقت و 
تمرکز وزارتخانه های صمت و جهاد کشاورزی را گرفته لذا برای اینکه این 
وزارتخانه ها به موضوع تولید بپردازند، استقلال وزارت بازرگانی به صورت 
ویژه در دستور کار قرار گرفته است. حسینی با بیان اینکه در گذشته وزارت 
صنعت، معدن و تجارت شامل صنایع سنگین، معادن، فلزات و وزارت 
بازرگانی بوده اســت، گفت: در گذر زمان این چهار وزارت خانه به سه و 
سپس در یک وزارتخانه ادغام شد که در گذر زمان تجربه ای از ادغام آنها 
پیدا کردیم. او همچنین با تاکید بر ضرورت مشارکت مردم و دولت گفت: 
برای رسیدن به موفقیت در سطوح مختلف دولت نیازمند مشارکت مردم 
و دولت هستیم. حسینی تصریح کرد: دولت با روحیه جهادی بدون فوت 
وقت در حال تلاش است لذا برای رسیدن به پیشرفت همه باید تلاش کنند. 
او  ادامه داد: تلاش جهادی وظیفه ملی، ایمانی و انقلابی همه به شمار می 

رود تا کشور آباد شود و این به نفع همه است. 
مشکلات جنوب کرمان ثبت و پیگیری می شود

معاون امور مجلس رییس جمهور همچنین به گزارش های مدیران کل در 
زمینه مشکلات منطقه جنوب کرمان و شهرستان جیرفت در بخش های 
مختلف اشاره کرد و گفت: تمامی مشکلات منطقه جنوب کرمان ثبت شد 
و پیگیری می شود. او به خسارت سیلاب اخیر در جنوب استان کرمان اشاره 

کرد و گفت: رییس جمهور تاکید زیادی بر جبران خسارات حوادث دارد.
او همچنین به بیمه محصولات کشاورزی اشاره کرد و گفت: دولت در این 

زمینه حمایت می کند. 

محمدمهدی اسماعیلی وزیر فرهنگ و ارشاد 
اسلامی که در راستای سی و یکمین سفر 
استانی رئیس جمهور به استان کرمان سفر 
کرده است. در دومین روز سفر خود از به عنوان نماینده تام 
الاختیار رئیس جمهور عازم شهرستان رودبار جنوب از توابع 

استان کرمان شده است.
اسماعیلی در سفر خود به شهرستان رودبار جنوب گفت: 
قرار است در راستای توسعه فرهنگی منطقه جنوب کرمان، 
جشنواره ویژه گویش ها در این منطقه برگزار شود و در کنار 
آن نیز سایر فعالیت های فرهنگی و هنری منطقه تقویت و 
مورد حمایت قرار گیرد، همچنین خانه بلوچ در تهران به 
منظور بروز استعدادهای شگرف این منطقه و استان سیستان 

و بلوچستان چشم نوازی خواهد کرد.
او در ادامه به ظرفیت بالای جنوب کرمان اشاره کرد و گفت: 
منطقه جنوب کرمان از ظرفیت های طبیعی و نیروی انسانی 
مناسبی برخوردار است، که به لحاظ قرار گرفتن در موقعیت 
راهبردی و جغرافیایی میان دو استان کرمان و سیستان و 

بلوچستان نیازمند نگاه ویژه ای است.
اسماعیلی با تاکید بر اینکه منطقه جنوب کرمان دارای سابقه 
و تاریخچه فرهنگی کهنی است، عنوان کرد: رییس جمهوری 
نسبت به رفع مشکلات این منطقه اهتمام ویژه ای دارد و قرار 
است در این سفر مشکلات منطقه را به خوبی احصا کنیم زیرا 
به لحاظ تقسیمات کشوری برنامه ای برای این منطقه در 

نظر گرفته شده است.
او تصریح کرد: با توجه به جایگاه راهبردی منطقه جازموریان 
در جنوب کرمان و وسعت و امکاناتی که برخوردار است قرار 
است در این منطقه به لحاظ توسعه منابع کشاورزی و منابع 

فرهنگی اقدامات خوبی انجام شود.
اسماعیلی گفت: برای اهالی رسانه تسهیلات ویژه ای در نظر 
گرفته شده که بخشی از آن اعلام شده و بخش دیگر آن در 

مراسم بزرگداشت روز خبرنگار اطلاع رسانی خواهد شد. 
همچنین رییس جمهور در این خصوص در ۱۳ مورد دستور 
ویژه داده اند تا بتوانیم با وزارتخانه های مختلف تفاهم 

نامه های آن را به سرانجام برسانیم.

مشاور وزیر ارتباطات گفت: مشکل پوشش آنتن دکل تلفن همراه 
و اینترنت شهرستان منوجان و قلعه گنج بررسی و رفع خواهد شد. 
ایرج روحی مشاور وزیر ارتباطات گفت: همزمان با سفر هیأت 
دولت به استان کرمان تیمی از کارشناسان وزارت ارتباطات 
در منوجان و قلعه گنج مشکل پوشش آنتن دکل تلفن همراه 
و اینترنت را در این شهرستان ها بررسی و جهت رفع آنها اقدام 
خواهد شد او افزود: با توجه به وضعیت و مشکل عدم پوشش 
تلفن همراه و اینترنت در روستا ها و نقاط شهری پنج شهرستان 
جنوبی یک تیم کامل و منسجم متشکل از کارشناسان وزارت 
ارتباطات و مخابرات استان کرمان در شهرستان قلعه گنج 
ومنوجان حضور یافتند. او اظهارکرد: اعضای این تیم در کنار 
مسئولان شهرستان به مدت دو روز برای بررسی وضعیت 
اینترنت و تلفن همراه حضور خواهند داشت. روحی مشاور 
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات گفت: ما به فرصت نیاز داریم 
که طی یک تا ۲ هفته آینده که اطلاعات این روستا ها را جمع 
آوری کردیم و پس از تحلیل داده ها و اطلاعات بتوانیم مطابق 
زمانبندی تصمیم گیری و مشکل را حل کنیم. او بیان کرد: با 
توجه به کم برخوردار بودن روستا های پنج شهرستان جنوبی 
استان کرمان از اینترنت و خط تلفن همراه لازم شد یک تیم 
کارشناسی در این منطقه مستقر شود که بتوانیم مشکلات این 
مناطق را بررسی و مرتفع کنیم. روحی تصریح کرد: به دلیل اینکه 
این مناطق به علت وسعت منطقه و کوهستانی بودن در پوشش 
اینترنت و آنتن تلفن همراه از میزان متوسط کشوری پائین تر 
هستند لازم بود بررسی میدانی داشته باشیم. سراجی فرماندار 
منوجان نیز گفت: روستای سرراس مهرآباد شماری از دیگر 
روستا های منوجان با چند هزار نفر جمعیت از خدمات پوشش 
اینترنت و تلفن همراه بی بهره هستند که امیدواریم این مشکل 
زودتر حل شود. بررسی این مشکلات طی جلسه ای با حضور 
منصور شکرالهی نماینده مردم پنج شهرستان جنوبی استان 
کرمان در مجلس شورای اسلامی، روحی مشاور وزیر ارتباطات، 
سراجی فرماندار شهرستان منوجان، فلاح کهن فرماندار قلعه 
گنج و جمعی از مسئولین پیرامون بررسی وضعیت اینترنت و 

تلفن همراه برگزار گردید.

وزیــر ورزش و جوانــان از اختصاص ۱۳۰ 
میلیارد ریال به ورزش ریــگان خبر داد و 
گفت: پروژه های نیمه تمام زیادی در بخش 
ورزش شهرستان های استان کرمان وجود 

دارد که باید تکمیل شوند.
حمید سجادی در نشســت شورای اداری 
فرمانداری شهرستان ریگان افزود: مشکلات 
بخش های مختلف در شهرستان های کرمان 
بررسی و در مصوبات سفر رییس جمهور به 

این استان گنجانده خواهند شد. او با بیان اینکه یکی از محاسن سفرهای استانی این است که 
دولت می تواند از نزدیک مشکلات را رصد کند و صدای مردم را بشنود تصریح کرد: تکمیل 
محور ریگان - جاسک ، ریگان - نرماشیر، کنترل ریزگردها، مشکلات کشاورزی، طرح های 
مجتمع فرهنگی هنری، طرح های آبخیزداری و اصلاح تعرفه های برق شهرستان ریگان در 
دستور کار قرار خواهد گرفت. وزیر ورزش و جوانان گفت: تکمیل بیمارستان ریگان با توجه 

به وضعیت این شهرستان نیز در دستور کار قرار خواهد گرفت.
فرماندار ریگان نیز با اشاره به مشکلات این شهرستان از جمله مشکل جاده ریگان - نرماشیر 
افزود: از سال ۱۴۰۰ تاکنون ۲۴۳ فقره تصادف در این محور رخ داده که ۳۱ کشته و ۳۷۲ 
مجروح در پی داشته است. آبیار بیان داشت: فقط ۱۶ درصد روستاهای ریگان راه آسفالته 
دارند در حالی که این شهرســتان دارای ۳۸ محدوده معدنی است که به دلیل نبود راه با 

مشکلات استخراج مواجه هستند.  
او خواستار راه اندازی مرکز تحقیقات کشاورزی با توجه به خشکیدگی خوشه های خرما، 

ایجاد طرح های آبخیزداری و راه اندازی ایست و بازرسی در ورودی ریگان شد.

نماینده وزیر میراث فرهنگی، گردشگری 
و صنایع دستی در اســتان کرمان با اشاره 
به اینکه آبشــار رایــن دارای ویژگی های 
منحصربفردی اســت گفت: ســاخت و 
سازهای غیر اصولی پیرامون آبشار راین باید 
حذف و زیرساخت های گردشگری در یک 

کیلومتری آن ایجاد شود.
میثم آسوپا در حاشیه بازدید از آبشار طبیعی 
راین افزود: ســاماندهی و مدیریت این اثر 

طبیعی به شهرداری واگذار می شود.
نماینده وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی در استان کرمان اظهار داشت: 
متاسفانه آبشار راین به جز پارکینگ هیچ درآمدی ندارد و ایجاد زیرساخت های گردشگری 
همچون هتل آپارتمان و مراکز گردشگری علاوه بر رونق این منطقه به اشتغال هم کمک 
زیادی می کند. او ادامه داد: برای ایجاد زیرساخت های گردشگری اعتبارات ویژه ای تخصیص 
خواهد یافت تا بتوانیم بیش از گذشته از این اثر طبیعی در زمینه جذب بیشتر گردشگران 
استفاده کنیم.  آسوپا بیان کرد: تاکنون در جایی آبشاری به این صورت مشاهده نکرده بودم 
و بهتر است بخشی از آب  روان این آبشار در جایی مانند حوضچه و یا دریاچه هایی برای 
قایق رانی و ماهی گیری جمع آوری شود.  او خاطرنشان کرد: این آبشار در کنار ارگ تاریخی، 

کوچه باغ های تاریخی و روستاهای بکر گردشگری، مقصد اصلی گردشگران خواهد شد.
آبشار راینِ در دامنه های کوه هزار قرار دارد، این آبشار یکی از جاذبه های طبیعی گردشگری 
کرمان است که در ۱۴ کیلومتری جنوب غربی شهر راین و بر دامنه های جبهه شرقی کوه 

هزار فرو می ریزد.

وزیر جهاد کشاورزی خواستار راه اندازی 
بازار آب و اســتفاده بهینــه از منابع آبی 

موجود در استان کرمان شد.
سید جواد ساداتی نژاد در جمع مسئولان 
استان کرمان اظهارداشت: استان کرمان در 
زمینه کشاورزی یکی از استان های پیشرو 
است و نقش تعیین کننده ای در تولید انواع 
محصولات کشاورزی در کشور دارد که باید 
از این پتانسیل در راستای افزایش تولید و 

بهره وری استفاده کرد. او در خصوص مشکل آب در کرمان نیز گفت: یکی از اقداماتی که 
باید در استان انجام شود ایجاد بازار آب در استان است

او بر توسعه کشاورزی قراردادی در اســتان کرمان تاکید کرد و افزود: این روش یکی از 
مدرن ترین روش های کشاورزی است که با شرایط کنونی ما و خرده مالکی همخوانی 
دارد. وزیر جهاد کشاورزی گفت: این طرح به صورت آزمایشی انجام و ۲۵۰ هزار هکتار 
مزرعه گندم و ۴۵ هزار شالی زار برنج تحت پوشش قرار گرفت و در سال جاری ۲ میلیون 

هکتار مزرعه گندم تحت پوشش قرار دارد.
او با تاکید بر حمایت از تولید گفت: طبق رهنمودهای مقام معظم رهبری و حمایت از 
معیشت کشاورز برنامه ریزی های مطلوبی صورت گرفته که در قالب کشاورزی قراردادی 
انجام می شود. ساداتی نژاد همچنین بر استفاده بهینه از آب و تولید محصولات با صرفه 
اقتصادی تاکید کرد و گفت: مزیت کشــاورزی در کرمان بسیار پر رنگ است و باید در 
این مسیر دست به دست هم دهیم تا بتوانیم ضمن تولید محصولات در راستای بهبود 

معیشت کشاورزان و حل مشکلات گام برداریم.

سجادی: ۱3۰ میلیارد ریال به بخش 

ورزش ریگان اختصاص یافت

نماینده میراث فرهنگی: ساخت و سازهای 
غیر اصولی پیرامون آبشار راین حذف شود

وزیر جهاد کشاورزی:

بازار آب در کرمان راه اندازی شود

وزیر ارشاد در رودبار جنوب خبر داد
 برپایی جشنواره ویژه گویش ها 

در جنوب کرمان

همزمان با سفر رئیس جمهور به کرمان

 وعده بررسی مشکلات
 آنتن دهی و اینترنت جنوب کرمان
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»سید صولت مرتضوی« درباره موعد ثبات 
اقتصادی در کشور توضیح داد: ارزیابی من 
این است که حدود ۴۰ روز است که به یک 
ثبات رسیده ایم یعنی نوساناتی که در بازار 
بوده فروکش کرده است و امیدواریم از ۶ 
ماهه دوم امســال به ثبات اقتصادی و از 
اوایل سال آینده به رونق اقتصادی برسیم.

معاون اجرایی رئیس جمهور سپس درباره 
مهمتریــن اقدامات دولت در یک ســال 
اخیر گفت: در این مــدت اقدامات خوبی 
در سیاست خارجی و داخلی انجام شد که 
از مهمترین آن تقویت روابط با کشورهای 
جهان به ویژه منطقه و افزایش و توســعه 
روابط ایران با آنهاســت و دولت سیزدهم 
ثابت کرد همواره هوادار و خواهان توسعه 
و ارتقا سطح روابط با کشورهای خارجی 
از جمله همسایگان هستند و در این مدت 
تعاملات بســیار مطلوبی با سایر کشورها 

حاصل شد.
مرتضوی حضــور ایــران و عضویت آن 
در اجلاس شــانگهای، مراودات با ســایر 
کشــورها و دیدارهای رســمی خارجی 
رئیس جمهــور در ســفرهای خارجی و 
میزبانی ایران از مقامات ارشــد کشورها 
را از مهمترین موفقیت های دولت در این 
بخش برشمرد و از رکورد سفرهای استانی 
رئیس جمهور و هیات دولت در یک سال 
اخیر به ۳۱ اســتان به عنوان اتفاق های 

مهم دولت مردمی سیزدهم یاد کرد.
 وی گفت: رئیس جمهور در کنار سفرهای 
اســتانی چند ســفر مجزا و بــه صورت 
موضوعی در یک ســال اخیر داشت که از 
کرملین تا کرمان در حادثه سیلی که ایجاد 
شد گرفته تا بازدید ســرزده از اندیکای 
استان خوزستان و سفر مجدد به خرمشهر 
و آبادان برای توسعه این دو شهر و بازدید از 
حادثه متروپل و دلجویی از حادثه دیدگان 
و سایر سفرهای موضوعی از جمله آنها بود 
که این حضور میدانی، اثرگذار و تصمیم 

ساز در راستای رفع مشکلات بود.
مرتضوی به آزادسازی ســواحل در این 
دولت اشاره کرد و گفت: در این مقطع تمام 
سواحلی که در اختیار دستگاه های اجرایی 
بود منهای آن بخش از دســتگاه هایی که 
ارتباطشان با دریا اجتناب ناپذیر بود، آزاد 

شده است.

مصوبه افزایش 3۰ 
درصدی قیمت بلیت 

هواپیما متوقف شد
رئیس کمیسیون عمران مجلس با بیان 
اینکه" از افزایــش ۳۰ درصدی قیمت 
بلیــت پروازهــای داخلــی جلوگیری 
کرده ایم" گفت: برخی ایرلاین ها عمدا در 
حال زمین گیر کردن هواپیماها هستند. 
محمدرضا رضایی کوچی در گفت وگو با 
خبرنگار اقتصادی خبرگزاری تســنیم ، 
با اشــاره به مصوبه ســه ماه پیش برای 
افزایــش ۳۰ درصــدی قیمــت بلیت 
پروازهای داخلی توســط شورای عالی 
هواپیمایی، اظهار کرد: سه ماه است که 

این کار را متوقف کرده ایم.
وی ادامــه داد: در ایــن بیــن برخــی 
به طــور  پیمایــی  هوا شــرکت  های 
غیرمســتقیم هواپیماهــای خــود را 

زمین گیر می کنند.
وی در ایــن باره توضیــح داد: به همین 
دلیل نیز بلیــت پرواز به ســختی تهیه 
می شــود. در زمان حاضــر حدود ۱۱۵ 
فروند از ناوگان مســافری کشــور فعال 
اســت. این در حالی اســت که ناوگان 
هوایی مسافربری کشــور دارای حدود 

۴۰۰ فروند هواپیماست.
رئیس کمیسیون عمران مجلس در پاسخ 
به این پرسش که آیا برخی شرکت های 
هواپیمایی عمدا در حال زمین گیر کردن 
ناوگان خود برای فشــار جهت افزایش 
قیمت ها هستند، گفت: دلیل زمین گیر 
شــدن هواپیماها ترکیبــی از اقدامات 
عمدی و غیرعمدی است. به عبارت دیگر 
ایرلاین ها از یــک طرف می گویند قطعه 
نداریم و قطعات معیوب شده است. هم 
این کــه  به دنبال افزایــش قیمت بلیت 

پروازها هستند.
رضایی کوچی در پاســخ به این پرسش 
که مجلس تا چه زمانی می تواند در برابر 
افزایش قیمت بلیــت پروازها مقاومت 
کننــد، اضافه کــرد: ایــن افزایش ۳۰ 
درصدی در شــورای عالــی هواپیمایی 
تصویب شده و ایرلاین ها در انتظار ابلاغ 

آن هستند.
وی با یادآوری این کــه ایرلاین ها برای 
یک ساعت پرواز حدود ۹۳۰ هزار تومان 
دریافت می کنند، تصریح کرد: با افزایش 
۳۰ درصدی یک ســاعت پرواز به حدود 
۱.۲ میلیــون تومان افزایــش می یابد، 
البته این در صورتی است که شرکت ها 

تخلف نکنند.

به گزارش ایرنا، اتاق بازرگانی از ابتدای 
بود پذیرای فعالان  ر  تشکیل آن قرا
بخش های مختلف بخش خصوصی باشد 
تا از طریق هم افزایی میان آنها، زمینه 
برای رونق و رشد اقتصاد کشور فراهم 
شود. چنانچه در ماده یک قانون تشکیل 
اتاق بازرگانی به همین فلسفه وجودی 
اشاره شده و آمده است: "به منظور 
کمک به فراهم آوردن موجبات رشد و 
توسعه اقتصاد کشور، تبادل افکار و بیان 
ء و عقاید مدیران صنعتی، معدنی،  آرا
کشاورزی و بازرگانی به موجب وظایف 
و اختیارات این قانون اتاق بازرگانی و 
صنایع و معادن جمهوری اسلامی ایران 
تأسیس می شود." چند دهه از تشکیل 
اتاق بازرگانی می گذرد اما حواشی این 
نهاد هر سال بیشتر و بیشتر می شود. 
تخلفات  و  و گسترده حواشی  شدت 
مطرح شده علیه اتاق بازرگانی به حدی 
رسید که تاکنون نمایندگان سه مرتبه 
ز آن را  درخواست تحقیق و تفحص ا
داشته اند. آخرین درخواست تحقیق و 
تفحص نمایندگان از اتاق بازرگانی آبان 
ماه سال گذشته بود که پس از تصویب 
در کمیسیون اقتصادی مجلس، تقدیم 

هیئت رئیسه مجلس شد.
تاق بازرگانی  آخرین مورد از حواشی ا
ین  ا حساب های  و  خرج  و  دخل  به 
نهاد مربوط می شود. به تازگی یکی 
ز خلاف گویی  یندگان مجلس ا ز نما ا

نی  تاق بازرگا و پنهان کاری اعضای ا
ین نهاد و رقم هنگفت  ز درآمدهای ا ا
مجموع سپرده های اتاق در حساب های 

مختلف سخن گفته است.
عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس 
اخیرا درباره درآمدهای اتاق بازرگانی 
اظهار داشت: درآمد اتاق بازرگانی ۳ در 
هزار درآمد مشمول مالیات است که عدد 
بسیار بزرگی است. درآمد دیگری وجود 
دارد که ۴ در هزار سود است که اینها هر 
کدام مشخص شده اند که باید صرف چه 

موضوعی شوند.
تاق  ا کرد:  بیان  ه  رضاخوا مجتبی 
بازرگانی به هیچ جا پاسخگو نیست. 
ریم به  نتظار دا بودجه یک نهادی که ا
فضای  تا  کند  کمک  بخش خصوصی 
کسب و کار و تجارت بهبود پیدا کند، 
نونی  غیرقا که  شده  کارهایی  صرف 
برنامه و  بوده است. عضو کمیسیون 
ینکه درآمد  بودجه مجلس گفت: در ا
اتاق بازرگانی چقدر است اتاق بازرگانی 
اصرار داشت که متوسط درآمد ما ۱۶۰ 
میلیارد تومان است. گرچه این عدد و 
این ادعا بسیار غلط بود. پولی که الان 
اتاق بازرگانی در تاریخ دوم مرداد ماه 
امسال در حساب های مختلف دارد، یک 

هزار و ۳۶۷ میلیارد تومان است.
ین نماینده مجلس  آنچه در اظهارات ا
نشان  در صورت صحت  مطرح شده 
ز اهداف  تاق ا نحراف شدید ا دهنده ا

ین  ا ثبات  ا است.  آن  تشکیل  ولیه  ا
نی نشان  تاق بازرگا ره ا با ره ها در گزا
می دهد این نهاد به جای آنکه یاری گر 
بخش خصوصی باشد، به محملی برای 
سوءاستفاده عده ای معدود آن هم با 
نقاب بخش خصوصی تبدیل شده است. 
تاق برای پنهان کردن  تلاش اعضای ا
درآمدها و حساب های آن به وضوح از 
نها  فشای آ رد که ا تخلفاتی حکایت دا
اعضای اتاق را نگران کرده است؛ در غیر 
این صورت اعضای اتاق نباید از روشن 

شدن این موارد نگرانی داشته باشند.
درآمدهای انباشت شده اتاق بازرگانی 
که طبق قانون باید برای حل مشکلات 
بخش خصوصی و یاری رساندن به آنها 
برای رونق کسب وکار و تجارتشان مورد 
استفاده قرار گیرد، اکنون طبق اظهارات 
ر  قرا سوءاستفاده  مورد  یندگان  نما
گرفته و صرف امور غیرقانونی می شود. 
بدیهی است در چنین شرایطی تحقیق 
نی، عملکرد  بازرگا تاق  ا ز  ا تفحص  و 
تاق در حوزه های  ین ا له ا چندین سا
اقتصادی و ... را شفاف کرده و به احقاق 
نجام وظایف  حق بخش خصوصی در ا
اتاق در قبال آنان کمک می کند. آنچه 
در این میان اهمیت دارد، چاره اندیشی 
نتایج  شدن  مشخص  ز  ا پس  مجلس 
ز  ا جلوگیری  برای  تفحص  و  تحقیق 
تاق  ده در ا بروز مجدد تخلفات رخ دا

بازرگانی است.

رئیس اداره اجرایی مرکز تنظیم مقررات سازمان 
مالیاتی با اشاره به طرح ساماندهی کارتخوان ها 
گفت: از بین ۱۸ میلیون و ۸۰۰ هزار ابزار پرداخت 
۸ میلیون ابزار پرداخت به پرونده مالیاتی شان 
الصاق شدند و سایر ابزار های پرداخت هم در 

اجرای قانون غیرفعال شدند.
به گزارش خبرگزاری تسنیم، رئیس اداره اجرایی 
مرکز تنظیم مقررات سازمان امور مالیاتی با حضور 
در برنامه گفتگوی ویژه خبری درباره ضرورت 
ساماندهی ابزار های پرداخت و همچنین آخرین 
وضعیت اجرایی آن گفت:  ساماندهی دستگاه 
های کارتخوان بانکی در اجرای ماده ۱۱ قانون 
پایانه فروشگاهی با همکاری سازمان امور مالیاتی 
و بانک مرکزی انجام گرفت و از ۱۵ دی ماه سال 
۱۴۰۰ این همکاری شکل گرفت و از بین ۱۸ 
میلیون و ۸۰۰ هزار ابزار پرداخت، تمام این ابزار ها 
ساماندهی شدند. ۸ میلیون ابزار پرداخت به 
پرونده مالیاتی شان الصاق شدند و سایر ابزار های 

پرداخت هم در اجرای قانون غیرفعال شدند.
هراتی درخصوص کارتخوان های غیرفعال شده  
افزود: ۹ میلیون و ۳۰۰ هزار دستگاه کارتخوان 
غیرفعال شدند، در طی چند مرحله به مؤدیان 
این فُرجه داده شد که یا دستگاه کارتخوان شان را 
غیرفعال کنند یا آن ها را به پرونده مالیاتی مربوطه 

الصاق کنند.
وی تصریح کرد: ما در راستای هوشمندسازی 
نظام مالیاتی خواهیم ماند که در مقطع کنونی 
اولویت اصلی نظام مالیاتی است، یکی از مهمترین 
این ظرفیت ها بستری تحت عنوان قانون پایانه 

فروشگاهی و سامانه مؤدیان بود.
مرکزی  بانک  همکاری  با  داد:  ادامه  وی 

خوشبختانه توانستیم در دولت جدید و با تیم 
مدیریتی جدید در یک حرکت جهادی به یکی 
از آرمان های سازمان مالیاتی که دستیابی به یک 
اطلاعات شفاف برای نظام مالیاتی کشور بود به آن 
دسترسی پیدا کنیم و ما در طی این فرآیند بیش 
از دو میلیون مؤدی جدید را شناسایی کردیم که 
این خود گامی در جهت ایجاد شفافیت و برقراری 

عدالت مالیاتی بود.
وی گفت: ساز و کار هایی که برای شناسایی 
حساب های تجاری از غیرتجاری دیده شده، 
ساز و کار های تک بعدی نیست، اما ظرفیت هایی 
که قانون پایانه های فروشگاهی و سامانه مؤدیان 
برای ما در نظر گرفته، این است که هزینه تخلف 
را برای مؤدیان بالا برده است. ما حساب هایی که 
مؤدیان به پرونده الصاق می کنند به آن می گوییم 
حساب های تجاری، اما حساب هایی که تجاری 
معرفی نشوند و طبق ساز و کاری به عنوان حساب 
تجاری شناسایی کنیم، صاحبان این حساب ها 

در واقع ضرر مضاعفی خواهند کرد، زیرا مشمول 
مالیات بر درآمد های اتفاقی یا مالیات هدیه 
خواهند شد و در واقع مبلغ مالیات بالاتری 

خواهند داد.
حجت الاسلام والمسلمین محمدحسین حسین 
زاده بحرینی؛ عضو کمیسیون اقتصادی مجلس 
شورای اسلامی و رئیس کمیته پولی و بانکی 
خانه ملت نیز در این برنامه گفت: سامانه مؤدیان 
بستری خواهد بود که تعامل بین واحد های 
صنفی، تولید کنندگان و تجار و اصناف با سازمان 
امور مالیاتی را به صورت نظام مند برقرار می کند. 
ماده ۱۱ قانون پایانه فروشگاهی عملیاتی شده و 
کلیه ابزار های پرداخت و دستگاه های کارتخوانی 
که در فروشگاه ها است یا پایگاه ها و درگاه های 
اینترنتی که مردم با آن خرید می کنند، همگی 
به این سامانه یعنی به پرونده مالیاتی مالک آن 
دستگاه وصل شده، و این یک گام بسیار بزرگ در 

اجرایی شدن قانون است.

10 میلیون و ۸00 هزار کارتخوان غیر فعال شدند
عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس:

 بودجه اتاق بازرگانی صرف کارهای 
غیرقانونی شده

مدیرعامل اتحادیه سراسری مرغداران از کاهش جوجه ریزی در ماه 
های اخیر خبر داد و گفت : تقاضا برای مرغ به شدت کاهش یافته است.

حبیب اسدالله نژاد، مدیر عامل سراسری اتحادیه مرغداران گوشتی در 
گفتگو با خبرنگار مهر درباره دلایل کاهش قیمت مرغ در بازار گفت: 
مازاد تولید و عدم کشش بازار به واسطه کاهش شدید سرانه مصرف که 
زنگ هشدار مهم برای امنیت غذایی و حفظ سلامت جامعه است، باعث 
کاهش قیمت مرغ در بازار و زیان سنگین تولیدکنندگان شده و به تبع 
این کاهش مصرف و زیان مرغداران، میزان تولید مرغ هم حدود ۳۵ 

درصد کاهش یافته است.
وی در مورد نقش پشتیبانی در جمع آوری مرغ مازاد و جلوگیری از 
زیان مرغداران گفت: دستورالعمل ها و ضوابط اجرایی خرید مرغ توسط 
شرکت پشتیبانی امور دام مورد رضایت تولیدکنندگان نیست چرا که 
خرید مرغ توسط این شرکت به صورت منجمد انجام می شود و تا زمانی 
که به صورت زنده و گرم نباشد نمی تواند مشکلات تولیدکنندگان را 

حل کند.
وی با بیان این که جمع آوری مرغ مازاد مخصوصاً در استان های پر تولید 
شمالی سرعت لازم را ندارد، اضافه کرد: میزان جوجه ریزی در خرداد 
ماه حدود ۱۰۶ میلیون قطعه بوده اما در تیر به ۹۲ میلیون قطعه رسیده 

و در ماه جاری نیز کمتر از ۹۰ میلیون قطعه خواهد بود.
وی افزود: به همین دلیل پیش بینی می کنیم که طی یک هفته تا 
۱۰ روز آینده افت قیمت مرغ متوقف شود و بعد از آن قیمت به سوی 
منطقی شدن، پیش برود تا تولیدکنندگان تا حدودی از این شرایط 

زیان خارج شوند.
این فعال صنفی از شرکت پشتیبانی امور دام خواست خرید مرغ مازاد را 
به صورت جدی در دستور کار خود قرار دهد تا تولیدکنندگان متحمل 

زبان های سنگین نشوند.
اسدالله نژاد ادامه داد: در غیر این صورت تولیدکنندگان از چرخه تولید 

خارج می شوند و تولید مرغ در کشور دچار چالش جدی خواهد شد.

افت سرانه مصرف، تولید مرغ 
را 3۵ درصد کاهش داد

ادعای معاون رئیس 
جمهور: ۴۰ روز است 
که به ثبات رسیده ایم

یم
سن

س: ت
عک

معاون وزیر راه و شهرسازی گفت: همه طرح های مسکن حمایتی از بیمه 
کیفیت برخوردار خواهد بود ضمن اینکه ۳ تا ۱۰ سال اجزای ساختمان 
بیمه شده است.  به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از صدا و سیما، محمود 
محمودزاده در آئین افتتاحیه بیست و دومین نمایشگاه بین المللی صنعت 
ساختمان اظهار کرد: ۴ میلیون مسکن نهضت ملی قرار است ساخته شود 
که از نظر اقتصادی به ۴ هزار میلیارد میلیارد تومان هزینه نیاز دارد که اگر 
۷۰ درصد این مبلغ مصالح ساختمانی باشد، به حدود ۲ هزار و ۸۰۰ هزار 

میلیارد میلیارد تومان سرمایه نیاز داریم.
محمودزاده اضافه کرد: یکی از بحث ها، تولید مصالح ساختمانی است که 
باید بتوانیم مصالح مناسب و با کیفیتی را تأمین کنیم؛ بحث اشتغال این 
طرح نیز از دیگر موضوعات مهم است که بیش از ۸،۵ میلیون اشتغال 

ایجاد خواهد شد.

مصالح ساخت نهضت ملی مسکن 
تا ۱۰ سال بیمه می شود

سـاخت چهار میلیون مسـکن در چهـار سـال، ایجاد 
یـک میلیون شـغل و تـورم تک رقمـی؛ وعده  هایی که 
۱۸ میلیون رای را برای سـیدابراهیم رئیسی به ارمغان 
آورد. حالا یک سـال از شـروع بـه کار دولت سـیزدهم 
می گـذرد و روزنامـه کاغـذ وطـن بـه مناسـبت سـفر 
ریاسـت جمهوری بـه کرمـان، بی پرده دسـتاوردهای 
دولـت سـیزدهم در چند شـاخص مهم اقتصـادی در 

تحقـق وعده هایـش را بررسـی می کنـد. 
تـورم، آفتـی اسـت کـه بیـش از چهـار دهه بـه جان 
اقتصـاد ایـران افتـاده. موضوعـی کـه بـه جهـت 
اهمیـت اش مهم تریـن وعـده اقتصـادی دولت بـود و 
حالا در سـفر ریاسـت جمهـوری به کرمـان این بـار از 
جانـب احسـان خانـدوزی، وزیـر اقتصـاد بـاری دیگر 
به عنـوان مهمتریـن هـدف دولـت معرفی می شـود. 
رئیسـی در زمـان انتخابـات گفت کـه تـورم را ابتدا به 
نصف میزان فعلی می رسـاند و پـس از آن تـورم را تک 
رقمی می کنـد. اتفاقـی که البتـه رخ نـداد و تـورم در 
اسـفند ۱۴۰۰ برای خانوارهای کشـور به ۴۰.۲ درصد 
رسـید. البته این نکته را نباید فراموش کـرد که دولت 
سـیزدهم در شـرایطی کلید دولـت را تحویـل گرفت 
که طی ۸سـال رشـد اقتصادی ایران صفـر درصد بود، 
بورس سـقوط کرده و رقم  اسـتهلاک سـرمایه گذاری 
از تشـکیل سـرمایه پیـش گرفتـه بـود و در کنـار آن 
رییسـی وارث مشکلات بسـیار جدی همچون ادامه یا 
حـذف سیاسـت ارز ۴۲۰۰تومانی بود. این ارثیه شـوم 
تاریک ترین نقطـه در کارنامه دولت رئیسـی اسـت. با 
حـذف ارز ۴۲۰۰ تومانـی تـورم سـالانه خوراکی ها در 
تیرماه بـه ۵۴.۶ درصـد و تـورم نقطه ای بـه ۸۶ درصد 
رسـیده اسـت. با ایـن حال رونـد تغییـرات نـرخ تورم 
نشـان می دهد که از تیـر ماه به بعـد التهابـات تورمی 
در کشور کاسـته شـده و نرخ تورم ماهانه در کشور بعد 
از این جراحی اقتصادی به روال سـابق برگشـته است. 
مدیریت بـازار ارز نیز از دیگـر وعده های دولـت بود اما 
در این بـازه یک سـاله دلار رشـدی پنج هـزار تومانی 
داشـت. در زمانی کـه دولـت سـیزدهم شـروع بـه کار 
کـرد، دلار حول وحـوش ۲۵ هـزار و ۸۰۰تومـان بوده 
کـه این نـرخ حتـی بـه نـرخ ۳۳ هـزار تومـان نیـز در 
مقطعی رسـید اما با مدیریت بـازار ارز، طی هفته های 
اخیر در بـازار آزاد نـرخ ارز در کانال ۳۱ هـزار تومان در 
نوسـان بـود. موضوعی کـه در کنـار  سیاسـت اصلاح 

قیمت هـا و هدفمنـد کـردن یارانه هـا باعـث افزایش 
قیمـت بسـیاری از کالاهـا و حتـی کالاهای اساسـی 
شـده که دولـت وعـده مقابله بـا گـران شـدن آن ها را 

داده بـود. 
کرونا تحت کنترل دولت 

واکسیناسـیون سـریع و فوری، اولین دسـتاورد دولت 
سیزدهم اسـت. دولت رئیسی در آسـتانه یک سالگی 
توانسـت از مهم تریـن بحـران در حـوزه بهداشـت و 
درمـان یعنـی پاندمـی کرونـا عبـور کنـد.  در واقـع 
در دولـت سـیزدهم برنامـه واکسیناسـیون سـرعت 
قابل توجهی بـه خـود گرفـت و بـا ورود محموله های 
واکسـن های خارجـی و تولیـد واکسـن داخلـی 
همه گیـری در کشـور مهـار شـد و آمـار مرگ ومیر به 
حداقل رسـید و به گواهی متخصصان حوزه سـلامت 
دولت رئیسـی کارنامه موفقی در حوزه واکسیناسیون 

کرونـا و کنتـرل ایـن ویـروس مرموز داشـته اسـت. 
تحقق نصفه و نیمه ساخت مسکن

سـاخت ۴ میلیـون مسـکن در ۴ سـال، یکـی از 
وعده هـای اقتصـادی مـورد تاکیـد دولت سـیزدهم، 
بـود. براسـاس آمارهایـی کـه رسـتم قاسـمی وزیـر 
راه وشهرسازی اعلام کرده، فرآیند سـاخت حدود ۱.۵ 
میلیون واحـد مسـکونی اعـم از واحدهای مسـکونی 
تکمیل نشـده مسـکن ملی دولـت روحانـی و نهضت 
ملی مسـکن دولت فعلی شروع شـده و پیشرفت هایی 
نیـز داشـته اسـت. بـا توجـه بـه اینکـه عرضـه ایـن 
واحدهـای مسـکونی بـه بـازار بیـن دو تـا سـه  سـال 
طـول می کشـد، بخش عرضـه مسـکن هنـوز درگیر 
زخم های کاهـش ۵۰ درصدی ساخت وسـاز در دولت 

روحانـی اسـت. 
امـا اتفـاق دیگـری کـه در بخـش مسـکن رخ داده، 
رشـد توفانـی قیمت هـا در ایـن بـازار از اسـفند سـال 
۱۴۰۰اسـت؛ به طوری کـه بـا شـروع دولت سـیزدهم 
قیمـت هرمترمربـع مسـکن در همـه جـای ایـران 
افزایـش قابـل ملاحظـه ای داشـته. فقـط در پایتخت 
قیمت هر متـر مربـع از حـدود ۳۱ میلیون تومـان در 
مرداد مـاه به ۴۱میلیـون و ۷۰۵هزار تومـان در تیرماه 
رسـیده اسـت. این آمار براسـاس آمـار مسـتند مرکز 
آمار ایران اسـت کـه متاسـفانه برای شهرسـتان هایی 
همچـون کرمـان ارائـه نمی شـد امـا بررسـی های 
میدانی در بازار مسـکن کرمـان هم حاکـی از افزایش 
قابـل ملاحظه نـرخ خرید و فـروش و اجاره یـک واحد 

مسـکونی حکایـت دارد.
شکست در اشتغال زایی

طبـق اعـلام حجـت الله عبدالمالکـی وزیر کار سـابق 
دولت سـیزدهم، دولت ایجاد یک میلیون و ۸۵۰ هزار 
فرصت شـغلی از نیمه دوم سـال ۱۴۰۰ تا پایان سـال 
۱۴۰۱ را هدف گـذاری کرده اسـت. بررسـی آمارها اما  
نشـان می دهـد برنامـه پیشـنهادی دولت سـیزدهم 
بـا شکسـت مواجـه شـده اسـت؛ چـرا کـه آمارهـای 
مرکـز آمـار ایـران حکایـت از آن دارد تعداد شـاغلان 
کشـور بـا کاهـش ۱۰۰ هـزار نفـری از ۲۳.۷میلیـون 
نفر در بهـار ۱۴۰۰ بـه ۲۳.۶ میلیون نفر در بهار سـال 
جاری رسـیده اسـت. با این حـال طبق آمارهـای ارائه 
شـده در کارگروه اشـتغال اسـتان کرمان، این اسـتان 
سـال گذشـته با وجـود ۴۰ هـزار نفـر تعهد اشـتغال 
دسـتگاه های اجرایـی به میـزان ۵۳ هزار شـغل ایجاد 

کرده اسـت.
تحقق رشد اقتصادی ۴درصدی

براسـاس گـزارش بانـک مرکـزی ایـران، نـرخ رشـد 
اقتصـادی کشـور در سـال۱۴۰۰ بـه عـدد ۴.۴درصد 
رسـید. تحقق رشـد اقتصادی ۴.۴درصـدی ، حکایت 
از رونـد روبه بهبـود فعالیت هـای اقتصادی در کشـور 
به رغـم تـداوم تحریم هـای اقتصـادی دارد. همچنین 
طبـق ایـن داده ها، نرخ رشـد سـه ماهه سـوم و چهارم 
سـال۱۴۰۰ بـه ترتیـب ۴.۸ و ۵.۷درصـد بوده اسـت.
از دیگـر اقدامـات مثبت دولـت سـیزدهم، نیز کاهش 
خاموشـی های بـرق اسـت. در سـال جاری براسـاس 

آنچه مسـئولان وزارت نیرواظهارکرده اند، برق خانگی 
قطـع نشـده اسـت. البتـه آن طورکـه تولیدکنندگان 
به صـورت  امسـال  صنایـع  بـرق  می گوینـد، 
برنامه ریزی شـده و از قبـل اعلام شـده، قطع می شـود 
با این تفاوت که میـزان محدودیت برق صنایع کشـور 
نسـبت به سـال گذشـته ۲۷درصد کاهش پیدا کرده 
و مشـتریان بخش کشـاورزی نیز ۴۴درصد بیشـتر از 
سـال گذشـته بـرق دریافـت کرده انـد. علاوه بـر این، 
تامین برق مشـترکان تجـاری نیز ۲۳درصد بیشـتر از 

سـال گذشـته انجام شـد. 
رشد 3۱درصدی تجارت خارجی

تجارت خارجـی از مولفه هـای دیگر ارزیابـی عملکرد 
و کارنامـه یک سـاله دولـت رئیسـی اسـت. بررسـی 
داده های گمرک ایران نشـان می دهد مجمـوع ارزش 
تجـارت خارجی ایران از ابتدای شـهریور سـال ۱۴۰۰ 
تا تیرماه امسـال حـدود ۱۰۲ میلیارد دلار بوده اسـت. 
از ایـن مقـدار، ۴۸میلیـارد و ۱۹۸میلیون دلار سـهم 
صـادرات غیرنفتی و ۵۳ میلیـارد و ۸۰۲میلیـون دلار 
نیز مربـوط بـه واردات بـوده اسـت. این مقدار نسـبت 
به مدت مشـابه خود در دولت حسـن روحانی نسـبت 
رشـد ۳۱ درصدی را نشـان می دهـد. همچنین طبق 
اعـلام سـخنگوی گمـرک، از زمـان اسـتقرار دولـت 
سـیزدهم در ۱۱ ماه اخیر، ۱۲میلیـون و ۸۷۵هزار تن 
کالای خارجی از مسیر جمهوری اسـلامی ایران عبور 
کرده که نسـبت به مـدت مشـابه ۵۸ درصـد افزایش 

داشـته است.

گزارش
مرضیه قاضی زاده

 نو
ان

کرم
س:  

عک

رییس اتحادیه بارفروشان گفت: تقاضای خرید و مصرف میوه و صیفی ۵۰ تا ۶۰ 
درصد کاهش یافته است. مصطفی دارایی نژاد با بیان اینکه تقاضای خرید میوه و 
صیفی کاهش یافته است، گفت: امسال تولید محصولات کشاورزی ما ۱.۵ برابر 
نسبت به سال قبل بیشتر شده ولی از آن طرف تقاضای خرید و مصرف میوه و صیفی 
۵۰ تا ۶۰ درصد کاهش یافته است و همین موضوع نیز باعث شده با افت قیمت 

مواجه شویم. وی علت کاهش تقاضای خرید را کاهش قدرت خرید مردم، گرمای هوا و کاهش تقاضا در ماه 
محرم دانست. رییس اتحادیه بارفروشان در بخش دیگری از صحبت هایش به افزایش هزینه های تولید اشاره 
کرد و گفت : افزایش کرایه حمل ونقل، سبد، پلاستیک، دستمزد کارگر را متضرر کرده و از آن طرف صادرات 
هم نسبت به قبل نصف شده است، زیرا عراق محصولاتش به دست آمده و واردات ندارد و به روسیه، ازبکستان، 

قزاقستان، قطر و امارات نیز میوه کمی صادر می شود.
وی در رابطه با این که بسیاری از کشاورزان از قیمت پایین صیفی جات از جمله بادمجان سر مزرعه گلایه 
دارند، گفت: در میدان مرکزی میوه وتره بار قیمت عمده فروشی هر کیلو بادمجان ۵۰۰۰ تومان است که با 
احتساب کرایه حمل و نقل در نهایت چیزی دست کشاورز را نمی گیرد و تولید برای آنها صرفه اقتصادی ندارد.

فروش میوه ۵۰ درصد کاهش یافت

به گزارش خبرگزاری تسنیم به نقل از رویترز، وزارت دفاع ترکیه اعلام کرد در 
ادامه صادرات غلات اوکراین طبق قراردادی که با میانجی گری سازمان ملل 
بسته شده، دو کشتی دیگر در روز جمعه بنادر دریای سیاه در اوکراین را ترک 
کرده اند. طبق قراردادی که با روسیه برای ازسرگیری صادرات غلات از بنادر 

دریای سیاه پس از ۵ ماه توقف بسته شده، ۱۴ کشتی طی دو هفته گذشته اوکراین را ترک کرده اند.
این قرارداد در ماه گذشته میلادی  با میانجی گری سازمان ملل و ترکیه در بحبوحه ترس از کمبود 

شدید مواد غذایی در دنیا و حتی شیوع قحطی در برخی مناطق بسته شد.
وزارت دفاع ترکیه اعلام کرد کشتی سورمووسکی با پرچم بلیز در روز جمعه بندر چورنومورسک را با 

۳۰۵۰ تن گندم به مقصد استان تکیرداگ در شمال غرب ترکیه ترک کرده است.
این اولین محموله صادرات گندم اوکراین بوده است. اوکراین و روسیه حدود یک سوم صادرات گندم 

دنیا را قبل از آغاز جنگ بر عهده داشتند.
وزارت دفاع ترکیه همچنین اعلام کرد کشتی استار لائورا با پرچم جزایر مارشال امروز بندر پیودنیی 

را با ۶۰ هزار تن ذرت به مقصد ایران ترک کرده است.

حرکت محموله ۶۰ هزار تنی ذرت 
اوکراین به مقصد ایران

رئیــس کل بانــک مرکزی گفــت: خریــد و فــروش )مبادله( و 
سرمایه گذاری رمز ارزها ممنوع است اما استخراج و استفاده برای 

واردات کالا ممکن شده است.
به گزارش خبرنگار اقتصادی خبرگزاری تسنیم، علی صالح آبادی 

رئیس کل بانک مرکزی در برنامه صف اول با بیان اینکه سرمایه گذاری و مبادله رمز ارزها قانونی 
نیست، اظهار داشت: هنوز کشورهای مختلف دنیا رمز ارزها را به رسمیت نشناخته اند و در 
برخی کشورها نیز مثل چین ممنوع است. وی با اشاره به اینکه سال ۱۳۹۹ دولت آیین نامه ای 
را تصویب کرده تا کسانی که مجوز قانونی دریافت می کنند تا رمزارز استخراج کنند و برای 
واردات استفاده کنند، گفت:در واقع خرید و فروش )مبادله( و سرمایه گذاری رمز ارزها ممنوع 
است اما استخراج و استفاده برای واردات کالا ممکن شده است. البته مقرراتی آماده کردیم تا 
با هماهنگی وزارت صمت از رمز ارزها برای واردات بهره برداری شود. رئیس کل بانک مرکزی 
ضمن تأکید بر اینکه نوسانات بازار رمز ارزها هم زیاد است و باید به آن توجه شود، تصریح کرد: 

رمز ریال یا ریال دیجیتال جایگزین اسکناس ریال است و کارهای آن انجام شده است.

صالح آبادی: سرمایه گذاری و مبادله 
رمز ارزها قانونی نیست

بانکذرتمیوه

کاغذ اقتصادی

بررسی کارنامه وعده های دولت سیزدهم در یک سالگی

دولت؛ در رشد اقتصادی موفق، در کنترل تورم ناموفق
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فوت ۶8 نفر و شناسایی ۶۴۰۴ 
بیمار جدید کرونا در کشور

بنابر اعلام وزارت بهداشت، طی شبانه روز گذشته منتهی به جمعه 
۲۱ مرداد ۶۴۰۴ بیمار جدید کووید۱۹ در کشور شناسایی شدند 
و متاسفانه ۶۸ بیمار نیز جان خود را به دلیل این بیماری از دست 

دادند.
به گزارش ایســنا، از پنج شــنبه تا ۲۱ مردادماه ۱۴۰۱ و بر اساس 
معیارهای قطعی تشخیصی، ۶۴۰۴ بیمار جدید مبتلا به کووید۱۹ 

در کشور شناسایی و ۱۲۳۸ نفر از آنها بستری شدند.
مجموع بیماران کووید۱۹ در کشــور به ۷ میلیــون و ۴۶۵ هزار و 

۵۷۹ نفر رسید.
متاسفانه در طول ۲۴ ساعت گذشته) منتهی به جمعه ۲۱ مرداد ( 
، ۶۸ بیمار مبتلا به کووید۱۹ در کشور جان خود را از دست دادند 
و مجموع جانباختگان این بیماری، به ۱۴۲ هزار و ۸۰۶ نفر رسید.

خوشبختانه تاکنون ۷ میلیون ۱۵۰ هزار و ۸۶۹ نفر از بیماران، بهبود 
یافته و یا از بیمارستانها ترخیص شده اند.

۱۴۸۴ نفر از بیماران مبتلا به کوویــد۱۹ در بخش های مراقبت 
های ویژه بیمارستانها تحت مراقبت قرار دارند. تا کنون ۵۳ میلیون 
و ۴۷۷ هزار و ۲۰۴ آزمایش تشــخیص کووید۱۹ در کشور انجام 
شده اســت. همچنین تا کنون ۶۴ میلیون و ۸۲۸ هزار و ۷۲۴ نفر 
دُز اول، ۵۸ میلیون و ۲۰۰ هــزار و ۸۱۱ نفر دُز دوم و ۳۰ میلیون و 
۳۲۰ هزار و ۸۳۷ نفر، دُز سوم و بالاتر واکسن کرونا را تزریق کرده 
اند و مجموع واکسن های تزریق شده در کشور به ۱۵۳ میلیون و 
۳۵۰ هزار و ۳۷۲ دُز رسید. در شبانه روز گذشته منتهی به جمعه 
۲۱ مرداد ۳ هزار و ۷۲۸ دُز واکسن کرونا در کشور تزریق شده است. 
در حال حاضر ۱۳۰ شهرستان در وضعیت قرمز، ۱۲۹ شهرستان در 
وضعیت نارنجی، ۱۵۴ شهرستان در وضعیت زرد و ۳۵ شهرستان 

در وضعیت آبی قرار دارند.

رشد چشمگیر "اهدای عضو" 
در کشور طی 3 ماه

رییس مرکز مدیریت پیوند و بیماری های وزارت بهداشــت از 
افزایش چشــمگیر اهدا و پیوند عضو در چهار ماه ابتدایی سال 
جاری خبر داد و گفت: بر این اســاس هم شــاخص PMP با 
افزایش نســبت به سال های قبل، در ســال ۱۴۰۱، ۱۲.۸ بوده 

است.
دکتر امیر حسام علیرضایی در گفت وگو با ایسنا، درباره وضعیت 
اهدای عضو در کشــور، گفت: براســاس بررســی های آماری 
تعداد اهــدا و پیوند عضو طی چهار ماهه ابتدایی ســال ۱۴۰۱ 
افزایش قابل توجهی داشته اســت. به طوری که با ایثارگری و 
اعلام رضایت خانواده های اهــدا کننده مرگ مغزی و همچنین 
فعالیت های شــبانه روزی همکاران مان در وزارت بهداشــت، 
دانشگاه های علوم پزشکی و واحدهای شناسایی و فراهم آوری 
اعضای پیوندی در چهارماهه اول سال ۱۴۰۱ تعداد ۳۵۶ نفر به 
اهدای عضو رسیده اند. بر این اســاس هم شاخص تعداد اهدای 
عضو در یک میلیون نفر یا PMP با افزایش چشمگیری نسبت 

به سال های قبل در سال ۱۴۰۱، ۱۲.۸ بوده است.
وی افزود: این در حالی اســت که در زمان مشــابه درسال های 
۱۳۹۹ و ۱۴۰۰، به ترتیب ۱۵۱و ۲۸۳ نفر از افراد مرگ مغزی 
به اهدای عضو رســیده اند و شــاخص PMP یا  تعداد اهدای 
عضو در یک میلیون نفر در سال ۱۳۹۹ و ۱۴۰۰ به ترتیب ۵.۴ 

و ۱۰.۲ بوده است.
علیرضایی در عین حال گفــت: تعداد ۶ انتقــال هوایی ارگان 
حیاتی شــامل قلب، کبــد، کلیــه و روده بــرای بیمارانی که 
حیات شــان منوط به پیوند بوده، انجام شده است. خوشبختانه 

در حال حاضر این بیماران به زندگی عادی خود بازگشته اند.
وی با بیان اینکه در ســه ماهه ابتدای ســال ۱۴۰۱ رشــد ۲۰ 
درصدی اهدای عضو را شــاهد بوده ایم، گفــت: در عین حال 
تیرماه ۱۴۰۱ رشــد ۳۰ درصدی اهدای عضو را نسبت به سال 

۱۴۰۰ شاهد بودیم.

رئیـس مرکـز پژوهش هـای مجلس گفـت: یکی از 
مهمتریـن مزایای پیـش نویس قانون تشـکل های 
اجتماعـی، قانونمنـد کـردن این حـوزه بـه منظور 
جلوگیـری از هـدر رفـت منابـع انسـانی در کشـور 
اسـت. بـه گـزارش  مرکـز پژوهش هـای مجلـس 
شـورای اسـلامی، پس از تدوین پیش نویـس قانون 
تشـکل های اجتماعی که بـا حضـور صاحبنظران، 
کارشناسـان و ذینفعـان و فعـالان و نماینـدگان 
تشـکل های اجتماعـی در مرکـز پژوهش هـای 
مجلس نهایـی و رونمایی شـد، ایرادات و اشـکالاتی 
در فضـای رسـانه ای و فضای مجـازی بـه این پیش 
نویش وارد شده اسـت. بابک نگاهداری رئیس مرکز 
پژوهش های مجلس در مصاحبـه ای به این ابهامات 
پاسخ داد. بابک نگاهداری رئیس مرکز پژوهش های 
مجلـس بـا توجـه بـه تدویـن پیش نویـس قانـون 
تشـکل های اجتماعـی در ایـن مرکـز در خصـوص 
اهمیت و ضرورت ایـن موضوع با بیـان اینکه الگوی 
حکمرانـی در قانـون اساسـی کشـور، بـر اسـاس 
همکاری و مشـارکت بخش هـای مختلـف دولتی، 
خصوصی و مردمی اسـت، گفت: بخـش مردمی که 
در قالـب تشـکل های اجتماعی، صنفـی، گروه های 
جهادی، هیئات مذهبـی فعالیت می کنند، نیازمند 
سـازوکاری هسـتند تا مشـارکت فعـال، هدفمند و 
تأثیرگذار داشته باشـند. در واقع نهادمند شدن این 
بخش بـدون افتـادن در هزارتوی بوروکراسـی های 
اداری می تواند زمینـه این نوع از مشـارکت را فراهم 
کنـد. وی با بیـان اینکه قانون اساسـی کشـور چهار 
سـطح را برای مشـارکت مردمی تعیین کرده است، 
تصریح کرد: این ۴ سـطح عبارتند از تصمیم گیری، 
نظارت، مطالبه گری و اجرا. قوانین عادی و برنامه ای 
کشـور بیشـتر سـمت و سـوی اجـرا در مشـارکت 
مردمی را پررنـگ کرده اسـت. در حالـی که مقدمه 
قانون اساسی و اصول سـوم و هشتم و بیست وششم 
و بیسـت وهفتم بـر روی تصمیم گیـری، نظـارت 
و مطالبه گـری متمرکـز هسـتند. تقنیـن حـوزه 
تشـکل های اجتماعـی می توانـد ابعاد کمتـر توجه 
شـده در سیاسـتگذاری کشـور را پررنـگ کـرده و 
نقش مردم در حکمرانـی را ارتقا بخشـد و در نهایت 
به کارآمدی بیشـتر حکمرانـی منجر شـود. رئیس 
مرکـز پژوهش هـای مجلـس در خصـوص فراینـد 
تدویـن پیش نویـس قانـون تشـکل های اجتماعی 
در ایـن مرکـز و نقـش تشـکل ها و اندیشـمندان 
این حـوزه در فراینـد تدویـن آن، عنوان کـرد: برای 
تدویـن این پیـش نویس حـدود ۳ هزار نفر سـاعت 
کار انجام شده است. بیش از ۱۰۰ جلسه کارشناسی 
بـا حضـور ذی نفعـان ایـن حـوزه برگـزار شـده که 

حدود ۶۰ جلسه آن با فعالان تشـکل ها بوده و سایر 
جلسـات با حضور نماینـدگان مجلس، مسـئولین 
دولتـی، نمایندگان قـوه قضائیه، مسـئولین کمیته 

امـداد و … برگزار شـده اسـت.
وی ادامـه داد: گزارش هـای مختلفـی در حـوزه 
تشـکل های اجتماعـی در مرکز پژوهش هـا تدوین 
شـده کـه گـزارش ترسـیم و آسیب شناسـی وضع 
موجود تشـکل های اجتماعـی و مطالعات تطبیقی 
در کشورهای فرانسه، انگلستان، آلمان از مهمترین 
آنها هستند. نگاهداری خاطرنشـان کرد: پس از یک 
سال کار کارشناسی و جلسات مختلف، اوایل تیر ماه 
نسـخه اولیه این پیش نویـس تهیه شـد و در حضور 
تمام ذی نفعـان ایـن حـوزه در مرکـز پژوهش های 
مجلـس ایـن نسـخه ارائـه شـد و اسـتقبال بسـیار 
خوبـی از آن صـورت گرفـت. بعـد از آن در چهـل 
روز گذشـته بیش از ۲۰ جلسـه در مجلس شـورای 
اسلامی، حوزه ریاسـت مجلس، مرکز پژوهش های 
مجلس شـورای اسـلامی و حتی فضای مجـازی با 
تشکل ها و اندیشـکده ها برگزار و نظرات کارشناسی 
درباره پیش نویس تجمیع شـد و در کمیته بررسـی 
پیش نویـس قانـون تشـکل های اجتماعـی در 
کمیسیون امور داخلی و شـوراهای مجلس شورای 
اسـلامی با حضـور نماینـدگان ذی نفعـان دولتی و 
غیردولتـی مورد بررسـی قـرار گرفت کـه در حدود 
۲۰ مـورد پیش نویـس قانون اصـلاح شـد و مجدداً 
برای کمیسـیون امـور داخلـی و شـوراهای مجلس 
ارسـال گردید. به جرأت می تـوان فراینـد تهیه این 
پیش نویـس را یکـی از مشـارکتی ترین فرایندهای 

سیاسـتگذاری در کشـور دانست.
وی در خصـوص منطـق و الگـوی سیاسـتگذاری 
و تقنیـن در حـوزه تشـکل های اجتماعـی، گفـت: 
الگو و منطـق این پیش نویـس اولاً از قانون اساسـی 
اخـذ شـده اسـت. یعنی سـعی شـده چهار سـطح 
تصمیم گیری، نظارت، مطالبه گـری و اجرا به عنوان 
حقوق حقه تشـکل ها در نظر گرفتـه شـود. ثانیاً بر 
اسـاس منطق سیاسـتگذاری این بخش در قوانین 
کشورهای مختلف جهان جلوگیری از تفوق بخش 
دولتی و تبدیل تشـکل های اجتماعی به بنگاه های 
اقتصـادی یـک اصـل اساسـی در تدویـن ایـن 
پیش نویس بوده اسـت. سـومین مسـاله در منطق 
ایـن پیش نویس بـه شـفافیت مربـوط می شـود. با 
توجه به افت سرمایه اجتماعی تشـکل ها در کشور، 
شـفافیت ایـن عرصـه می توانـد ضمـن کارآمـدی 
بیشـتر این عرصـه بـه افزایـش اعتمـاد عمومی به 
تشـکل ها منجـر خواهد شـد. البتـه این شـفافیت 
بـرای همه ذی نفعـان این حوزه لحاظ شـده اسـت، 

نـه فقـط تشـکل ها. بلکـه دسـتگاه های مختلـف 
دولتـی نیز بایـد در این حـوزه شـفافیت عملکردی 
داشته باشند. چهارمین مساله که از رویکرد مجلس 
یازدهم به سیاسـتگذاری بخش مردمی اخذ شـده، 
تسـهیل برای ثبـت و فعالیـت تشـکل های مردمی 
اسـت. بـه نحـوی کـه تشـکل های کوچک تـر بـه 
راحتـی و حتی بدون مجوز ثبت شـوند و بـه موازات 
افزایـش دایـره فعالیـت جغرافیایی و مالی تشـکل، 

تکالیف تشـکل افزایـش یابد.
رئیـس مرکـز پژوهش هـای مجلـس در خصـوص 
مهمتریـن مزیت هـای پیش نویـس تهیه شـده در 
ایـن مرکز نسـبت به شـرایط موجـود، عنـوان کرد: 
مزیـت اول، قانونمنـد کـردن این حـوزه بر اسـاس 
یک الگـوی اجتماعـی کارشناسی شـده اسـت تا از 
هدر رفت منابع انسـانی در کشـور جلوگیری شـود.

وی دومیـن مزیـت را بهره گیـری از الگوهـای به روز 
سیاسـتگذاری تشـکل های اجتماعـی در جهـان 
دانسـت و تصریح کـرد: تعبیه یـک سـامانه برخط 
برای ثبـت و گـزارش فعالیت تشـکل ها گامی مهم 
در کـم کـردن بوروکراسـی این حـوزه خواهـد بود. 
بسـیاری از تکالیـف دسـتگاه های دولتـی نیـز در 
قبال تشـکل ها از طریق این سـامانه ثبت و پیگیری 
خواهـد شـد و ضمـن شـفافیت عملکـردی تمـام 
ذی نفعـان ایـن حـوزه حجـم بوروکراسـی بـه طور 

چشـمگیری کاهـش پیـدا می کنـد.
نگاهـداری نکتـه سـوم را دربـاره پیش نویـس 
تولی گـری واحـد تشـکل های اجتماعـی دانسـت 
و توضیـح داد: در پیش نویـس قانـون تشـکل های 
اجتماعی ضمـن لحاظ کـردن نقش دسـتگاه های 
تخصصـی و تشـکل های اجتماعـی، تولی گـری 
متکثـر فعلـی تبدیـل بـه یـک تولی گـری واحد و 
شـورایی می شـود. شـورای ملی توسـعه متشکل از 
نمایندگان تشـکل های اجتماعی، رئیس سـازمان 
امور اجتماعی کشـور، دسـتگاه تخصصی و نماینده 
قـوه قضائیـه و چنـد عضو ناظـر متولـی واحـد این 

عرصـه خواهد شـد و از اعمال سـلایق گوناگـون در 
عرصه واحد جلوگیـری کـرده و امکان توسـعه این 

حـوزه را افزایـش خواهـد داد.
وی چهارمین ویژگی پیش نویس قانون تشکل های 
اجتماعـی را درنظرگرفتـن ضمانـت اجرایـی برای 
حقوق و تکالیف برشـمرد و گفت: در شـرایط فعلی 
حقـوق و تکالیفـی بـرای تشـکل ها در نظـر گرفته 
شده است، اما سازوکار مشـخصی برای تحقق آن ها 
وجود نـدارد و در صـورت تخطی از آن ها مشـخص 
نیسـت کـه چـه اتفاقـی بـرای تشـکل یا دسـتگاه 
دولتی خاطی می افتد. در این پیش نویس سـازوکار 
مشـارکت تشـکل ها در تصمیم گیـری، نظـارت، 
مطالبه گـری و اجـرا مشـخص شـده اسـت. مثـلًا 
معلوم اسـت که یک تشـکل در چه شـرایطی مقام 
مشورتی یک دسـتگاه می شـود و یا چگونه به اسناد 
غیرمحرمانه دسترسـی پیـدا می کنـد و در صورت 
لحاظ نشـدن ایـن حقـوق دسـتگاه اجرایـی با چه 
عواقبـی روبـرو می شـود. همچنین برای تشـکل ها 
تکالیفی مانند ارائه اسـناد مالی درنظر گرفته شده و 
مشخص اسـت که در صورت تخطی از آنچه ارکانی 

از تشـکل مواخذه خواهند شـد.
رئیـس مرکـز پژوهش هـای مجلس مزیـت پنجم 
پیش نویـس قانـون تشـکل های اجتماعـی را بـه 
سـطح بندی کردن تشـکل ها بر اسـاس جغرافیای 
فعالیـت و حجـم تبـادلات مالـی مرتبط دانسـت و 
تصریـح کـرد: در واقـع هرچـه تشـکل محلی تـر و 
با تراکنـش مالـی کمتری باشـد، تکالیـف کمتری 
خواهـد داشـت. به طـور مثـال تشـکل های فعـال 
تا سـطح منطقه شـهری و با میـزان تراکنـش مالی 
خاصـی کـه سـالیانه توسـط شـورای ملی توسـعه 
مشـخص می شـود نیازمند اخـذ مجوز نیسـتند و 
صرفـاً در سـامانه ثبـت می شـوند و از سـوی دیگـر 
تشـکل های بین المللـی کـه تراکنـش مالـی بـالا 
و دایـره اختیـارات وسـیعی دارنـد بالطبـع نیازمند 

مجوزهای بیشـتری هسـتند.

افزایش حقوق بازنشســتگان "غیرحداقلی بگیر" 
سازمان تامین اجتماعی )ســایر سطوح درآمدی( 
که با گلایه ها و اعتراضاتی همراه شده بود با تصمیم 
اخیر دولت در مسیر اصلاح قرار گرفته و آن طور که 
سرپرست وزارت رفاه گفته قرار است هفته آینده نهایی 
و جزئیات آن اعلام شــود. به گزارش ایسنا، افزایش 
حقوق بازنشستگان سازمان تامین اجتماعی برای 
سال جاری اوایل خردادماه در هیئت دولت به تصویب 
رسید و بر این اساس حقوق حداقلی بگیران که ۶۲ 
درصد کل بازنشستگان تامین اجتماعی را تشکیل 
می دهند، مشمول افزایش ۵۷.۴ درصدی  - مطابق 
مصوبه شورای عالی کار و حداقل حقوق و دستمزد 
کارگران - شد و حداقل دریافتی آنها به پنج میلیون 
و ۵۸۰ هزار تومان رسید. همچنین حقوق آن دسته 
از مستمری بگیران که زیر ۱۰ میلیون تومان حقوق 
دریافت می کردند ) ۳۲ درصد کل بازنشســتگان 

تامین اجتماعی(،  ۱۰ درصد افزایش یافت و مبلغ 
کمک معیشتی ۶۵۰ هزار تومان به آنها تعلق گرفت. 
مســتمری بگیران بالای ۱۰ میلیون تومان حقوق 
)شش درصد کل بازنشستگان تامین اجتماعی( نیز 
مشمول افزایش ۱۰ درصدی پایه حقوق شدند. در 
این میان بازنشستگان  غیر حداقلی بگیر این میزان 
افزایش حقوق را خلاف ماده ۹۶ قانون تامین اجتماعی 
دانستند. در نهایت با ورود مستقیم رئیس جمهور برای 
رفع دغدغه بازنشستگان، پیگیری هایی انجام و در 
نهایت تصمیم گیری در این باره به وزرای عضو هیئت 
امنای تامین اجتماعی سپرده شد و یازدهم مردادماه 
بود که بهادری جهرمی، سخنگوی دولت در تشریح 
آخرین تصمیمات دولت برای بهبود وضعیت معیشتی 
بازنشستگان گفت: پیرو دستور رئیس جمهور برای 
پیگیری بهبود وضعیت معیشتی بازنشستگان و پس 
از برگزاری نشست های مکرر معاون اول با نمایندگان 

بازنشستگان، هیئت دولت برای تعیین تکلیف افزایش 
حقوق بازنشستگان، اختیارات خود را به وزرای عضو 
هیئت امنای سازمان تامین اجتماعی تفویض کرد. 
محمدهادی زاهدی وفا، سرپرست وزارت تعاون، کار 
و رفاه اجتماعی در حاشیه جلسه روز گذشته هیئت 
دولت، در توضیحاتی پیرامون آخرین وضعیت اصلاح 
مستمری بازنشستگان، اظهار کرد: با تاکید رئیس 
جمهور، اختیارات هیئت وزیران به وزرای عضو هیئت 
امنای تامین اجتماعی تفویض شد. وزرای عضو هم 
بر اساس اختیاراتی که در چارچوب پایداری منابع 
سازمان تامین اجتماعی به آنها واگذار شده بود اصلاح 

مستمری سایر سطوح بازنشستگان را پذیرفتند.
وی افزود: از آنجایی که بخشی از این منابع به صورت 
تعهدی دیده شده ، لازم است به منابع نقدی تبدیل 
شود لذا جلساتی را با نمایندگان بازنشستگان داشتیم و 
پیشنهادات خوبی دادند و ما این پیشنهادات را بررسی 

کردیم. در هفته آتی نیز نشست دیگری با نمایندگان 
بازنشستگان خواهیم داشت و در نشست سراسری 
آنها که هفته آینده برگزار خواهد شد شرکت خواهیم 
کرد و اصلاح مستمری را جهت اجرا، نهایی می کنیم.

سرپرست وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی درباره 
زمان اعمــال و اجرای این اصلاحیــه برای حقوق 
بازنشســتگان گفت: به تفصیل در نشســتی که با 
خبرنگاران در هفته آینده خواهیم داشــت، در این 
باره صحبت و جزئیــات را به اطــلاع خبرنگاران و 
بازنشستگان خواهیم رساند. تصمیم لازم در این باره 
اتخاذ شده است و اجرایی شدن تصمیم احتیاج به 
صحبت و جلسه با بازنشستگان و نمایندگان دارد که 

جزئیات آن را هفته آینده اعلام خواهیم کرد.
صدور احکام جدید در شهریور

همچنین پنج شنبه گذشــته، میرهاشم موسوی، 
مدیرعامل سازمان تامین اجتماعی نیز درباره زمان 
اعمال اصلاحات روی احکام بازنشســتگان گفت: 
با عنایت به اینکه فرایند پرداخت حقوق از بیستم 
هر ماه طبق محاســبات و در قالب سامانه  متمرکز 
برای بازنشســتگان انجام می گیرد؛ لذا برای اعمال 
افزایش جدید و نحوه پرداخت و تأمین مالی مربوطه 
با هماهنگی با کانون ها؛ نیازمند زمان هستیم و انشالله 

صدور احکام جدید در شهریورماه انجام می پذیرد.

قانون تشکل های اجتماعی مانع هدر رفت 
منابع انسانی کشور می شود

افزایش حقوق بازنشستگان غیرحداقلی بگیر 
تامین اجتماعی به کجا رسید؟

جرائم قطع و خشکاندن 
درختان بازدارنده است؟

یکی از بزرگ ترین گلایه های پایتخت نشینان آلودگی هواست و وجود 
درختان به عنوان ریه های پایتخت در این شرایط روزنه امیدی است تا 
بتوان نفس کشید؛ اما باغ های سرسبز سالهای دور تهران و درختان 
سطح شهر مدت زمان زیادی است که هدف دست اندازی شهروندان 
برای ساخت و ساز قرار گرفته و تنها لکه های کوچکی از آنها باقی مانده 
که آن هم هر روز با خطر قطع و خشکاندن درختان و تبدیل به برج و بنا 
روبروست. خبرهای تلخ خشکاندن درختان توسط برخی شهروندان و 
در نظر گرفتن جریمه  برای جلوگیری از این تخلفات از بحث های داغی 
است که این روزها مطرح و این سوال مطرح می شود که آیا این جریمه ها 

بازدارنده هستند یا خیر؟ 
به گزارش ایسنا، این روزها خبر تلخ خشکانده شدن درختان در سطح 
شهر را می خوانیم که فقط برای دیده شدن نمای ساختمانی از بین 
رفته اند. خشکاندن درختان خیابان ولیعصر به عنوان ریه های شهر که 
بخشی از هویت تهران نیز قلمداد می شوند، نمونه ای از این اقدامات بود 
که با جریمه و برخورد قضایی مالک ساختمان روبه رو شد. همچنین 
در فاصله اندکی پس از این خبر شاهد انتشــار فیلم های دیگری در 
فضای مجازی از قطع و خشکاندن درختان درخیابان کاج و... بودیم که 
درختان دیگری خشک شده و از بین رفته اند. ولی شاید این آسیب با هر 
جریمه ای جبران نشود و این سوالی مطرح شود که آیا این جریمه ها 
بازدارنده هستند یا خیر؟ که مدیرعامل سازمان بوستانها و فضای سبز 
شهر تهران به این سوال پاسخ داده و عنوان می کند که در صورت اجرای 
قانون، اینگونه جریمه ها بازدارنده هســتند. علی محمد مختاری در 
گفت وگو با ایسنا، در تشریح روند رسیدگی به تخلفات قطع و خشکاندن 
درختان در تهران به خشکاندن درختان خیابان ولیعصر)ع( اشاره کرد 
و افزود: پس از اعلام تخلف، پرونده در کمیسیون ماده ۷ مطرح و اتخاذ 
تصمیم شد و در نهایت ۱۱۷ میلیارد تومان جریمه برای خشکاندن این 
درختان ارزشمند تعیین شد.  وی افزود: شهرداری منطقه نمی توانسته 
هیچ مجوزی در این خصوص به مالک ارائه کند. بنابراین این جریمه باید 
توسط مالک پرداخت شود. بی تردید پرونده هایی که تخلف در آنها انجام 
شده از طریق قانون برخورد با آنها انجام می شود و جریمه های تعیین 
شده اخذ می شود. مختاری ادامه داد: جریمه های این حوزه در حساب 
مخصوصی واریز می شود که برای توسعه فضای سبز و تملک باغات مورد 
استفاده قرار می گیرد. در یک سال اخیر تعداد این پرونده ها زیاد بوده که 
در مورد قطع درخت برخورد قانونی انجام می شود ولی اگر درختی در 
زیربنا قرار گرفته باشد کمیسیون ماده ۷ مجوز قطع درخت را نمی دهد؛ 

بلکه مجوز جابجایی یک یا دو اصله که در زیربنا قرار دارد را می دهد.

عضو کمیته علمی کشوری مقابله با کرونا، با اشاره 
به شرایط شیوع این بیماری در کشور، گفت: طبق 
اتفاقی که در سایر کشورها افتاد، شاهد بودیم که دو 
تا سه ماه طول می کشید تا این موج کاهش یابد و شاید ما هنوز در 

حال طی کردن روند افزایشی بیماری باشیم.
دکتر سید احمد طباطبایی در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به افزایش 
آمار شهرهای قرمز کرونا در کشور، گفت: تعداد موارد ابتلا و مرگ 
و میر هم افزایش یافته است و این درحالی است که در این ایام 
شاهد عدم رعایت پروتکل های بهداشتی از سوی جامعه بوده ایم. 
مسافرت ها و تجمعات افزایش یافته است آنهم در شرایطی که گاهی 
یک فرد مبتلا علی رغم ابتلا به بیماری، در مجالس شرکت می کرد و 
چندان هم نگران انتشار و سرایت بیماری خود به دیگران نبود؛ زیرا 
شاید از گوشه و کنار شنیده بودند که سویه جدید کرونا خیلی مرگ 

و میر زیادی ندارد، بنابراین بی احتیاطی ها افزایش یافت.
وی با تاکید بر اینکه هنوز پیش بینی برای زمان رسیدن به قله 
موج هفتم بیماری زود است، تصریح کرد: طبق اتفاقی که در سایر 
کشورها افتاد شاهد بودیم که دو تا سه ماه طول می کشید تا این موج 
کاهش یابد و شاید ما هنوز در حال طی کردن روند افزایشی بیماری 
باشیم. او در پاسخ به این سوال که آیا ممکن است کمیته علمی 
کرونا محدودیت جدیدی به ستاد ملی کرونا برای گذر از موج هفتم 
بیماری پیشنهاد دهد یا خیر؟، گفت: متاسفانه در موارد قبل هم که 
کمیته علمی پیشنهاداتی به ستاد ملی ارائه می کرد با رویه خاص 
ستاد مواجه می شد و باید این فاصله میان توصیه های ما و اجرائیات 

ستاد ملی را اصلاح کرد.
طباطبایی درباره عوارض ناشی از کووید۱۹، تصریح کرد: تقریبا 
هیچ عضوی نبوده است که تحت تاثیر ابتلا به کرونا آسیب ندیده 
باشد و در طول مدت پاندمی مشاهده شده که تقریبا تمام ارگان ها 
درگیر شده اند.  وی با اشاره به اینکه ابتلا به سویه های جدید کرونا 
طیف گسترده ای از علائم را به دنبال دارد، گفت: گاهی به عنوان 
تک علامت هم ممکن است علائم ظاهر شوند.  شایع ترین علائم 
مشابه سرماخوردگی است و خوشبختانه برخلاف سایر سویه های 
کرونا، این سویه از بیماری ندرتا سبب درگیری ارگان هایی مانند 
ریه می شود. حتی ممکن است طول مدت علائم چند ساعت و یا 
نهایتا یک روز باشد زیرا ایمنی بدن افراد پس از ابتلا یا تزریق واکسن 

متفاوت است. 

رئیس سازمان مدیریت بحران کشور تاکید کرد 
که برای پیشگیری و کاهش تلفات و خسارات 
ناشی از بحران ها باید راهبردهای پیشگیرانه در 

ساخت وسازها مورد توجه قرار بگیرد. 
به گزارش ایسنا، محمدحسن نامی درباره اقدامات لازم برای 
کاهش خسارات ناشی از حوادث طبیعی گفت:  وقوع سیل و حتی 
زلزله می تواند تبدیل به بحران و بلا نشود، مشروط به اینکه ساخت 
و سازهای ما مناسب باشد و استانداردها و اصول در آن رعایت شود. 
متاسفانه بعضی از تلفات و خسارات ناشی از حوادث به دلیل مسائل 
دیگری به جز خود سیل و زلزله است. به عنوان مثال در حادثه اخیر 
سیل امامزاده داوود ساخت و سازهای غیر قانونی چسبیده به 
امام زاده و حتی ساخت و سازهایی در گذر بازارچه که سال ها محل 
عبور آب بوده است مانع عبور آب شده و چون حجم این آب زیاد 
بود موجب وقوع سیل و تلفات شد. در حالی که اگر ساخت و ساز 
بر اساس ضوابط انجام شده بود، دیگر این سیل خسارتی برجای 

نمی گذاشت و از محل خود عبور می کرد.
رئیس سازمان مدیریت بحران کشور با بیان اینکه برای جلوگیری 
از وقوع حوادث و کاهش تلفات ناشی از وقوع بحران های طبیعی 
باید یک راهبرد کلی و پیشگیرانه در ساخت و سازها اتخاذ شود، 
گفت: اگر یک راهبرد کلی برای جلوگیری و پیشگیری از این گونه 
مسائل کوچک اتخاذ شود حوادث تلخ اینچنینی دیگر رخ نخواهد 

داد و به راحتی قابل پیشگیری خواهد بود.
وی با تاکید بر اینکه باید به جدیت به دنبال این باشیم که هر 
سازمان وظیفه خود را در این زمینه انجام دهد، گفت: لازم است 
که هیچ ساخت و سازی در خارج از چارچوب و ضوابط نقشه های 
شهری انجام نشود. هر مقررات و ضوابطی که شورای اسلامی 
شهرها و همچنین وزارت مسکن، راه و شهرسازی تصویب می کنند 
باید به طور کامل اجرا شود و توجه به همین موضوع تا حد زیادی 
می تواند خسارات ناشی از حوادث طبیعی مانند سیل و زلزله را 
کاهش دهد. نامی که در یک برنامه رادیویی صحبت می کرد، به 
موضوع نظارت نیز اشاره کرد و گفت: متاسفانه در طولانی مدت 
این نظارت ها انجام نشده است. در حال حاضر در دولت جدید اراده 
خوبی برای انجام نظارت ها وجود دارد و جلوی ساخت وسازهای 
غیرقانونی و غیرمجاز با همراهی خوب قوه قضائیه گرفته می شود.

مدیرکل امور بیمه شــدگان سازمان تامین 
اجتماعی گفت: کارت دانشــجویی معتبر، 
مدرک تشخیص دانشــجو و مورد استناد 
بــرای ثبت نام بیمه دانشــجویی بــوده و 
ترک تحصیل کرده ها نمی توانند از این طرح 
استفاده کنند. مهدی شکوری در گفت وگو با 
خبرنگار اجتماعی ایرنا افزود: این دانشجویان 
)ترک تحصیل کرده ها( می توانند به صورت 
خوداظهاری طبق ضوابــط بیمه صاحبان 

حرف و مشاغل آزاد بیمه شوند.  وی ادامه داد: تمامی مراحل ثبت نام بیمه دانشجویان نیز به 
صورت غیرحضوری و از طریق سامانه خدمات غیرحضوری تأمین اجتماعی به نشانی 
es.tamin.ir انجام می شود و در سامانه راهنمای عقد قرارداد بیمه دانشجوئی بارگذاری 
شده و قابل مشاهده و بهره برداری است. مدیرکل امور بیمه شدگان سازمان تامین اجتماعی 
اظهارداشت: در صورت درخواست استفاده از خدمات درمانی هم باید سرانه درمان به ازای هر 
فرد پرداخت  شود؛ در سال ۱۴۰۱ میزان سرانه درمان ۹۲ هزار تومان تعیین شده است.  شکوری 
در ادامه در پاسخ به این پرسش که آیا نوع دانشگاه یا مقطع تحصیلی در بیمه دانشجویی موثر 
است؟ گفت: تمامی دانشجویان در تمامی مقاطع تحصیلی، در هر یک از دانشگاه ها، مراکز و 
موسسات آموزش عالی کشور دارای مجوز از مراجع ذیصلاح، می توانند از بیمه دانشجویی 
استفاده کنند. این مسئول همچنین در پاسخ به سوالی مبنی بر پوشش والدین از طریق این 
طرح نیز عنوان کرد: در صورتی که سن پدر از شصت و سن مادر از پنجاه و پنج سال بیشتر باشد یا 
به تشخیص کمیسیون های پزشکی موضوع قانون تأمین اجتماعی "ازکارافتاده" باشند و معاش 
آنها توسط بیمه شده تأمین و مستمری دریافت نکنند؛ پس از بررسی و تایید موضوع توسط 

شعبه ذیربط امکان تحت پوشش قرار گرفتن به عنوان "بیمه شده تبعی" را خواهند داشت.

سرپرست معاونت پیشگیری و درمان اعتیاد 
مرکز توسعه پیشگیری سازمان بهزیستی 
کشور با بیان اینکه اعتیاد فقط در کف خیابان 
نیست و حتی ساکنان بالاشهر به عنوان تفریح 
از مواد استفاده می کنند، گفت: در حالی که 
مشغول پاکسازی خیابان از معتادان متجاهر 
هستیم، از این دســت معتادان غفلت شده 
است. فرهاد اقطار در گفت و گو با خبرنگار 
ایرنا افزود: معتادان در مناطق بالاشهر در روند 
درمان قرار نگرفته اند و خانواده متوجه اعتیاد 

آنها نشده است. برخی از این معتادان برای زیبایی از مواد استفاده می کنند. وی اضافه کرد: 
فقط فکر مراکز ماده ۱۶ برای معتادان متجاهر هستیم اما اگر فرصت توجه به معتادان در بالای 
شهر را از دست دهیم، خطرناک است. متاسفانه در مورد درمان معتادانی که به مرحله تخریب 
نرسیدند، فکری نکردیم. آنها هنوز خانواده دارند و متجاهر نیستند. همه ما مشغول پاکسازی 
خیابان هستیم و ممکن است چند سال طول بکشد که معتادان ساکن بالای شهر نیز متجاهر 
شوند بنابراین باید درمان اختیاری و پیشگیرانه برای نسل جوان ساکن این مناطق تسهیل 
شود. سرپرست معاونت پیشگیری و درمان اعتیاد مرکز توسعه پیشگیری سازمان بهزیستی 
کشور گفت: همه ما مشغول پاکسازی خیابان هستیم و ممکن است چند سال طول بکشد که 
معتادان ساکن بالای شهر نیز متجاهر شوند بنابراین باید درمان اختیاری و پیشگیرانه برای نسل 
جوان ساکن این مناطق تسهیل شود.سرپرست معاونت پیشگیری و درمان اعتیاد مرکز توسعه 
پیشگیری سازمان بهزیستی کشور از ارائه مناسب ترین مشاوره های  درمانی از طریق خط ملی 
مشاوره اعتیاد با شماره  ۰۹۶۲۸ خبر داد و گفت: این خط تنها خط تخصصی پیشگیری درمان 

اعتیاد در کشور است که اپلیکیشن آن نیز به زودی راه اندازی می شود.

مشاور وزیر آموزش و پرورش در امور زنان 
گفت: با توجه به تعداد بالای دانش آموزان 
دختر در مناطق محروم، سهمیه هایی را 
برای آموزش مهارت به آنها در اســتان ها 
در نظر گرفته ایم. ســند تحول بنیادین 
به عنوان نقشــه راه نظام تعلیم و تربیت، 
آموزش و پــرورش را موظــف به مهارت 
آموزی به دانش آموزان کرده است، در واقع 
براین اساس هر دانش آموز باید پس از فارغ 
التحصیلی حداقل یک مهارت را آموخته 

باشد. در این میان اهمیت مهارت آموزی برای دختران به عنوان نیروی انسانی ماهر و 
تعلیم یافته اهمیت بسیاری دارد، چراکه به این واسطه بانوان می توانند با سرمایه های 
اندک علاوه بر سودمندی برای جامعه و تقویت عزت نفس خود، در بهبود اقتصاد خانواده 
هم یاری رسان باشند. در این راستا و با توجه به ضرورت مهارت آموزی دختران کشور، 
زهرا پناهی روا در گفــت و گو با خبرنگار گروه جامعه ایرنــا درباره برنامه های مهارتی 
آموزش و پرورش برای دانش آموزان در مناطق محروم اظهار کرد: یک طرح ایجاد شده تا 
دانش آموزان در مناطق محروم در کنار دروس نظری، مهارتی را هم آموزش ببینند. وی 
افزود: هدف طرح این است که دانش آموزان دختر بواسطه  آموزش های مهارتی بتوانند 
وارد بازار کار شــوند و هم به اقتصاد خانواده و هم تحصیل آنها کمک شود. مشاور وزیر 
آموزش و پرورش در امور زنان با بیان اینکه این آمادگی وجود دارد که برای سال تحصیلی 
جدید اتفاقات مناسبی را در حوزه مهارت آموزی دانش آموزان دختر رقم بزنیم، ادامه داد: 
بی شک آمار خوبی را می توان برای این موضوع در نظر گرفت که به هر استان یک سهمیه 

ارائه شود تا بتوانند در مهارت آموزی دختران یک اتفاق خوبی را رقم بزنند.

»ترک تحصیل کرده ها« می توانند از بیمه 
دانشجویی تامین اجتماعی استفاده کنند؟

پاکسازی خیابان ها از متجاهران و غفلت 
از معتادان بالاشهری

ارائه سهمیه به استان ها برای آموزش های 
مهارتی به دانش آموزان دختر

کاهش مدت بروز علائم کرونا 
BA5 و BA4 در سویه های

سیل و زلزله چگونه می تواند 
تبدیل به بحران نشود؟
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خبر

هر
س: م

عک

کاغذ جامعه



1 0 0 0 3 4 3 2 1 1 7 8 3 4   
پیامک شــما را درباره ایــن صفحه می خوانیم

 سال پنجم | شماره پیاپی 1294
5شنبه  22  مرداد ماه 1401 کاغذ فرهنگ و هنر

خبرخبر

معاون امور هنری وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 
و مدیرکل دفتر موسیقی وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسلامی با انتشار پیامی درگذشت استاد ابراهیم 

قنبری مهر را تسلیت گفتند.
محمود ســالاری معاون امور هنــری وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی در پیامی درگذشت 
ابراهیم قنبری مهر هنرمند پیشکسوت حوزه 

سازسازی و موسیقی را تسلیت گفت.
در متن پیام تسلیت معاون امور هنری وزارت 
فرهنگ و ارشاد اســلامی چنین آمده است: 
خبر درگذشت هنرمند برجسته استاد ابراهیم 

قنبری مهر باعث تاسف و تاثر شد.
بخش عمده ای از هویت و تشخص سازها شکل 
گرفته از اساتید برجسته ای است که با دل و جان 
خود، شمایل اسطوره گونه موسیقی ایران را پدید 
آورده اند. استاد قنبری مهر یکی از نام آورترین 

هنرمندان در عرصه هنر سازندگی ساز
بودند که فقدانشــان ضایعه ای اسفناک برای 

جامعه موسیقی محسوب می شود.
اینجانب درگذشت استاد ابراهیم قنبری مهر 
را به خانواده ایشان تسلیت عرض کرده برای 
بازماندگان صبوری و شکیبایی و برای آن مرحوم 

رحمت و مغفرت واسعه الهی آرزو می کنم.
 روابط عمومی دفتر موسیقی وزارت فرهنگ و 
ارشاد اسلامی نیز در متن پیام تسلیت محمد 
اله یاری به مناسبت درگذشت استاد ابراهیم 
قنبری مهر هنرمند پیشکسوت عرصه موسیقی 
چنین آمده است: »درگذشت استاد گرانقدر 

مرحوم
ابراهیم قنبری مهر، هنرمند پیشکسوت عرصه 

موسیقی موجب تاثر گردید.
نقش استاد قنبری مهر در تحولات سازسازی 
معاصر برجسته است اما انسانیت و مهربانی این 
هنرمند ارجمند و شاگرد استاد ابوالحسن صبا، 
در لابه لای آثارش، تسبیحی نهفته است. در 
تمام این سال ها کسی جز »مهر« از ایشان ندید

و حیف که تابــش  پرفروغ و مهــر هنرش به 
خاموشی رفت.

از خداوند منان در ماه عزای حضرت سیدالشهدا 
)ع( برای آن فرهیخته فقید آمرزش و رحمت و 
برای بازماندگان به خصوص خانواده محترمش 
سلامتی و شکیبایی مسئلت دارم. روحش شاد 

و یادش گرامی.«
استاد ابراهیم قنبری مهر که چندی پیش به 
کرونا مبتلا شده و در منزل تحت درمان قرار 
گرفته بود،صبح امروز-جمعــه )۲۱ مرداد( بر 
اثر کهولت سن و ایست قلبی درگذشت. این 
هنرمند دهم مرداد امسال تولد ۹۴ سالگی خود 

را جشن گرفته بود.

ترجمه کتاب های 
مرجع و دانشگاهی 

جهان به فارسی
زمانی دسترسی به کتاب ها و منابع تخصصی 
تئاتر جهان در ایران برای بسیاری از فعالان 
حوزه تئاتر به نوعی آرزو بود اما این آرزو با همت 
برخی هنرمندان و فعالان حوزه نشر محقق 

شده است.
به گزارش خبرنگار مهر، در دهه های گذشته 
اطلاعات کمی از تئاتر جهان در اختیار فعالان 
و علاقه مندان تئاتر در ایران قرار می گرفت زیرا 
منابع مربوط در ایران ترجمه نشده بود و اگر 
هم تعدادی ترجمه شده بود جوابگوی نیاز روز 
جامعه تئاتر، فارغ التحصیلان و دانشجویان این 

عرصه هنری نبود.
برخی از افراد و هنرمندان نیز که طی سفرهایی 
که به کشورهای دیگر داشتند برخی منابع را 
به زبان اصلی تهیه کرده و تنها در اختیار خود 
داشتند و امکان دسترسی دیگران به این منابع 

فراهم نبود.
البته برخی از نویسنده ها، کارگردانان و استادان 
عرصه تئاتر نیز که دغدغه ترجمه نمایشنامه ها 
و منابع تخصصی را برای بهره مندی هنرمندان 
تئاتر ایران داشتند، در این زمینه فعالیت کردند 
و زحمت های فراوانی را متحمل شدند تا خلاء 

موجود در تئاتر ایران را پر کنند.
علی شمس از نویسندگان و کارگردان های 
جوان تئاتر ایران نیز یکی از جوانانی بود که 
همواره دغدغه اســتفاده از منابع تخصصی 
تئاتر جهان را داشت و این دغدغه نه تنها برای 
بهره مندی خود بلکه استفاده دیگر هنرمندان 

علاقه مند به مطالعه این منابع بود.
شمس که در مقطعی از زندگی خود فرصت 
تحصیل در خارج از کشور را به دست آورد، از 
این فرصت نه تنها برای خود که برای بالا بردن 
سطح کمی و کیفی انتشار منابع خارجی تئاتر 

در ایران بهره برد.
وی در همکاری با نشر نیماژ به ترجمه و انتشار 
نمایشنامه ها و منابع مختلف تئاتری پرداخت؛ 
اقدامی که با همراهی مترجم ها و هنرمندان 
تئاتری تأثیرگذار شد و روند رو به رشدی را 

طی می کند.
دستاورد این تلاش ۳ ساله تاکنون، چاپ ۵۰ 
عنوان کتاب تخصصی تئاتر در حوزه تئوری، 
نظریه و نمایشنامه بوده و در حال حاضر حدود 

۳۰ عنوان کتاب هم در دست ترجمه است.

فروش بیش از ۷۰۰ میلیون تومانی فیلم »دوزیست« در اولین روز شروع 
دوباره فعالیت سینماها پس از پنج روز تعطیلی، شاید امیدی برای 
رونق گرفتن گیشه در آخرین ماه تابستان باشد.  به گزارش ایسنا، بیش از 
پنج ماه از سال ۱۴۰۱ گذشته و تاکنون فروش کل فیلم هایی که در این 
مدت روی پرده سینماها به نمایش درآمده اند به ۱۹۲ میلیارد تومان رسیده 
است. در این پنج ماه حدود ۶ میلیون نفر به سینما رفته اند که این میزان کم 
استقبالی از فیلم ها نگرانی های زیادی را برای وضعیت اکران و سینماها به 
وجود آورده است. البته شورای صنفی نمایش اعلام کرده درصدد است تا با 
همراهی شورای راهبردی اکران، راهکارهایی را برای جذب بیشتر مخاطب 
در نظر بگیرد ولی فعلا جزئیاتی در این زمینه منتشر نشده است. با این حال 
پیش بینی ها بر این است که از شهریور ماه طرح های جدید در اکران اجرایی 
شوند.  مروری بر فروش فیلم ها در ماه های گذشته و نیز روز پنجشنبه ۲۰ 
مردادماه نشان می دهد اگرچه اولویت مردم تماشای فیلم کمدی است 
اما فیلم های اجتماعی هم با بازیگران شناخته شده می توانند در جذب 
تماشاگر تا حدودی موفق باشند.  در روزهای گذشته که پس از مدتی دو 
فیلم جدید به برنامه اکران سینماها اضافه شد، »دوزیست« به کارگردانی 
برزو نیک نژاد تاکنون بیش از ۱۸ هزار بلیت فروخت و به فروش ۷۷۰ 
میلیون تومانی نزدیک شده است.  حضور جواد عزتی و پژمان جمشیدی 
شاید این تصور را به وجود آورد که »دوزیست« یک فیلم کمدی است، در 
حالی که ساخته جدید نیک نژاد فیلمی اجتماعی است و به جز جواد عزتی 
و جمشیدی، سعید پورصمیمی، مانی حقیقی، هادی حجازی فر و ستاره 
پسیانی هم در آن بازی کرده اند. از ۲۰ مرداد، فیلم »کوزوو« هم به چرخه 
اکران اضافه شده که این فیلم کمدی با بازی فرهاد آئیش، کوروش تهامی، 
مریم سعادت، روشنک گرامی، بیوک میرزایی، امید روحانی، بهناز جعفری 
و گوهر خیراندیش تاکنون میزبان ۱۸۰۰ تماشاگر بوده و ۷۵ میلیون تومان 

هم فروش داشته است.

چه تعداد تماشاگر برای فیلم های 
جدید به سینما رفتند؟

پیام تسلیت
 مسئولان فرهنگی در 

پی درگذشت استاد 
ابراهیم قنبری مهر

معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهور گفت: موانع سر راه شرکت های 
دانش بنیان باید برداشته شود تا کالای تولید داخل جای خود را در بازار باز 
کرده و جای کالای خارجی را بگیرد. انسیه خزعلی دیروز ۲۱ مردادماه 
در بازدید از نمایشگاه محصولات شرکت های دانش بنیان بیان کرد: بنده 
در حدی که من موفق شدم کارهای بانوان را مشاهده کنم متوجه شدم 
کارهای خوبی انجام شده اما موانعی از جمله صدور مجوز، تولید انبوه و 
محل تولید سر راه آن ها قرار دارد. وی افزود: باید تلاش کنیم این موانع 
برداشته شده و راه کوتاه شود تا کالای تولید داخل جای خود را در بازار باز 
کرده و جای کالای خارجی را بگیرد. خزعلی خانوادگی کار کردن اکثر این 
مشاغل را مزیتی بزرگ دانست و گفت: این کار سبب صمیمیت بیشتر در 
خانواده می شود. به گزارش ایسنا تعداد شرکت های زیر مجموعه پارک 
علم و فناوری استان کرمان ۴۳ شرکت است که در حال حاضر ۹  شرکت 
فناورانه آن در مرحله پیش رشد، ۲۶ شرکت در مرحله رشد و ۸ شرکت آن 

دانش بنیان بوده و در دوره پارک مستقر هستند.

باید موانع سر راه شرکت های 
دانش بنیان برداشته شود

آلبوم »غزل های عاشـورایی« از جمله آثار شـاخص 
مرتبط بـا موسـیقی های آیینـی در ارتباط بـا واقعه 
کربـلا و حضـرت سیدالشهداسـت که هشـت سـال 

پیـش در دسـترس مخاطبین قـرار گرفت.
خبرگـزاری مهـر -گـروه هنر-علیرضـا سـعیدی: 
عرصـه تولیـد آثـار موسـیقایی مرتبـط بـا مضامین 
و رویدادهـای مذهبـی و اعتقـادی همـواره جـزو 
پرطرفدارتریـن و در عیـن حـال پرچالش تریـن 
عرصه هـای فرهنگـی هنری کشـورمان بوده اسـت 
کـه طـی سـال های متمـادی دوشـادوش سـایر 
فعالیت هـای فرهنگی هنـری مرتبط بـا این موضوع 
مـورد توجـه مخاطبـان و هنرمنـدان قـرار گرفتـه 

اسـت.
تولیـدات ایـن حـوزه اگرچـه همـواره در معـرض 
اتهام هـای فـراوان از جمله »سفارشـی بـودن« قرار 
داشـته اند اما به دلیل حـس و حال موجـود در آن ها 
که برگرفتـه از باورهـا و اعتقـادات نهفتـه در ضمیر 
بسـیاری از مخاطبـان بالقوه اسـت، در اغلـب موارد 
فعالیـت در ایـن حـوزه را بـا اسـتقبال هنرمنـدان 

مواجـه کرده اسـت.
همزمـان بـا ایـام سـوگواری سیدالشـهدا )ع( بر آن 
شـدیم تا نگاهـی اجمالی بـه تولیـدات موسـیقایی 
مختلـف مرتبـط بـا قیـام عاشـورا در کشـورمان در 
قالب هـای گوناگونـی چـون آلبـوم، موسـیقی متن 
فیلم و سـریال، اجرای زنـده و مواردی از این دسـت 
داشـته باشـیم. در این چارچـوب آنچه مـورد توجه 
قـرار گرفتـه و می گیـرد، صرفـاً مـرور و یـادآوری 
آثـار برجسـته حوزه موسـیقی »عاشـورایی« اسـت 
کـه در سـال های دور و یـا نزدیـک تولیـد و در بازار 
موسـیقی عرضه شـده اند. آثـاری که طبیعتـاً برخی 
از آن هـا از درجه کیفـی ممتـاز برخـوردار بوده اند و 
شـاید برخی دیگر با انتقاداتـی هم در موعد انتشـار 
به لحاظ موسـیقایی و محتوایـی مواجـه بوده اند اما 
همـه در یک وجـه اشـتراک دارنـد و آن مانـدگاری 
در حافظـه جمعی دل بسـتگان اباعبدالله )ع( اسـت.
گـزارش  سلسـله  از  قسـمت  هفدهمیـن  در 
»روایـت مهـر از نواهـای عاشـورایی« کـه همچون 
دوره هـای گذشـته طـی ایـام محـرم و صفـر پیش 
روی مخاطبـان قـرار می گیـرد بـه سـراغ آلبـوم 
»غزل عاشـورا« بـه آهنگسـازی فریدون خشـنود و 
خوانندگی محمد حشـمتی رفتیم که آذر ماه سـال 
۱۳۹۲ بـا حـال و هوایـی مرتبط بـا ایام سـوگواری 
شـهادت حضرت سیدالشـهدا پیـش روی مخاطبان 
قرار گرفـت. آلبومی که به واسـطه حضور آهنگسـاز 
کاربلـد و کهنـه کاری چـون فریـدون خشـنود و 

خوانندگـی محمـد حشـمتی بـه عنـوان یکـی از 
هنرمنـدان صاحب سـبک در خوانندگـی فضایی را 
فراهـم کـرد کـه از ایـن آلبـوم می توانیم بـه عنوان 
یکـی از برجسـته ترین آثـار موسـیقایی سـالهای 
اخیـر در حـوزه تولیـدات عاشـورایی نـام ببریم که 
همچنـان برخـی از قطعاتـش طـی ایـام محـرم و 
صفـر از شـبکه های مختلـف رادیویـی و تلویزیونـی 
پخش می شـود. آلبوم »غزل عاشـورا – کربلا یعنی 
سـلام یک نماز« اثری مانـدگار از فریدون خشـنود 
اسـت که پاییـز سـال ۱۳۹۲ بـه خوانندگـی محمد 
حشـمتی در قالب یک آلبـوم موسـیقایی آن هنگام 
کـه بسـته های مجـازی آثـار صوتـی آنچنـان مورد 
توجه قـرار نمی گرفـت، به صـورت فیزیکی منتشـر 
و با اسـتقبال نسـبی مخاطبـان روبه رو شـد. این در 
حالی اسـت کـه »سـقای کربـلا«، »غزل عاشـورا«، 
»زینب زینـب«، »بگـذار بگریم«، »شـهزاده اکبر«، 
»کربـلا«، »شـیعه« و »بـاب الحوائـج« قطعـات 
مختلف ایـن آلبوم موسـیقایی را تشـکیل می دادند.
فریدون خشـنود آهنگسـاز آلبـوم »غزل عاشـورا« 
چنـدی پیـش بـود کـه در مراسـم رونمایـی از این 
آلبوم عاشـورایی بـا اشـاره به نیـاز انقلاب اسـلامی 
به هنـر و موسـیقی مذهبی گفـت: انقلاب اسـلامی 
بـه هنـر بـه ویـژه موسـیقی مذهبـی نیـاز دارد. مـا 
بایـد معـارف نـو را در ذهـن مـردم مانـدگار کنیم، 
بایـد هنـری ممتـاز، فاخر و پیشـرو داشـته باشـیم 
چراکـه ابزارهـای هنـری بـی شـک ماندگار اسـت. 
البته کـه در این میـان نمی توان از نقش موسـیقی و 
ادبیـات در اجرای آئین های سـنتی و مذهبـی اقوام 
مختلـف بـه راحتی عبـور کرد چـرا کـه در ملت ها و 
کشـورهای آسـیایی موسـیقی و ادبیـات در اجرای 
آئین هـای سـنتی چنـان با اهمیت اسـت کـه بدون 
وجـود آنها هیـچ آیینی به انجام نمی رسـیده اسـت.
آهنگسـاز قطعـه مانـدگار »ایـران ایـران« در ادامه 
صحبت هـای خـود بـا اشـاره بـه گونه هـای مختلف 
موسـیقی مذهبی، نوحـه خوانی را از شـاخص ترین 
قالب هـای موسـیقایی عاشـورایی توصیـف کـرد 
و گفـت: نغمه هـای بومـی و نوحه هـا و مرثیه هـا 
از قدیمـی تریـن موسـیقی های مذهبـی در ایـران 
هسـتند. ضمـن اینکه موسـیقی عبـادی هـم از آن 
دسـته موسـیقی هایی اسـت کـه در تمـام مذاهـب 
رواج داشـته و دارد و همگـی دارای آرامش و تفکری 
هسـتند که بسـته به آئین هـر ملتی بـرای مردمان 
آن آشـنا هسـتند. در کشـور ما هم این اذان، قرائت 
قـرآن و نواهایـی از ایـن دسـت در زمـره موسـیقی 
مذهبـی مـا قـرار دارنـد کـه اگـر کمـی بـا نـگاه 

حمایتگرانه مسـؤولان مواجه شوند شـاهد تأثیرات 
آن در جریـان موسـیقی ایـران خواهیـم بـود.

* قطعه »سـقای کربـلا«: اولین قطعه آلبـوم »غزل 
عاشـورا« اسـت که با نـام حضـرت عبـاس )ع( آغاز 
می شـود. آنچنـان کـه حضـرت عبـاس )ع( بـاب 
الحسـین )ع( اسـت و برای ورود به سـاحت مقدس 
امـام حسـین )ع( بایـد از بـاب آن وارد شـد. دسـت 
انـدرکاران هـم بـا مرثیـه ای آذری – فارسـی در 
وصف الحـال قمر منیـر بنی هاشـم این خانـه را که 
صاحب آن حضرت سیدالشهداسـت دق الباب کرده 
اسـت. ایـن مرثیه زبـان حـال امام حسـین بـا برادر 
اسـت؛ آن هنگام که بـالای بدن صد چـاک حضرت 
ابالفضل ایسـتاده اسـت و می گوید" ای یـار وفادارم 
بیـدار شـد، مـن را در ایـن صحـرا تنهـا مگـذار، ای 
علمـدار برخیـز، فرزندانم در خیمه چشـم بـه راه تو 
هسـتند، ای به فدای تـو همـه دخترانم بیدار شـد، 
ای با شـرف ترین و غیرتمندترین مردمـان برخیز...
* قطعـه »غـزل عاشـورا«: ایـن کار با رجـزی عربی 
کـه از زبـان غـلام امـام حسـین )ع( در روز عاشـورا 
بیـان شـده، آغـاز می شـود. امـام حسـین )ع( امیر 
من اسـت و بهترین امیران اسـت. او موجب شـادی 
قلـب پیامبر بشـارت دهنده انـزار کننده اسـت. پدر 

و مـادر او علـی و فاطمه هسـتند.
* قطعـه »شـهزاده اکبـر«: ایـن نوحـه بـر اسـاس 
شـعری از مرحوم آیت الله کمپانی که اعاظم شـیعه 

و بزرگان و عارفان طریقت حسـینی هسـتند، اولین 
بار در سـال های ۱۳۵۴ تا ۱۳۵۵ توسـط استاد علی 
اکبر حشـمتی و مرحوم اسـتاد علی اصغر حشـمتی 
)که هـر دو از اسـتادان عرصه های قـرآن و اهل بیت 
هسـتند( در تکیـه حـق شـناس و در هیـأت مکتب 
قـرآن اجـرا و هـم اکنـون در قالـب یـک موسـیقی 
عاشـورایی تقدیـم سـاحت جنـاب علـی اکبـر )ع( 
می شـود؛ باشـد کـه مقبـول درگاه حضرتـش واقع 

شـود.
* قطعه »شـیعه«: این مرثیه عربی منسـوب اسـت 
که از لسـان مبارک حضـرت سیدالشـهدا )ع( صادر 
شـده و بـی ام مـی دارد: ای پیـروان مـن هـرگاه آب 
گـوارا نوشـیدید، مـرا یـاد کنیـد و هـرگاه داسـتان 
غربـت غریبی یـا شـهادت شـهیدی را شـنیدید، بر 
مـن بگریید. مـن نبیره رسـول خدا هسـتم. مـرا بی 
گناه کشـتند و سـپس بـا تاختن اسـب عمـداً بدنم 
را خـرد کردنـد. ای کاش همه شـما در روز عاشـورا 
بودیـد و می دیدیـد کـه چگونـه بـر طفـل صغیـرم 
آب طلبیـدم و آنـان از ترحـم بـه مـن خـودداری 
کردنـد. بـه جـای آب گـوارا تیر سـتم را بـه کودک 
کوچکـم چشـاندند. وای از ایـن مصیبـت دردناکی 
که پایه هـای کوه بلنـد حجـون )در مکه( را بـه لرزه 
درآورد. وای بـر آنـان که قلب رسـول جـن و انس را 
جریحه دار کردند! پس ای شـیعیان من، همیشـه و 

هرچـه در تـوان داریـد آنـان را لعنـت کنید.

آلبومی عاشورایی از آهنگساز »ایران ایران«
هر

  م
س: 

عک

آثـاری از ۸ هنرمنـد شـاخص هنرهـای 
تجسـمی شـامل هانیبـال الخـاص، داوود 
امدادیـان و سـهراب سـپهری در مزایـده 
گالـری آرتیبیشـن عرضـه و نمایشـگاه 
مجسـمه های قدرت الله عاقلـی روز جمعه 

۲۱ مردادمـاه برگـزار شـد.
مهـر، هرچنـد  گـزارش خبرنـگار  بـه 
جمعه هـا روز تعطیـل محسـوب می شـود 
امـا در ایـن روز، نمایشـگاه های هنرهـای 
تجسـمی آغاز به کار می کننـد. هنرمندان 
تجسـمی اعم از نقاشـان، مجسمه  سـازان، 
عکاسـان، تصویرسـازان، گرافیسـت ها، 
خوشنویسـان و… تلاش ها و فعالیت های 
روزهـا فعالیـت خـود را در قالـب یـک 
ظهـور  منصـه  بـه  هنـری  نمایشـگاه 

نـد. ر می گذا
بـر  آغازیـن  نانوشـته  روز  »آدینـه« 
نمایشـگاه های هنـری اسـت و البتـه کـه 
بـه دلیـل تعطیـل بـودن اکثـر مشـاغل، 
فرصتـی مغتنـم بـرای تماشـا از ایـن 
آثـار هنـری بـرای اقشـار مـردم را فراهـم 
می کنـد. عـلاوه بـر ایـن فرصت هـای 
گالری گـردی در روز جمعـه، در روزهـای 
هفتـه نیز ایـن نمایشـگاه ها امـکان بازدید 
دارنـد. همچنیـن دیگـر نمایشـگاه های 
هنـری هسـتند کـه در روزهـای هفتـه 
افتتـاح می شـوند و امـکان بازدیـد دارنـد، 
از جملـه آنها می تـوان بـه نمایشـگاه های 
گالری های حـوزه هنری، خانـه هنرمندان 
ایـران، فرهنگسـتان هنر و مجموعـه صبا، 
بـرج آزادی، مـوزه هنرهای معاصـر تهران 

و فلسـطین اشـاره کـرد.
اکثـر نمایشـگاه های هنـری همزمـان بـا 
ماه محـرم و ایـام عـزاداری سیدالشـهداء، 
متناسـب بـا ایـن ایـام برگـزار شـدند کـه 
از جملـه آنهـا می تـوان بـه نمایشـگاه 
گروهـی پوسـتر تایپوگرافـی »عاشـورا«، 
نمایشگاه نقاشـی عاشـورایی »ماه سرخ«، 
نمایشـگاه های مجـازی حـوزه هنـری 

مرتبـط بـا عاشـورا و … اشـاره کـرد.
در هفته هایـی کـه پشـت سـر گذاشـتیم، 
و  کتیبه نویسـی  چـون  رویدادهایـی 
علات نویسـی را در چند نقطه شـهر شاهد 
بودیم که سـازمان زیباسـازی شـهر تهران 
و سـازمان فرهنگـی هنـری شـهرداری 
تهران متولـی آنهـا بودند و فضای شـهری 
متفاوت از هر سـال رنـگ محرم و عاشـورا 
بـه خـود گرفـت و در میادین اصلی شـهر 

تهـران و خیابان هـا، شـاهد ایـن کتیبـه 
نویسـی هـا و تیغه هـای علامـت در ایـام 
سـوگواری حضـرت امـام حسـین )ع( 

بودیـم.
همچنیـن در همیـن راسـتا، دیوارنـگاره 
»مـرا دریـاب ارباب« کـه نقاشـی محرمی 
حسـن روح الامین از حضرت سیدالشـهدا 
و حضرت حرّ اسـت، نیـز جلـوه ای دیگر به 

میـدان ولیعصـر )عـج( داده بود.
از  تعـدادی  پیـش رو  گـزارش  در 
افتتاحیـه  کـه  هنـری  نمایشـگاه های 
آنهـا در روز ۲۱ مـرداد مـاه ۱۴۰۱ اسـت، 

. یم می شـمر بر
خانه هنرمندان ایران

گالری هـای خانـه هنرمنـدان ایـران از 
روز جمعـه ۲۱ مـرداد میزبـان نمایشـگاه 

گروهـی طراحـی می شـود.
این نمایشـگاه بـا هـدف نمایـش تازه های 
هنرهـای  فضـای  در  تجربـه طراحـی 
تجسـمی ایـران از ۲۱ تـا ۳۱ مـرداد در 
تمامـی گالری هـای خانـه ی هنرمنـدان 
نمایشـگاه  می شـود.  برگـزار  ایـران 
»طراحـی طراحـی« بـا دعـوت از بیش از 
۱۶۰ هنرمنـد میزبـان ۴۰۰ اثـر اسـت.
همچنیـن بـا هـدف تـلاش بـرای رفـع 
نظـری  منابـع  در  موجـود  خلاهـای 
قـرار اسـت در حاشـیه ایـن نمایشـگاه، 
نشسـت هایی به منظور نقد و بررسـی آثار 
و گفت وگو دربـاره ی طراحی برگزار شـود. 
برنامه ی این نشسـت ها بـه زودی از طریق 
صفحه رسـمی خانـه هنرمندان ایـران در 
اینسـتاگرام اطلاع رسـانی خواهـد شـد.

نمایشـگاه گروهـی طراحـی از ۲۱ تـا ۲۳ 
مرداد )بـه جـز روزهای شـنبه( از سـاعت 

۱۶ تـا ۲۰ میزبـان علاقه منـدان اسـت. 
هم چنین افتتاحیه این نمایشـگاه سـاعت 

۱۷ روز جمعـه ۲۱ مـرداد برگزارشـد.
علاقه مندان بـرای بازدید از این نمایشـگاه 
به خانه هنرمنـدان ایران به نشـانی تهران، 
خیابان طالقانی، خیابان موسـوی شـمالی 
)فرصـت(، ضلـع جنوبی بـاغ هنـر مراجعه 

. کنند
گالری ژاله

مجموعـه ای از آثـار مهشـاد صفـوی بـا 
عنـوان »دنیای مـوازی« در گالـری ژاله به 

نمایـش درمی آیـد.
صفـوی در آثـار سوررئالیسـتی خـود بـا 
بـازی گرفتـن جهـان اطـراف خـود ذهن 
بیننـده را بـه چالـش می کشـد. در واقـع 
نقاشـی های او از عناصـر آشـنایی الهـام 
گرفته که بـا تغییر ماهیت آن هـا تصویری 
خیال گونـه رقـم می خورد. در اسـتیتمنت 
این نمایشـگاه آمده اسـت: »این مجموعه 
سـفر درونـی مـن اسـت در راه شـناخت 
خـود و جهـان پیرامونـم، حـال اینکـه 
سـعی می کنـم ایـن شـناخت را در دنیای 
خیالاتم دنبـال کنـم. حقیقت شـاید نظم 
ظاهری اشـیاء نباشـد، بلکـه دگرگونـی 
اسـت کـه در تخیـلات یـا خـواب و رویا بر 
مـا ظاهـر می شـود.« نمایشـگاه »دنیـای 
موازی« ۲۱ تا ۳۱ مـرداد ۱۴۰۱ در گالری 
ژالـه بـه نشـانی خیابـان سـمیه، بعـد از 
خیابـان مفتـح، بن بسـت پروانـه، پلاک ۴ 
برپاسـت. علاقه منـدان می تواننـد هـر روز 
بـه جـز شـنبه ها از سـاعت ۱۳ تـا ۲۱ و در 
روز افتتاحیه از سـاعت ۱۶ تـا ۲۱ با رعایت 
پروتکل هـای بهداشـتی بـه گالـری ژالـه 

مراجعـه کننـد.

ابراهیم قنبری مهر سازنده سازهای موسیقی و 
از شاگردان ابوالحسن صبا، بر اثر کهولت سن و 

ایست قلبی دار فانی را وداع گفت.
به گزارش ایرنا از انجمن موسیقی ایران، استاد 
براهیم قنبری مهر که چندی قبل به کرونا  ا
مبتلا شده و در منزل تحت درمان قرار گرفته 
ثر  ۲۱ مرداد( بر ا بود، صبح دیروز-جمعه )
کهولت سن و ایست قلبی درگذشت. این 
هنرمند دهم مرداد امسال تولد ۹۴ سالگی 

خود را جشن گرفته بود.
قنبری مهر سازنده سرشناس سازهای موسیقی 
و از شاگردان ابوالحسن صبا، اتی ین واتلو و 
سورن آراکلیان متولد دهم مرداد سال ۱۳۰۷ 
در تهران بود، وی در ۶ سالگی پدرش را از 
دست داد. پس از تحصیل تا پنجم ابتدایی برای 
امرار معاش به کارهای مختلفی از جمله نجاری 
روی آورد. با توجه به علاقه ای که به موسیقی 
داشت، پس از چند سال و زمانی که امکانات 
فراهم شد، تصمیم گرفت تا برای یادگیری 
بوالحسن  ا نزد  ویلن  زندگی  نوا و  موسیقی 

صبا برود.
 پس از گذراندن یک دوره نت نویسی و آشنایی 
با گام های موسیقی ایرانی و غربی و یادگیری 
زندگی، صبا پیشنهاد ساخت ویلن را به  نوا
وی می دهد و او را به سورن آراکلیان معرفی 

نظری  مطالعات  و  اطلاعات  ز  ا تا  می کند 
ز  وی آگاه شود. قنبری مهر با بهره مندی ا
راهنمایی های ابوالحسن صبا و سورن آراکلیان 
به ساخت ویلن پرداخت و سال ۱۳۳۴ کارگاه 
سازسازی وزارت فرهنگ و هنر را تاُسیس کرد.

ابراهیم قنبری مهر هنرمند پیشکسوت 
موسیقی درگذشت

مزایده آثار سهراب سپهری 
و هانیبال الخاص

گزارش
ایرنا

رنا
: ای

س
عک

سنا
: ای

س
عک

 » سـیمیا سه شـنبه های  ر  »قـرا دومیـن 
بـه بررسـی ادبیـات عاشـورایی اختصـاص 
داشـت و در آن بـه فـرم روایـی ایـن واقعـه 

 . خته شـد ا د پر
بـه گـزارش خبرنـگار کتـاب ایرنـا، دومیـن 
موضـوع  بـا  سـیمیا  سه شـنبه های  ر  قـرا
بررسـی ادبیـات عاشـورایی و بـه نـام فردای 
خـون به همـت گـروه پادکسـت ادبی سـیمیا 
در روز ۱۸ مـرداد ۱۴۰۱ در کافـه فلسـفه 

برگـزار شـد.
ابتـدای نشسـت، احمـد خالصـی بـا اشـاره 
بـه جملـه ای کـه می گویـد کتـاب مقـدس، 
همه چیـز اسـت گفـت: ایـن جملـه فقـط بـه 
ایـن معنـا نیسـت کـه کتـاب مقـدس کافـی 
اسـت بلکه به ایـن معناسـت که همـه چیزها 
یـن  در کتـاب مقـدس بیـان شده اسـت. ا
دیـدگاه، چیـزی اسـت کـه دربـاره عاشـورا 

هـم بگویـم. می خوا
ایـن پژوهشـگر و کارشـناس ادبـی بـا طـرح 

ایـن پیش فـرض کـه بـرای شـیعیان، روایتی 
جامع و فراگیر و مسـلط وجـود دارد که به آن 
روایـت عاشـورا می گوینـد ادامـه داد: روایت 
عاشـورا همچون روایـت کتاب مقدس اسـت، 
اگـر براسـاس ایـن دیـدگاه بیندیشـیم کـه 
کتـاب مقـدس همـه چیـز اسـت، بایـد گفته 
شـود روایتـی کـه از عاشـورا بیان شـده در 

فرهنـگ ایرانی-شـیعی، همه چیـز اسـت.
 بـه ایـن معنـا در روایـت عاشـورا از همـه 
عناصـر فرهنگـی در ایـران ماننـد مذهـب، 
 . . ، تاریـخ، موسـیقی، هنـر و . شـخصیت ها
نـد  ینکـه بتوا اسـتفاده شده اسـت؛ بـرای ا
حضـور مسـلم و فراگیـر خـود را ثابـت کنـد. 
نـه اینکـه انسـان ها و شـیعیان در فرهنـگ 
ایـران، از ایـن روایـت اسـتفاده کرده باشـند، 
بلکـه گویی ایـن روایت اسـت که از انسـان ها 

اسـتفاده کرده اسـت.
بـه گفتـه خالصـی، براسـاس ایـن دیـدگاه، 
و  دبـی  ا سـاختاری  عاشـورا  یـت  روا در 

رد  دا وجـود  یـی  روا
ز  ز موضـع بـالا ا کـه ا
ننـد  ما عناصـر  همـه 
نظـم،  موسـیقی، 

ریتـم، رنـگ، خیابان ،کارنـاوال و ... اسـتفاده 
می کند. ایـن عناصـر فرهنگی هـم در مقاتل، 
هـم در تعزیـه، هـم در سـینه زنی، زنجیرزنی 
و... وجـود دارنـد و یـک کل بـه هم پیوسـته 
را تشـکیل می دهنـد. اگـر ایـن پیش فـرض 
پذیرفته شـود که ایـن روایت، روایتی مسـلط 
یـت تغییـری  یـن سـاختار روا اسـت، بنابرا
پیـدا نمی کنـد. او ادامـه داد: سـخن ادبـی، 
فرمـال اسـت، هـر فـرم ادبـی محتـوای خود 
را دارد و در برابـر تغییـر مقاومـت می کنـد. 
این ناشـی از فرمالیسـم محافظـه کار و رهایی 
بخـش روایت اسـت و فقـط در فرم ادبـی و نه 
در متـن تاریـخ خـود را نشـان می دهـد. در 
نتیجـه تغییـر در این سـاختار روایـی، ممتنع 

یـا محـال اسـت.

در روایت عاشورا اصالت را باید به فرم داد

خبر
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دبیرکل فدراســیون فوتبال گفــت: کمیته 
بدوی مستقل اســت و اگر در چند روز آینده 
به نتیجه برســد کــه صلاحیت هــر کدام از 
کاندیداها مشکلی داشته، می تواند تغییرات 

را اعمال کند.
به گزارش ایرنــا، حســن کامرانی فر دیروز 
)جمعــه( در گفت وگویــی تلویزیونی اظهار 
داشت: کمیته بدوی و اســتیناف کمیته های 
مستقل هستند که توسط مجمع در سال ۹۹ 
به مدت ۴ سال انتخاب شدند و اگر قرار باشد 
تغییراتی در آن به وجــود بیاید، مجمع باید 
این تصمیم را بگیــرد. بنابراین وقتی مجمع 
انتخاباتی پیش رو داریم، کمیته ها به صورت 
مســتقل کار کردند. تمام بررسی ها در مورد 
نامزدها و دیگر کارهای انتخابات انجام شــد. 
برخی افراد مدارک ناقص داشتند و ما زمان 
دادیم و برخی آن را کامل کردند. برخی هم 
اعتراض خود را به اســتیناف داشتند و  آن ها 
نیز نظر نهایی خود را به کمیته بدوی دادند و 

سپس نظر نهایی خود را اعلام کردند. 
وی در مورد رد شدن ســه نامزد فدراسیون 
فوتبال عنوان کرد: امیررضا واعظ آشــتیانی، 
علیرضا اســدی و محمد آخونــدی تجارب 
بسیار خوبی در ورزش دارند و من حرف دلم 
این اســت که تمام این عزیزان در انتخابات 
حضور داشــتند تا مجمع انتخاب می کرد. اما 
چند موضوع وجود داشت. این افراد باید یک 
مقدار زودتر وارد بحث انتخابات می شــدند. 
بحث دیگر موضــوع تاییدیه اســت که باید 
اعضای مجمع آن هــا را تایید کنند. مقرراتی 
داریم کــه کاملا واضح اســت و به موضوع ۵ 
امضا برای ریاســت توضیح داده شده است. 
کمیته بدوی اعــلام می کند کــه باید نایب 

رئیس هم اعلام شود اما این کار نشده بود. 
کامرانی فــر در مــورد خبری که در ســایت 
فدراسیون منتشر شد اما تغییر کرد گفت: ما 
چیزی را تغییر ندادیــم. تنها موضوع این بود 
که وقتی ابتدا خبر روی سایت رفت، ما نوشته 
بودیم کمیته بدوی و استیناف باید نظر نهایی 
بدهند که این اشتباه بود و ما کمیته استیناف 
را حذف کردیــم و هیچ تغییــر دیگری پیدا 
نکرده است. کمیته بدوی مستقل است و اگر 
در چند روز آینده به نتیجه برسند هر یک از 
اعضایی که مشکل داشته باشند، تغییرات را 

اعمال خواهند کرد. 
دبیر کل فدراســیون فوتبــال تصریح کرد: 
تــا زمانی کــه در فدراســیون باشــم، تمام 
مقررات را رعایــت خواهم کــرد. نمونه بارز 
این موضوع این اســت که هــم AFC و هم 
فیفا هیچ ایــرادی نگرفتند. قول می دهم این 

انتخابات دقیقا مطابق اساسنامه پیش خواهد 
رفت. مجمع انتخاباتی در سالن همایش های 
صدا و سیما در روز هشت شــهریور ساعت ۹ 

صبح برگزار می شود.
بازیکنان تیم  ملی نباید وارد

 برخی مسائل شوند / دو بازی
 بزرگ خواهیم داشت

وی درباره دودستگی و استوری های بازیکنان 
تیم ملــی فوتبال در اینســتاگرام بیان کرد: 
یکی از دلایلی که مــا در مجمع قبلی، تاریخ 
جدید مجمــع انتخاباتــی را تصویب کردیم 
این بود هر چه سریع تر اعضای هیئت رئیسه 
به حد نصاب برســد تا جلســات برنامه ریزی 
برگزار شــود. هر اتفاقی که در مورد فوتبال 
بیفتد، باید در جلســات به تصویب برســد. 
خیلی افراد پیشنهاد دادند مجمع بعد از جام 
جهانی برگزار شود اما ما تصمیم گرفتیم این 
کار زودتر انجام شــود. البته من باید بگویم 
بسیاری از مســائل، مواردی اســت که تنها 
در رســانه ها مطرح می شــود. من به عنوان 
دبیر کل برخی اوقات چیزهایی می شنوم که 

واقعیت ندارد و از طرف ما نبوده است. 
کامرانی فر افزود: یک سری اختلاف نظرهایی 
بین بازیکنان بــوده اما به نظر فدراســیون 
و اهالــی فوتبال ایــن موضوعــات نباید رخ 
می داد. بازیکنــان تیم ملی نبایــد وارد این 
مسائل شوند. همانطور که دیدید کمیته فنی 
فدراسیون تصمیم گرفت سرمربی تغییر کند 
اما اعضای هیئت رئیســه بــه دلایل مختلف 
تصمیم گرفتند سرمربی بماند. ما با بازیکنان 

صحبت کردیم و این اطمینان را می دهیم که 
نگاه و حس همه بازیکنان تیم این اســت که 
برای سربلندی تیم تلاش کنند. بازیکنان ما 
علاوه بر فعالیت هــای فنی، الگوهای اخلاقی 

نیز هستند. 
دبیــرکل فدراســیون فوتبــال در خصوص 
دیدارهای تدارکاتی که قرار اســت در هفته 
اول مهر و هفته آخر شــهریور برگزار شــود، 
گفت: بله کارهایش انجام شــده است. لیگ 
۱۰ روز زودتــر تعطیــل خواهد شــد تمام 
برنامه ریزی ها انجام شده و ۲ دیدار دوستانه 

بزرگ خواهیم داشت که قطعی شده است.
درباره حضور تماشاگران

 ملاحظاتی وجود دارد
کامرانی فر در مــورد VAR نیز عنوان کرد: 
تمام کارهای آن انجام شده و ما منتظر تایید 
نهایی هستیم و به زودی دوره آموزش داوران 
انجــام خواهد شــد. همچنین ۵ ورزشــگاه 
تجهیز می شــود. با فیفا کارها را پیش بردیم. 
برنامه ریزی کردیم و اگر فرصت شــود، یک 
ماهی که جام جهانی تعطیل می شود، برخی 
کارها را پیش ببریم. این قول را می دهم این 
کارها را به زودی پیش ببریم. با باشگاه ها هم 
در این خصوص صحبت کردیم. اگر در مورد 
این موضــوع کمتر صحبت کردیم، دوســت 
داریم عملی شود و بعد از آن در آن خصوص 

صحبت کنیم. 
وی در مــورد حضور نداشــتن تماشــاگران 
نیز تصریح کرد: انشــاالله بــه زودی حضور 
تماشاگران را در استادیوم ها خواهیم داشت. 

هم بحــث زیرســاخت ها بود و هــم برخی 
قســمت ها باید تجهیز شــود. ملاحظاتی از 
سوی فیفا وجود دارد و جلساتی برگزار شده 

که بتوانیم این موضوع را حل کنیم.
دبیرکل فدراســیون فوتبال همچنین عنوان 
کرد:  از زمانی که هیئت رئیســه از حد نصاب 
افتاد، هیچ جلسه رسمی انجام نشده اما امور 
فدراســیون فوتبال نباید متوقف شــود. به 
همین دلیل اعضای هیئت رئیســه در برخی 
موارد به صورت دســتور جلسه ای برای اجرا 
آن را ابلاغ کردند. اما برای مصوبات باید اعضا 

به حد نصاب برسد. 
کامرانی فر در مورد تیم امید کشورمان گفت: 
باشگاه ها باید در فیفا دی بازیکنان خود را در 
اختیار تیم ملی قرار دهند، با هماهنگی قرار 
بود که برخی باشــگاه ها بازیکنان خود را در 
اختیار تیم امید قرار دهند. تیم امید کار خود 
را به سبکی شــروع کرد که از ابتدا بازیکنان 
زیر ۲۱ ســال را دعوت کرد چرا که نقشه ما 
المپیک ۲۰۲۴ است. با توجه به این شرایط، 
برنامه بازی های کشــورهای اســلامی را در 
دســتور کار قرار دادیم. در آن زمان فیفادی 
نبود و متاســفانه چند بازیکن خوب ما نیز به 
کرونا مبتلا شدند. برخی باشگاه ها هم گفتند 
دو ســه بازیکن را بدهند و دو سه بازیکن را 
در تیم خود نگه دارند. به همین دلیل برنامه 
بازی های کشورهای اسلامی منتفی شد. اما 
به دنبال برنامه ریزی هســتیم زمانی که تیم 
ملی فوتبال کشــورمان درگیــر جام جهانی 
اســت، برای تیم امید چنــد تورنمنت خوب 

برگزار کنیم. 

کامرانی فر: کمیته بدوی تا زمان انتخابات می تواند 
در مورد صلاحیت کاندیداها تصمیم  بگیرد

شروع لیگ بیست و دوم با شوک بد به هواداران
هیجان در نطفه خفه شد!

هفته اول از بیســت و دومین دوره رقابتهای فوتبال لیگ برتر 
در حالی آغاز می شــود که در روز اول این مســابقات جدال 
حساس استقلال و ســپاهان بدون حضور تماشاگران برگزار 

خواهد شد!
به گزارش خبرنگار مهر، فصل جدیــد از رقابتهای لیگ برتر 
در حالی آغاز شــد کــه در اولین روز ایــن رقابت ها ۵ بازی 
برگزار می شــود که در حســاس ترین آنها اســتقلال مدافع 
عنوان قهرمانی از سپاهان تیم ســوم فصل گذشته پذیرایی 

می کند تا آغاز لیگ با اوج هیجان همراه باشد.
این دیدارها در شرایطی برگزار می شــود که با بهانه عجیب 
و مشکوک ســازمان لیگ حضور تماشــاگران ممنوع شد تا 
هیجان مســابقات در همین هفته اول در نطفه خفه شــود و 
بازی حساس اســتقلال و ســپاهان بدون حضور آنها برگزار 
شــود. در ســایر دیدارهای پیکان از تیم تازه بــه لیگ برتر 
بازگشته ملوان پذیرایی کردند، هوادار و آلومینیوم در اراک 
با هم دیدار کردند، نفــت در مسجدســلیمان میزبان دیگر 
تیم تازه لیگ برتری شــد یعنی مس کرمان اســت و دو تیم 
نســاجی و مس رفســنجان هم به میزبانی تیم مازندرانی به 

میدان می روند.
اوج هیجان در اولین روز

بی تردید اولین دیدار اســتقلال و ســپاهان در این فصل که 
دیداری رو در رو است را می توان حساس ترین و جذاب ترین 
بازی از هفته اول دانســت. جایی که دو ســرمربی جدید و 
پرتغالی ایــن تیم بایــد در اولین تجربه شــان در لیگ برتر 
پنجه در پنجه هم انداخته تا به باشــگاه های خود ثابت کنند 
انتخاب خوبی انجام داده اند. حتی اگر اســتقلال و سپاهان 
قهرمان و تیم ســوم فصل گذشــته هم نبودند، باز هم دیدار 

این تیم می توانست به حساس ترین بازی هفته بدل شود.
در ترکیب دیروز دو تیم کم نیســتند بازیکنانی که ســابقه 
بر تن کــردن پیراهن تیم مقابل را داشــته و تقابل شــان با 
تیم ســابق می تواند بر حساســیت های این بــازی بیفزاید. 
شــاخص ترین این نفرات محمد دانشــگر، امیــد نورافکن، 
میلاد زکی پور و مســعود ریگی در سپاهان هســتند و البته 
در اســتقلال هم قطعاً بازیکنانی مثل ســجاد شــهباززاده، 
رضا میرزایی و حتی محمد محبی )که ســومی به این بازی 
نمی رسد( از شاخص ترین اســتقلالی هایی هستند که سابقه 

بر تن کردن پیراهن سپاهان را دارند.
محکی تازه برای دو تازه وارد

دیروز هر دو تیم تازه لیگ برتری شــده مس و ملوان پس از 
سال ها دوری از سطح اول فوتبال ایران به میدان می روند و 

هر دو تیم باید خارج از خانه با حریفان خود دیدار نمایند.
ملوان دیروز میهمان پیکان است و با اینکه دیدار استقلال و 
سپاهان به عنوان بازی افتتاحیه فصل اعلام شده، اما از نظر 
ساعت برگزاری این دیدار نیم ساعت زودتر از بازی افتتاحیه 
آغاز شــد. مس کرمان هم در اولین بازی خود در لیگ برتر 
میهمان نفت مسجد سلیمان است که در سال ها اخیر دوران 
خوبی نداشــته و معمولاً برای بقا جنگیده است. هیچیک از 
۴ تیم ملوان، مس، پیکان و نفت مسجد ســلیمان نسبت به 
انتهای فصل گذشــته تغییری در کادر فنی شان نداشته اند و 
۳ تیم ملوان، مس و پیکان از ابتدای فصل گذشــته تا کنون 

تغییری نداشته اند.

»عباس ناطق نــوری« و »ابوالفضل زمانیان« 
با کسب ۲ نشان نقره اولین مدال های تاریخ 
اسکی روی آب ایران در مســابقات آسیایی 

بخش قایق را به ثبت رساندند.
به گــزارش روز جمعه ایرنــا، در مرحله نهایی مســابقات 
اسکی روی آب قهرمانی آســیا که در شهر »چون چئون« 
کره جنوبی در جریان است روز گذشته )جمعه ۲۱ مرداد( 
»عباس ناطق نــوری« ملی پوش باســابقه و کاپیتان تیم  
ملی اســکی روی آب ایران در فینال رشته پرش رده سنی 
بزرگسالان ضمن ایســتادن در جایگاه دوم به مدال نقره 
دست یافت و اولین مدال آســیایی تاریخ اسکی روی آب 

ایران را به ارمغان آورد.
ناطق نوری تنها رکورددار رشته پرش در ایران است.

»ابوالفضل زمانیان« نیز در مرحله نهایی رشــته اسلالوم 
رده سنی زیر ۱۷ سال یک نشان نقره دیگر برای کشورمان  
بدســت آورد تا دومین مدال تاریخ ایران در قاره کهن به 

تصویر کشیده شود.
امروز )شنبه( و در روز پایانی این رقابت ها سروش سبحانی 
در فینال رشته ویک بورد و حمید قدمی در مرحله نهایی 

رشته اسلالوم بالای ۴۵ سال به مصاف رقبا می روند.

۴ فرنگی کار ایران با برتری مقابل رقبایشان راهی مرحله 
نیمه نهایی رقابت های کشورهای اسلامی در ترکیه شدند.
به گزارش ایســنا، در جریان رقابت های پنج وزن نخست 
کشــتی فرنگی کشــورهای اســلامی در ترکیه،محمد 
حسینوند در ۵۵، شیرزاد بهشتی طلا در ۶۳، محمدرضا 
رســتمی در ۷۲ و مهدی بالــی در وزن ۹۷ کیلوگرم، با 
برتری مقابل رقبایشــان راهی مرحله نیمه نهایی شــدند 
اما رسول گرمســیری در وزن ۸۲ کیلوگرم با شکست در 
دور نخســت برابر حریفی از ازبکســتان از دور رقابت ها 

حذف شد.
در وزن ۵۵ کیلوگرم محمد حســینوند پناهی در دور اول 
با نتیجه ۷ بر صفر بــوراک اوزون از ترکیه را برد. وی در 
دور بعــد و در مرحلــه نیمه نهایی با برنده کشــتی میان 
اسلام جان عزیزاف از تاجیکســتان و جسور بک ارتیکوف 

از ازبکستان مبارزه خواهد کرد.
در وزن ۶۳ کیلوگرم شیرزاد بهشتی طلا پس از استراحت 
در دور نخســت، در دور دوم برابر فیروز میرزا رجب اف از 
تاجیکســتان ۳ بر یک به برتری رسید و راهی نیمه نهایی 

شد.
در وزن ۷۲ کیلوگرم محمدرضا رســتمی در دور نخست 
با نتیجه ۹ بر صفر شــهروز اوچیلوف از تاجیکســتان را 
شکســت داد. وی در  دور بعد و در مرحله نیمه نهایی به 
مصاف برنده میرزابک رحمت اف از ازبکســتان و حریف 

عربستانی می رود.
در وزن ۸۲ کیلوگرم رسول گرمســیری که طی ماه های 
اخیر عملکرد خوبی داشــت و به عنوان قهرمانی آسیا نیز 

رسید.

کسب 2 نقره تاریخی برای اسکی 
روی آب در آسیا

صعود ۴ فرنگی کار ایران به 
نیمه نهایی کشورهای اسلامی

خبر

خبر

رنا
: ای

س
عک

کاغذ ورزش

افقی
 1 - نگهبان - مخفف بدتر - کاپ، چای 
در آن می خورند - شلوار جین، قدم یکپا، 
ژنرال جنگهای انفصال2 - نالان - توانگر 
باغ حضرت فاطمه )س(3 - خاندان،   -
پل  از  اثری   - ترسان، سرخ كمرنگ  زائو 
گوگن  - ترکیب فلز با جیوه4 - روشنایی، 
از شهرهای استان سر سبز مازندران - تکرار 
مرکز  - گریزحیوان،  تقویم   - حرف  یک 
ایتالیا، شهر بی دفاع، شهر فراری5 - شهرت 
کتان  آشامیدن،   -  NBA در  آتلانتا  تیم 

و  تیرچه چوبی - گرداگرد لب  مصری - 
دهان6 - کمان تیر اندازی - خانه شعری، 
خانه، دو مصراع - یكی از دو جنس، مذکر، 
جنس به ظاهر قوی - از ماههای سریانی7 
- آب هدر رفته - ایالتی در آمریكا - دهان 
لنگه  پارچه کهنه،   - پرنده8  منقار  پرنده، 
در - مقابل کیفی - تابستان دچار آن می 
شویم9 - شهر آمریکا  - حرص و طمع، 
زیاده خواهی، از حروف اضافه - رها و آزاد - 
صاف10 - وجب - متضاد اقارب، بیگانگان، 
دورتر - نام ترکی، نام آذربایجانی - کتاب 
تیم  شهرت   - قدیم11  شیمی  و  فیزیک 

تورنتو در NBA - رئیس پلیس استالین  - 
پژمردگی12 - سوسن زرد - دعا، پرستش 
- چه وقت؟، چه کسی؟ - كاخ فرانسه13 - 
آخر و پایان، به پایان رسیدن - ناز كننده - 
جمع سریر14 - زرنگ، پیروی كردن - برج 
كج فرانسه - ورزش آبی15 - به معنی بگو  
- فیلمی از ساندرو دیویس - فوری، زود و 
فوری، بی درنگ - حس بویایی، بوئیدن16 
آلمانی، همه را شامل شود  - همه، آقای 
تنبلی17  پراکندگی -  بزرگوار، گرامی -   -
- ظرف مسی می سازد - برهنه، عریان، 
همسر اسكارلت - نوعی مواد مخدر، گیاه 

خشك - یاری، کمک

عمودی
1 - آهنگساز نامدار ایرانی - خواستن، در 
خواست - فیلمی از سعید اسدی2 - نان 
كاغذی - اسم مصدر از تنیدن - با جادو می 
آید، همنشین جادو3 - تکرار حرف دوازدهم 
پیرو  پرست،  آتش   - قشر   و  سطح   -
زرتشت - پشته خاك، گیره سر دخترانه، 
تپه كوچك - آخرین نازی، دستیار هیتلر، 
معاون هیتلر4 - غذای مریض - پيروي 
نسنجيده - درنده گله، چوپان دروغگو آن را 
در خیال خود می دید5 - اخبار فرنگی - نی 
زدن - از آلات موسیقی، ساز كامل چكشی6 
خداحافظی   - همسایه  پایتخت کشور   -
بیگانه، ثروتمند - پدر آذری - مدل وارونه7 
- کاشف واکسن تیفوس - سرازیری - پدر 
و مادر - مزد و پاداش، خشت پخته8 - 
تنگدستی - فیلمی از استیون اسپیلبرگ9 
- کلاغ، زاغ، قار قار آن معروف است - برابر 
ومساوی - ارجمندی - پارسا، پرهیزگار10 - 
از مشتقات بنزین  - ناامید - کشور نایروبی 

11 - انسان چهل هزار سال پیش - پیاده 
شطرنج - ریه، عدد نفس کش12 - موش 
خرما، راسو - شكوفه ها، گلها - شاعر قرن 
9هجری13 - کلام تنفر، حرف بیزاری - نار، 
از عناصر اربعه - اهریمن، بدخوی افسانه 

ها، شیطان - ضمیر اشاره، اشاره به دور، 
از خواهران برونته14 - پشیمانی - شهرت 
تیم ساکرامنتو در NBA - عنصر شماره 33، 
مرگ موش15 - گاز استخر - دستگاه آب 
جوش صنعتی - محرمانه، مخفی، محرمانه 

اندوهگین - حاشا  و مخفی - دریا16 - 
نمودن، عدم اقرار، حقیقتی را نپذیرفتن - 
و خوشحال17  مسرور، خوشحال، مسرور 
- روز عرب - صحنه نمایش، آفت غلات، 
رود اروپایی - حساسیت - مرد بی ریش
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خبرخبر

یک دیپلمــات ایرانــی گفت:جمهوری 
اســلامی ایــران در حــال بررســی 
پیشنهادهای دریافتی است تا نسبت به 
تامین خواسته های خود اطمینان حاصل 
کند. یک دیپلمــات ایرانی مطلع از روند 
مذاکرات در گفت وگو با خبرنگار سیاست 
خارجی ایرنا گفت: پیشنهادهای اروپا در 
صورتی قابل قبول است که در موضوعات 
مختلف از جمله ادعاهای سیاسی مرتبط 
با مســایل پادمانی، تحریم ها و تضمین، 

برای ایران اطمینان ایجاد کند 
این دیپلمــات ایرانــی گفت:جمهوری 
اســلامی ایــران در حــال بررســی 
پیشــنهادهای دریافتی اســت تا نسبت 
به تامین خواســته های خــود اطمینان 
حاصل کنــد. وی ادامه داد: ایــران باید 
بررسی کند که آیا این پیشنهادها تضمین 
کننده خواســته های ایران در حوزه های 
مختلف از جمله ادعاهای سیاسی مرتبط 
با مسائل پادمانی، تحریم و تضمین  برای 
پایداری توافق هست و آیا می تواند در این 

موضوعات اطمینان آور باشد یا خیر.
روزنامه  وال استریت ژورنال ساعاتی قبل 
به نقل از یک دیپلمــات اروپایی مدعی 
شده بود که اتحادیه اروپا در مورد موضوع 
پادمان پیشنهاداتی ارائه کرده است، اما 
آنچنان کــه از گفته دیپلمــات ایرانی بر 
می آید، این پیشــنهاد باید برای ایران از 
یک سو باید اطمینان آور باشد و از سوی 
دیگر همه موضوعات مورد بحث در وین 

را در بر بگیرد.
به گزارش ایرنا،آخریــن دور از گفتگوها 
برای رفع تحریم ها، در حالی هفته گذشته 
در وین به پایان رسید که ایران اعلام کرده 
بود در مورد ادعاهای سیاســی مرتبط با 
مســایل پادمانی، تحریم ها و همچنین 

تضمین معتبر، گفتگو خواهد کرد.
در همین حال محمد جمشیدی معاون 
سیاسی دفتر رئیس جمهور نیز در توئیتر 
با اشاره گفتگوهای اخیر رئیس جمهور با 
چند تن از رهبــران ۱+۴ اعلام کرد: »در 
همه گفتگوهای تلفنی آقای رئیســی با 
رؤسای جمهور فرانســه، روسیه و چین، 
موضع قاطع ایشــان این بــود که فقط 
زمانی که ادعاهــای پادمانی حل و فصل 
و بســته شــود، توافق نهایی قابل دست 

یافتن است.«

علیرغم آن که مورا متن مورد نظر خود را به عنوان »متن نهایی« 
توصیف کرده، اما تصمیم گیری درباره آن در حوزه صلاحیت 
طرف های مذاکره است و تا زمان عدم توافق بر روی همه چیز، 

نمی توان از حصول توافق و متن نهایی صحبت کرد.
به گزارش خبرنگار سیاست خارجی ایرنا،با پایان دور اخیر 
گفتگوهای رفع تحریم در وین، اخباری مبنی بر آماده شدن »متن 
نهایی« نحوه بازگشت آمریکا به برجام در رسانه های غربی منتشر 

شد.
این اخبار به طور ویژه بر »نهایی و غیرقابل مذاکره« بودن متن 
مذکور تاکید داشته و ادعا می کند پیش نویس مذکور مبنای 

تصمیم گیری طرف های گفتگو است.
اما آنچه به عنوان متن نهایی از جانب طرف غربی در رسانه مطرح 
شده، چند پیشنهاد مورا است که به طرف های درگیر در مذاکرات 
ارائه شده و این پیشنهادات را به هیچ عنوان نمی توان متن نهایی و 

غیرقابل مذاکره قلمداد کرد.
در آغاز این دور از گفتگوها، مواضع و دیدگاه های اصولی جمهوری 
اسلامی در خصوص موضوعات مورد اختلاف از جمله رفع پایدار 
تحریم، تضمین های لازم در حوزه رفع تحریم ها و مسائل مورد 
ادعای آژانس به هماهنگ کننده اتحادیه اروپا ارائه شد و انریکه 
مورا در روز دوشنبه برخی پیشنهادات خود را در مورد موضوعات 

اختلافی ارائه کرده است. 
یک منبع آگاه به روند مذاکرات، به خبرنگار ایرنا در این رابطه گفت 
که با وجود آن که هیات مذاکره کننده ایران نقطه نظرات خود درباره 
پیشنهادات اخیر مورا را شفاهی به او منتقل کرده، اما همچنان با 
هماهنگ کننده در ارتباط بوده و مواضع تفصیلی خود را به صورت 

مکتوب به وی ارائه خواهد کرد.
علیرغم آن که مورا متن مورد نظر خود را به عنوان »متن نهایی« 
توصیف کرده، اما تصمیم گیری درباره آن در حوزه صلاحیت 
طرف های مذاکره است و تا زمان عدم توافق بر روی همه چیز، 

نمی توان از حصول توافق و متن نهایی صحبت کرد.

پیشنهادات مورا یا 
متن نهایی توافق !؟

ایران در حال بررسی 
پیشنهاد اروپا است

بهادری جهرمی، حضور دولت در ۳۱ استان در کمتر از یک سال را 
بی سابقه و ایجاد درک متقابل بین دولت و ملت را از نتایج بازگشت 

دولت به مردم خواند.
به گزارش ایسنا علی بهادری جهرمی در توئیتر نوشت:حضور دولت 

در ۳۱ استان در کمتر از یک سال، بی سابقه است.
 شنیدن بی واسطه مشکلات مردم، صدها مصوبه برای پیشرفت و 
آبادانی با توجه به ظرفیت های منطقه ای، تکمیل طرح های ناقص، 
احیا کارخانه های تعطیل و نیمه تعطیل و ایجاد درک متقابل بین 

دولت و ملت از نتایج بازگشت دولت به مردم   است.

ایجاد درک متقابل بین دولت و ملت از 
نتایج بازگشت دولت به مردم   است

معـاون اول رییـس جمهـور بـا اشـاره بـه امکانـات و 
ظرفیـت هـای دولـت در زمینـه اختصـاص زمیـن و 
تامین منابـع مالی تاکید کـرد: پشـتیبانی و حمایت 
از تشـکل ها و کانون های سـاخت و سـاز مسـکن در 
کشـور از وظایـف جـدی دولـت در راسـتای تحقـق 
سـاخت ۴ میلیون واحـد مسـکونی طی چهار سـال 

آینده اسـت.
به گزارش ایسـنا، محمد مخبر صبح دیـروز )جمعه( 
در آییـن افتتـاح بیسـت و دومیـن نمایشـگاه بیـن 
المللـی صنعـت سـاختمان کـه در محـل دائمـی 
نمایشـگاه هـای بیـن المللـی تهـران برگـزار شـد با 
تاکیـد بر اینکه سـاخت مسـکن جـزء کلیـدی ترین 
اقدامات دولت اسـت، افزود: سـاخت و سـاز مسـکن 
بـرای متقاضیـان تنهـا در دولـت خلاصه نمی شـود 
بلکـه همه دسـتگاه هـای ذیربط، بخـش خصوصی و 
مردم محور اصلی سـاخت و سـاز در کشـور هسـتند 
و دولت به عنوان تسـهیل گـر در کنار فعـالان بخش 

مسـکن قـرار دارد. 
معـاون اول رییـس جمهـور بـا بیـان اینکـه در ۹۰ 
درصد شـهرهای کشـور متقاضی و زمیـن لازم برای 
سـاخت مسـکن وجود دارد، روش هـای تامین مالی 
را به عنوان مهمترین بخش سـاخت و سـاز در کشور 
برشـمرد و گفت: دولت برنامه هـا و اقدامـات لازم در 
زمینـه روش هـای تامیـن مالـی در راسـتای تحقق 
سـاخت ۴ میلیون واحـد مسـکونی را درنظـر گرفته 
اسـت.  وی خاطرنشـان کـرد: نقـش اتـاق تعـاون و 
بخـش تعاونـی در تحقـق شـعارهای مسـکن دولت 
بسـیار کلیدی اسـت و از بخـش تعاون مـی خواهیم 
که با بسـیج همه امکانـات و حمایت سـایر دسـتگاه 
هـا و تشـکیل شـرکت هـای تعاونی بـه دولـت برای 

سـاخت مسـکن کمـک نماید.
معاون اول رییس جمهور ادامه داد: سـاخت مسـکن 
و تامیـن نیازهـای متقاضیـان ایـن بخش در کشـور 
قطعـاً بـا کمـک و ورود مـردم شـدنی اسـت و زمینه 
های تحقـق ایـن مهـم در دولـت ایجاد شـده اسـت 
تا جایی کـه در ده مـاه پـس از روی کار آمـدن دولت 
سـیزدهم نزدیـک به یـک میلیـون و چهارصـد هزار 
واحـد زمیـن بـرای سـاخت مسـکن آمـاده شـده و 
نزدیـک بـه ۴۰۰ هـزار واحد مسـکونی نیز بـا کمک 

مـردم و بخـش عمومـی سـاخته می شـود. 
وی اسـتفاده از فنـاوری هـای روز دنیـا و همچنیـن 

روش هـای نویـن تامیـن مالـی را دو عنصـر مهم در 
تسریع سـاخت مسـکن در کشـور برشـمرد و گفت: 
در بخـش هایی از کشـور مشـاهده می شـود که یک 
سـاختمان چند طبقه در بیش از یک سـال سـاخته 
می شـود و این در حالی اسـت کـه فناوری هـای روز 
دنیا بـه سـمتی پیـش مـی رود کـه یک سـاختمان 
چنـد ده طبقه طـی دو ماه سـاخته می شـود که این 
نشـان می دهـد باید تحولـی جـدی در زمینـه ورود 
تکنولـوژی های روز جهانی برای سـاخت مسـکن در 

کشـور صـورت گیرد. 
مخبر بـا تاکید بر اینکـه دولت آمادگـی دارد هر گونه 
روش تامیـن مالی برای سـاخت و سـاز توسـط مردم 
و انبـوه سـازان را سـاماندهی کند، گفـت: روش های 
تامیـن مالی بـرای هر بخش سـاخت مسـکن درنظر 
گرفته می شـود تـا شـاهد تحول جـدی و سـریع در 
سـاخت واحدهای مسـکونی تا پایان دولت سیزدهم 
باشـیم.  وی بـا اشـاره بـه اینکـه مسـکن، ۳۰ درصد 
هزینه سـبد خانوار ایرانی را شـامل می شـود، گفت: 
برداشتن بار هزینه مسـکن از دوش ملت نه با توصیه 
بلکه تنهـا با عرضـه مسـکن حل مـی شـود و باید به 
نقطه ای از عرضه مسـکن برسـیم که هزینه مسـکن 

در سـبد خانوار تغییر اساسـی پیـدا کند. 
معـاون اول رییـس جمهـور همچنیـن بـر ضـرورت 
صادرات خدمات فنی مهندسی مهندسـان ایرانی به 
ویژه شـرکت های دانش بنیان به کشـورهای منطقه 
تاکید کـرد و اظهـار داشـت: فعالیت فعالان سـاخت 
و سـاز مسـکن نبایـد تنهـا بـه جمعیـت ۸۵ میلیون 
نفری کشـور بسـنده شـود چرا کـه در منطقـه ای با 
شـعاع دو هزار کیلومتری، ۶۰۰ میلیون نفر جمعیت 
زندگـی می کننـد که قطعـا خدمات فنی مهندسـی 

ایران مـی توانـد پاسـخگوی نیازهای آنان باشـد. 
وی اظهـار داشـت: شـرکت هـای مهندسـی و 
دانـش بنیـان ایرانـی بایـد بـرای سـاخت بزرگـراه، 
پـل، مسـکن و زیرسـاخت های اساسـی کشـورهای 
منطقـه هدفگـذاری کننـد چـرا کـه در ایـن صورت 
بـرای صنایـع و بخش هـای جانبـی هماننـد مصالح 

سـاختمانی امـکان صـادرات فراهـم مـی شـود. 
مخبـر بـا بیـان اینکـه بیـن حـدود ۷۰ نـوع تولید و 
صنعـت و همچنیـن ۳۰۰ شـغل مختلـف بـا صنعت 
مسـکن رابطـه و همبسـتگی وجـود دارد، تصریـح 
کرد: صنعت مسـکن مـی توانـد به جـذب نقدینگی، 

خلق ثروت، اشـتغال زایـی و تقویـت ارزش پول ملی 
کمـک نماید و تحـرک در ایـن بخش مـی تواند تمام 
شـاخص هـای کلان اقتصادی کشـور را تحـت تاثیر 
قـرار دهـد.  معـاون اول رییـس جمهـور در ابتـدای 
سـخنان خـود توجـه بـه معیشـت مـردم، سـلامت 
و مسـکن را دغدغـه اصلـی و مهـم دولـت سـیزدهم 
برشـمرد و گفـت: تا اسـفند سـال گذشـته وضعیت 
معیشـتی و قیمت ها در کشـور بـه ثبات رسـیده بود 
و تـورم نیز روند کاهشـی خـود را طی می کـرد و این 
در حالـی بـود کـه در ابتـدای روی کار آمـدن دولت 
سـیزدهم وضعیـت کالاهای اساسـی زیر خـط قرمز 
بود و وضعیـت خزانه کشـور در شـرایط مناسـبی به 
سـر نمی بـرد که دولـت توانسـت عـلاوه بـر افزایش 
میـزان ذخایـر کالاهای اساسـی در کشـور بـه بالای 
۷۰ درصد به سـمت ایجـاد درآمدزایـی در دولت گام 
بردارد و توانسـتیم بـدون اسـتقراض از بانک مرکزی 

کشـور را در سـال گذشـته اداره کنیم. 
مخبر با اشـاره به شـرایط خاص کشـور در اوایل سال 
جـاری از جمله تنـش های بیـن المللـی و همچنین 
الزام قانونی مجلس شورای اسـلامی برای ساماندهی 
ارز ترجیحـی گفـت: دولـت چـاره ای جـز اتخـاذ 
اقداماتـی بـرای از بیـن بـردن خطـرات پیـش روی 
کشـور نداشـت و با اتخاذ رویکرد اقتصادی و الزامات 

قانونی موظف بـه اصلاحات اقتصادی کشـور بودیم و 
خوشـبختانه با تصمیم گیری های مناسـب شاخص 
های کلان اقتصادی کشـور به ثبات رسـیده اسـت و 
امیدواریم در آینده وضعیت تورمی سـاماندهی شود. 
مخبر همچنین به اقدامـات دولت در حوزه سـلامت 
اشـاره و تاکید کـرد: با طـرح جدیـد دولـت در حوزه 
بیمـه و دارو، داروهـای خـارج از حـوزه بیمه بـه ویژه 
بـرای بیمـاری هـای خـاص و اقـلام دارویـی گـران 
ساماندهی شـده اسـت.  معاون اول رئیس جمهور در 
ادامه این مراسـم با حضـور در برخی غرفـه های این 
نمایشـگاه که با همراهی نمایندگان مجلس شـورای 
اسـلامی و مسـئولان مربوطـه انجـام شـد، از بخـش 

هـای مختلف ایـن نمایشـگاه بازدیـد کرد. 
گفتنی است بیسـت و دومین نمایشـگاه بین المللی 
صنعـت سـاختمان که بـا همـت اتـاق تعـاون ایران 
در محـل دائمی نمایشـگاه هـای بین المللـی تهران 
و بـا حضـور پررنـگ هیـات هـای تجـاری و فعـالان 
صنعت سـاختمان داخلی و خارجی برپاشـده اسـت، 
ظهـر دیروز بـا حضـور معـاون اول رئیس جمهـور به 
صورت رسـمی افتتاح شـد و از بیسـت و یکـم لغایت 
بیسـت و چهارم مرداد سـال جاری میزبـان مهمانان 
و بازدیدکنندگان از سراسـر کشـور و منطقه و جهان 

است.

تامین نیازهای متقاضیان بخش مسکن 
با کمک مردم شدنی است

سنا
  ای

س:
عک

اداره کل ثبت اسناد و املاك استان کرمانآگهی فقدان سند مالکیتآگهی فقدان سند مالکیت
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت ملک زرند

محمد  رضا  حمید  آقای 
وکالت  برابر  جور  حسنی 
دفتر   1401/04/09-53218 شماره  نامه 
وکالتا  زرند  11 شهر  اسناد رسمی شماره 
رهنما  زاده  وکیل  مهستی  خانم  از طرف 
16 فرعی  زرندی،مالک ششدانگ پلاک 
مجزی شده از 3 فرعی  از 2359 اصلی 
زرند بخش 13 کرمان که سند  در  واقع 
 479 صفحه   206 دفتر  در  آن  مالکیت 
چاپی  شماره  و   33712 ثبت  شماره  به 
0240025 سری الف 87 صادر و تسلیم 
گردیده ،ضمن ارائه دو برگ استشهادیه 
سند  که  است  مدعی  شده  تصدیق 
گردیده  مفقود  جابجایی  بعلت  مالکیت 
و درخواست سند مالکیت المثنی نموده 
لذا باستناد تبصره یک ماده 120 اصلاحی 

نوبت  ثبت مراتب یک  قانون  آیین  نامه 
در تاریخ مندرج در ذیل آگهی میشود تا 
چنانچه کسی مدعی انجام معامله نسبت  
این  در  میباشد که  فوق  الذکر  ملک  به 
آگهی ذکر نگردیده و یا مدعی وجود سند 
مالکیت نزد خود می باشد ظرف مدت ده 
ثبت  اداره  به  آگهی  انتشار  تاریخ  از  روز 
مراجعه  زرند  شهرستان  املاک  و  اسناد 
و اعتراض خود را ضمن ارائه اصل سند 
مالکیت و یا سند معامله تسلیم نماید در 
غیر این صورت پس  از اتمام مدت مذکور 
المثنی  مالکیت  سند  صدور  به  نسبت  

اقدام خواهد شد.

محمد  رضا  حمید  آقای 
وکالت  برابر  جور  حسنی 
دفتر   1401/04/09-53218 شماره  نامه 
اسناد رسمی شماره 11 شهر زرند وکالتا 
از طرف خانم مهستی وکیل زاده رهنما 
زرندی،مالک ششدانگ پلاک 17 فرعی 
مجزی شده از 3 فرعی  از 2359 اصلی 
واقع در زرند بخش 13 کرمان که سند 
 482 صفحه   206 دفتر  در  آن  مالکیت 
به شماره ثبت 33713 و شماره چاپی 
0240026 سری الف 87 صادر و تسلیم 
گردیده ،ضمن ارائه دو برگ استشهادیه 
سند  که  است  مدعی  شده  تصدیق 
مالکیت بعلت جابجایی مفقود گردیده و 
درخواست سند مالکیت المثنی نموده لذا 
به استناد تبصره یک ماده 120 اصلاحی 

آیین  نامه قانون ثبت مراتب یک نوبت 
در تاریخ مندرج در ذیل آگهی میشود تا 
چنانچه کسی مدعی انجام معامله نسبت  
این  در  میباشد که  فوق  الذکر  ملک  به 
آگهی ذکر نگردیده و یا مدعی وجود سند 
مالکیت نزد خود می باشد ظرف مدت ده 
ثبت  اداره  به  آگهی  انتشار  تاریخ  از  روز 
زرند مراجعه  املاک شهرستان  و  اسناد 
و اعتراض خود را ضمن ارائه اصل سند 
مالکیت و یا سند معامله تسلیم نماید در 
غیر این صورت پس  از اتمام مدت مذکور 
المثنی  مالکیت  سند  صدور  به  نسبت  

اقدام خواهد شد.

تعیین  قانون  موضوع  هیات 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 

فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین 
ثبتی و  قانون تعیین تکلیف وضعیت  نامه 

اراضی و ساختمانهاي فاقد سند رسمی 
برابر راي شماره 140160319008000663 هیات 
تکلیف وضعیت  تعیین  قانون  دوم موضوع 
ثبتی اراضی و ساختمانهاي فاقد سند رسمی 
مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک زرند 
خانم  متقاضی  بلامعارض  مالکانه  تصرفات 
حسن  فرزند  دشتخاکی  ضیاءالدینی  الهام 
در  زرند  از  صادره   190 شناسنامه  شماره  به 
فوقانی  طبقه  بر  مشتمل  مغازه  ششدانگ 
مترمربع   78.45 مساحت  به  زمین  زیر  و 
مفروز و مجزی شده از پلاک 24 فرعی از  
2368 اصلی بخش 13 کرمان واقع در زرند 

به آدرس زرند خیابان مطهری خریداری از 
مالک رسمی آقای اکبر امرالهی زرندی محرز 
گردیده است لذا به منظور اطلاع عموم مراتب 
در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود 
در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند 
مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می 
توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت 
دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم 
و  پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه 
از تاریخ تسلیم اعتراض،دادخواست خود را 
به مراجع قضایی تقدیم نمایند بدیهی است 
در صورت انقضاي مدت مذکور و عدم وصول 
صادر  مالکیت  سند  مقررات  طبق  اعتراض 

خواهد شد.
تاریخ انتشار:شنبه :1401/5/22

بیست و دوم مرداد ماه یکهزار چهارصد و یک شمسی
حسین توحیدی نیا- رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان زرند

شناسه آگهی: 1361794

تاریخ انتشار:شنبه :1401/5/22
بیست و دوم مرداد ماه یکهزار چهارصد و یک شمسی

حسین توحیدی نیا- رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان زرند
شناسه آگهی: 1361882

تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/5/22
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/6/6 

حسین توحیدی نیا- رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان زرند
شناسه آگهی: 1361895

آگهی فقدان سند مالکیت
آقای حمیدرضا قاسم پور برابر 
شماره  وراثت  حصر  گواهی 

 1395/12/10-9509973860200958
پور  قاسم  عباس  مرحوم  ورثه  از  احدی 
پلاک  ششدانگ  از  دانگ  سه  مالک 
زرند  در  واقع  اصلی   5742 از  فرعی   0
در  آن  مالکیت  13 کرمان که سند  بخش 
ثبت 802  به شماره  10 صفحه 342  دفتر 
و  صادر   91 ج   818568 چاپی  شماره  و 
شماره  نامه  برابر  گردیده،سپس  تسلیم 
واحد   1401/05/05-140105819069000094
الارث  زرند-سهم  رسمی  اسناد  اجرای 
آقای وحیدرضا قاسم پور زرندی بازداشت 
استشهادیه  برگ  دو  ارائه  گردیده،ضمن 
تصدیق شده مدعی است که سند مالکیت 
نامعلوم مفقود گردیده و درخواست  بعلت 

استناد  به  لذا  نموده  المثنی  مالکیت  سند 
آیین  نامه  اصلاحی   120 ماده  یک  تبصره 
تاریخ  در  نوبت  یک  مراتب  ثبت  قانون 
چنانچه  تا  میشود  آگهی  ذیل  در  مندرج 
کسی مدعی انجام معامله نسبت  به ملک 
ذکر  آگهی  این  در  میباشد که  فوق  الذکر 
نگردیده و یا مدعی وجود سند مالکیت نزد 
خود می باشد ظرف مدت ده روز از تاریخ 
انتشار آگهی به اداره ثبت اسناد و املاک 
شهرستان زرند مراجعه و اعتراض خود را 
سند  یا  و  مالکیت  سند  اصل  ارائه  ضمن 
صورت  این  غیر  در  نماید  تسلیم  معامله 
پس  از اتمام مدت مذکور نسبت  به صدور 

سند مالکیت المثنی اقدام خواهد شد.

تاریخ انتشار:شنبه : 1401/05/22
بیست و دوم تیرماه یک هزار چهارصد و یک شمسی

حسین توحیدی نیا- رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان زرند
شناسه آگهی: 1350567

اداره کل ثبت اسناد و املاك استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت ملک زرند

آگهی فقدان سند مالکیت

و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 
اراضی و ساختمانهاي فاقد سند رسمی 

تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  دوم  هیات   140160319008000665 شماره  راي  برابر 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهاي فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت 
ملک زرند تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم اشرف جمالیزاده بهاءآبادی فرزند 
نادعلی به شماره شناسنامه 7 صادره از زرند در یک باب خانه به مساحت 250.40 
مترمربع از پلاک 7566 اصلی واقع در بخش 13 کرمان به ادرس زرند خیابان مطهری 
کوچه شماره 10 خریداری از مالک رسمی آقای غلامعباس نظریان محرز گردیده است 
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی 
که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از 
تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و  پس از 
اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض،دادخواست خود را به مراجع 
قضایی تقدیم نمایند بدیهی است در صورت انقضاي مدت مذکور و عدم وصول اعتراض 

طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.

سه  جرجافکی،مالک  نژاد  جعفری  فریده  خانم 
واقع  اصلی   5742 از  فرعی   0 پلاک  ششدانگ  از  دانگ 
الکترونیکی  دفتر  در  آن  مالکیت  سند  که  کرمان   13 بخش  زرند  در 
139620319008002637 و شماره چاپی 111923 الف 94 صادر و تسلیم 
گردیده ،ضمن ارائه دو برگ استشهادیه تصدیق شده مدعی است که سند 
المثنی  مالکیت  و درخواست سند  نامعلوم مفقود گردیده  بعلت  مالکیت 
نموده لذا به استناد تبصره یک ماده 120 اصلاحی آیین  نامه قانون ثبت 
مراتب یک نوبت در تاریخ مندرج در ذیل آگهی میشود تا چنانچه کسی 
مدعی انجام معامله نسبت  به ملک فوق  الذکر میباشد که در این آگهی 
ذکر نگردیده و یا مدعی وجود سند مالکیت نزد خود می باشد ظرف مدت 
ده روز از تاریخ انتشار آگهی به اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان زرند 
مراجعه و اعتراض خود را ضمن ارائه اصل سند مالکیت و یا سند معامله 
تسلیم نماید در غیر این صورت پس  از اتمام مدت مذکور نسبت  به صدور 

سند مالکیت المثنی اقدام خواهد شد.

تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/5/22 /  تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/6/6
حسين توحيدي نيا- رئيس ثبت اسناد و املاك زرند

شناسه آگهی:1360324

تاریخ انتشار شنبه :1401/5/22
بیست و دوم تیرماه یک هزار چهارصد و یک شمسی

حسین توحیدی نیا- رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان زرند                                                                                   
شناسه آگهی: 1360502

آگهی تحدید حدود اختصاصی
چون ششدانگ یک قطعه زمین 
دارای  احداثی  بنای  بر  مشتمل 
 -2 از  فرعی   -10572 پلاک 
اصلی به مساحت 335 متر مربع واقع در 
حیدرآباد شهر کهنوج قطعه یک بخش 46 
فهیمی  مصیب  آقای  تقاضای  مورد  کرمان 
 3161001958 ملی  شماره  به  اصغر  فرزند 
حسب  .لذا  دارد  حدود  تحدید  به  نیاز 
 1401/05/11 مورخ  مالک  درخواست کتبی 
فوق   اختصاصی پلاک  تحدید حدود  آگهی 
 8 ساعت  از  آن  تحدید  عملیات  و  منتشر 
صبح روز چهارشنبه مورخه 1401/06/16 در 
به  لذا  آمد،  به عمل خواهد  محل شروع و 

اخطار  مذبور  رقبه  مجاور  مالکین  و  مالک 
این آگهی در  میشود که در موعد مقرر در 
محل وقوع ملک حاضر و چنانچه کسی بر 
حدود وحقوق ارتفاقی آن واخواهی داشته 
صورت  تنظیم  تاریخ  از  میتواند  باشد 
واخواهی  روز   30 لغایت  تحدیدی  مجلس 
اداره ثبت اسناد واملاک کهنوج  به  را  خود 
شود  ارسال  صالحه  دادگاه  به  تا  تسلیم 
انقضای مهلت  از  این صورت پس  ،در غیر 
نیست.م  مسموع  ادعایی  هرگونه  مذکور 

الف :599
تاریخ انتشار : شنبه 1401/05/22
 علی رحمانی خالص 
 رئیس اداره ثبت اسناد واملاک شهرستان کهنوج

آگهی تحدید حدود اختصاصی
قطعه  یک  ششدانگ  چون 
احداثی  بنای  با  محصور  زمین 
 -10528 پلاک  دارای  ان   در 
فرعی از 2- اصلی به مساحت 334.2 متر 
قطعه  کهنوج  شهر  حیدرآباد  در  واقع  مربع 
آقای  تقاضای  مورد  46 کرمان  بخش  یک 
به  فرزند کیوان  نژاد شهری  محمد مشرفی 
تحدید  به  نیاز   3391642130 ملی  شماره 

حدود دارد .
مورخ  مالک  کتبی  درخواست  حسب  لذا 
1401/05/18 آگهی تحدید حدود اختصاصی 
آن  تحدید  عملیات  و  منتشر  فوق   پلاک 
مورخه  چهارشنبه  روز  صبح   8 ساعت  از 

1401/06/16 در محل شروع و به عمل خواهد 
رقبه  مجاور  مالکین  و  مالک  به  لذا  آمد، 
مذبور اخطار میشود که در موعد مقرر در این 
آگهی در محل وقوع ملک حاضر و چنانچه 
کسی بر حدود وحقوق ارتفاقی آن واخواهی 
داشته باشد میتواند از تاریخ تنظیم صورت 
واخواهی  روز   30 لغایت  تحدیدی  مجلس 
واملاک کهنوج  اسناد  ثبت  اداره  به  را  خود 
تسلیم تا به دادگاه صالحه ارسال شود ،در 
غیر این صورت پس از انقضای مهلت مذکور 
هرگونه ادعایی مسموع نیست . م الف :604

تاریخ انتشار : شنبه 1401/05/22
 علی رحمانی خالص - رئیس اداره ثبت اسناد 
واملاک شهرستان کهنوج 

آگهی تحدید حدود اختصاصی
ششدانگ  حدود  تحدید  چون 
 450 مساحت  به  خانه  باب  یک 
 2668 پلاک  دارای  مربع  متر 
شهر  نخلستان  در  واقع  اصلی   -1 از  فرعی 
مورد  کرمان   46 بخش  یک  قطعه  کهنوج 
گوهری  بلوچ  میرهاشمی  نیره  خانم  تقاضای 
 6079888610 ملی  شماره  به  قدمعلی  فرزند 
از نوبت خارج گردیده و اعمال تبصره  و شرکا 

قانون ثبت هم میسرنمیباشد.  15 ذیل ماده 
مورخه  مالک  کتبی  درخواست  حسب  لذا 
اختصاصی  حدود  تحدید  آگهی   1401.5.19
از  آن  تحديدی  وعمليات  منتشر  فوق  پلاک  
مورخه1401.6.12در  شنبه  روز  صبح   8 ساعت 

به  لذا  آمد،  خواهد  عمل  به  و  شروع  محل 
اخطار  مذبور  رقبه  مجاور  مالکین  و  مالک 
در  آگهی  این  در  مقرر  موعد  در  که  میشود 
بر  کسی  چنانچه  و  حاضر  ملک  وقوع  محل 
داشته  واخواهی  آن  ارتفاقي  حقوق  و  حدود 
مجلس  صورت  تنظیم  تاریخ  از  میتواند  باشد 
به  را  خود  واخواهی  روز   30 لغایت  تحديدى 
به  تا  املاک کهنوج تسلیم  و  اسناد  ثبت  اداره 
دادگاه صالحه ارسال شود، در غیر این صورت 
ادعایی  گونه  هر  مذکور  مهلت  انقضای  از  پس 

نیست. مسموع 

تاریخ انتشار : شنبه 1401/05/22
علی رحمانی خالص - رئیس اداره ثبت اسناد 
واملاک شهرستان کهنوج . 

آگهی تحدید حدود اختصاصی
بنای احداثی در آن )یکباب  با  چون ششدانگ  یک قطعه زمین محصور 
خانه (دارای پلاک 10578 فرعی از 2 -اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک 2 
فرعی از 2- اصلی به مساحت288.77متر مربع واقع در حيدر اباد کهنوج بلوار 
شهید اسماعیلی قطعه  یک بخش 46 کرمان باستناد رای شماره 140160319002001737-

1401.3.28  هیات مستقر در ثبت کهنوج  در مالکیت آقای علی نمدادی قرار گرفته و آگهی 
نوبتی موضوع ماده 11 قانون ثبت اسناد چاپ و منتشر و در موعد مقررمورد واخواهی  قرار 
نگرفته ونیازبه تحدید حدود دارد. لذا حسب درخواست کتبی مالک مورخه  1401.5.18 
آگهی تحدید حدود  آن باستناد تبصره ماده 13 قانون مزبور منتشر و عملیات تحدیدی ان 
از ساعت 8صبح روز چهارشنبه مورخه 14016.16 در محل شروع و بعمل خواهد آمد. لذا به 
مالکین و مجاورین رقیه فوق اخطار میگردد که در موعد مقرر در محل وقوع ملک حاضر و 
در صورت عدم مراجعه مجاورین عملیات تحدیدی با معرفی مالک انجام و چنانچه کسی از 
مجاورین بر حدود و حقوق ارتفاقی آن اعتراض داشته باشد طبق ماده 20 قانون ثبت و ماده 
86 اصلاحی پس از تنظیم صورتجلسه تحدیدی اعتراض خود را کتبا به این اداره اعلام و 
ظرف مدت 30 روز دادخواست به مراجع ذیصلاح قضایی تقدیم نماید و گواهی دادخواست 
مربوطه را به این اداره ارائه نماید. پس از گذشت مهلت یاد شده هیچگونه ادعایی مسموع 

نخواهد بود.

تاریخ انتشار : شنبه 1401/05/22
علی رحمانی خالص - رئیس اداره ثبت اسناد واملاک شهرستان کهنوج
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روزنامه اجتماعی، فرهنگی، سیاسی، اقتصادی استان کرمان
صاحب امتیاز: موسسه مطبوعاتی پیام آوران

مدیر مسئول:روح الله خدیشی
زیر نظر شورای نویسندگان

نشانی کرمان: خیابان شهید بهشتی، کوچه شماره 10، نبش شرقی 2
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جیرفت: 09131488684     43213684-85- 034
تلفنخانه کرمان: 034-32487477

ایمیل تحریریه: 
kaghazevatan@gmail.com

ایمیل سازمان آگهی ها: 
kaghazevatan.adv@gmail.com 

مدیر اجرایی: حمید باقری 
مدیر داخلی: سمیه خدیشی

گرافیک: فاطمه خواجویی
صفحه آرایی: ندا صفاریان 

خبر: محمد ساردویی

عکس: یاسر خدیشی
 روابط عمومی: شیوا کرمی

توزیع: اصغر صانعی
حسابدار: فاطمه سلیمانی 

نماینده روزنامه در عنبرآباد: ارشاد پگاه

نظرات نویسندگان دیدگاه شخصی آنان بوده و لزوما دیدگاه روزنامه نیست . 

1294 پیاپــی  شــماره  پنجــم     ســال       1401 مرداد مــاه   22 شــنبه   

چاپ و لیتوگرافی: شاخه سبز

نمابر: 034-32448511

ما را دنبال کنید

روزنامه اقتصادی استان کرمان

فراخوان مسابقه طراحی لباس و مد
 World of WearableArt 2۰23 منتشر شد.

مهلت: ۹ مهر تا ۱۱ اسفند ۱۴۰۱
 »World of WearableArt)WOW( Awards جهان هنرهای پوشیدنی یا«
یک رویداد بیت المللی شناخته شده است که سالانه هنرمندان بیش از ۴۰ کشور جهان 
را به خود جذب می کند. هر چیزی که می تواند یک اثر هنری پوشیدنی باشد، تا زمانی 
که اصیل، خلاقانه و دارای اجرای خوب باشد، می تواند جایی در این رقابت به خود 
اختصاص دهد. هر سال به مدت سه هفته WOW بهترین خلاقیت ها را در یک ارائه 
دیدنی عرضه می کند و پایتخت پرجنب وجوش نیوزیلند، ولینگتون را در انفجاری از 
خلاقیت به نمایش در می آورد. پیش بینی می شود امسال حدود ۶۰۰۰۰ نفر از این 

نمایش بازدید کنند. 
لینک ها و دانلودها

2023 World of WearableArt وب سایت مسابقه طراحی لباس و مد

فراخوان

خبرخبر

خبر

اینفوگرافیک

امام جمعه بردسیر خطاب به کسانی که 
در بیان وی با مطرح کردن بحث آب و 
هوا و زمین اجرای پروژه های فولاد را زیر 
سوال می  برند، گفت: وجود یک نعمت 
ممکن است با نعمت دیگر تداخل داشته 
باشد، بنابراین درخواست دارم با حرف های 
خود سبب دلسردی دست اندرکاران این 
مجموعه نشوید. حجه الاسلام علی اکبر 
کرمانی در خطبه های نماز جمعه این 
هفته بردسیر با تشکر از حضور رییس 
جمهور و هیات همراه به استان کرمان 
اظهارداشت:دیروز با حضور وزیر اقتصاد 
عملیات اجرایی پروژه های گهرزمین در 
بردسیر آغاز شد که با توجه به اعتبار و میزان 
اشتغالزایی، باید آن را یک ابر پروژه دانست. 
امام جمعه بردسیر در ادامه از هیات های 
عزای  برپایی  در  متولیان  و  مذهبی 

سیدالشهدا)ع( قدردانی کرد.
او افزود: مردم با وجود افزایش قیمت ها 
در برپایی مجالس عزای امام حسین)ع( 
کم نگذاشتند؛ دشمن از این عزاداری ها و 
اتحادها بشدت می ترسد و از تمام توان خود 
برای کمرنگ کردن این مجالس استفاده 

می کند.

وزیر امور اقتصادی و دارایی تاکید دارد که 
فاصله بین نرخ ارز بازار و نیمایی از موضوعات 
مهم اقتصادی است که باید کاهش یابد.  
سیداحسان خاندوزی در جریان سفر استانی 
دولت به کرمان در نشست شورای اداری 
شهرستان سیرجان افزود: فعالان اقتصادی 
باید از مسیرهای قانونی ارز خود را تامین 
کنند. او با اشاره به اینکه ما مسئولان اجرایی 
کشور باید عقب افتادگی حوزه فعالیت های 
اقتصادی را جبران کنیم ادامه داد: امروزه 
ذخایر و سفره های زیرزمینی را تهی کردیم 
و دیگر نباید فشار به منابع راهبردی کشور 

تکرار شود.
وزیر امور اقتصادی و دارایی با اشاره به 
اینکه قانون های دست و پاگیر همانند چرخ 
دنده های رسوب گرفته یک ماشین سرعت 

عمل را پایین می آورند و باید اصلاح شوند 
گفت: ما درصدد روان کردن مسیر برای رفع 

مشکلات مردم هستیم.
او با اشاره به شرایط اقتصادی در استان 
کرمان گفت: استان کرمان وضعیت خوبی 
در حوزه فعالیت های اقتصادی دارد که هنوز 
هم می توان ظرفیت این امر مهم را بالا برد و 
بهتر از این عمل کرد. خاندوزی اظهارداشتَ: 
تسهیلات و شبکه بانکی در استان کرمان 
بسیار خوب است اما این آمادگی را داریم که 
بیشتر بتوانیم از فعالیت بخش های خرد و 
متوسط اقتصادی استفاده کنیم.  وزیر اقتصاد 
در مورد کمبود نیرو در برخی ادارات از جمله 
اداره دارایی شهرستان سیرجان نیز گفت: باید 
با زیرمجموعه ها بهره وری را بالا برد تا مالیات 

ارتقا یابد.

معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت و مدیرعامل سازمان صنایع کوچک و 
شهرک های صنعتی : امسال ۷۰۰ هکتار زمین جدید در استان کرمان به نواحی و 

شرکت های صنعتی اضافه می شود.
به گزارش روابط عمومی شرکت شهرک های صنعتی کرمان، علی رسولیان در 
جریان سفر استانی دولت به کرمان با استقبال مدیرعامل شرکت شهرک های 
صنعتی کرمان وارد این استان شد. او افزود: طی سفر رییس جمهور به کرمان در 
حوزه زیرساخت ها، صنعت و معدن و تجارت تسهیلات مشخصی برای بنگاه های 

صنعتی مصوب شده است که اعلام خواهد شد.
او با اشاره به اینکه یکی از مصوبات برای تامین مالی بنگاه ها موضوع مربوط به 
پست های برق است ادامه داد: برای بحث تصفیه خانه ها بخصوص بازچرخانی آب 
و مشکلات تامین آب مبالغی تخصیص پیدا خواهد کرد تا این موارد را تکمیل و 

برای تامین آب بتوانیم از آن استفاده کنیم. 
معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت با اشاره به اینکه یکی از ظرفیت های خوبی 
که در استان کرمان وجود دارد بحث انرژی خورشیدی و ظرفیت تولید برق از این 
انرژی است، خاطرنشان کرد: در دولت مصوب شد سازمان شهرک های صنعتی 

پنج شهرک جدید انرژی خورشیدی را در این استان ایجاد کند.
رسولیان با اشاره به اینکه شهرک های فناوری خوبی در استان وجود دارد و 
تاکنون ۲ هزار و ۸۳ واحد به بهره برداری رسیده، افزود: رییس جمهور در همه  
سفرهای استانی از واحدهای تولیدی بازدید و جلساتی نیز با فعالان اقتصادی 

برگزار می کند.
او ادامه داد: رویکرد جدید دولت بحث حضور وزیران و نمایندگان در استان ها و 
پاسخگویی مستقیم به مطالبات مردم است تا بتوانیم در استان ها موانع و مشکلاتی 

که وجود دارد و مردم مطرح می کنند را حل کنیم.
او تصریح کرد: بحث تامین زیرساخت های مربوط به شهرک های صنعتی و 
واگذاری زمین از موضوعاتی است که با توجه به تقاضای بالای سرمایه گذاری 
در استان نیاز است که زیرساخت ها را برای این مهم در استان با سرعت بیشتری 

تامین و موانع و مشکلات را برای مردم حل کنیم.   
مدیرعامل سازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی خاطرنشان کرد: در 
میزگردها با همراهی حسین میجانی مدیرعامل شرکت شهرکهای صنعتی کرمان 
موضوعات مختلفی از جمله مسائل مربوط به تامین مالی برای بنگاه های کوچک و 

بزرگ، تامین آب و برق این بنگاه ها بررسی شده است.

انتقاد امام جمعه 
بردسیر از افرادی که 

علیه افتتاح پروژه های 
صنعتی موضع گرفتند

وزیر اقتصاد: فاصله بین ارز نیمایی و بازار باید کاهش یابد

7۰۰ هکتار به مساحت
 شهرک های صنعتی کرمان اضافه می شود

خبر

این مراسم  با حضور سید احسان خاندوزی وزیر امور اقتصاد و 
دارایی، شهباز حسن پور نایب رییس کمیسیون اقتصادی مجلس 
شورای اسلامی و نماینده مردم سیرجان و بردسیر در مجلس 
دکتر شیرازی مدیرعامل شرکت سرمایه گذاری امید و جمعی 
از مسئولان استانی، شهرستان و مدیران فولادی در شهرستان 

بردسیر برگزار شد.
2.۵ میلیارد یورو برای اجرای طرح های فولاد بردسیر 

سرمایه گذاری میشود
وزیر اقتصاد و دارایی در این مراسم با بیان این مطلب که برای 
ساخت این طرح های بزرگ اقتصادی ۲.۵ میلیارد یورو به ارزش 
ریالی چهارده هزار میلیارد تومان هزینه خواهد شد ،گفت: 
با تکمیل و ساخت این پروژه ها شهرستان بردسیر در جمع 

شهرهای بزرگ دارای صنعت فولاد قرار خواهد گرفت.
او افزود: با اجرای این طرح ها همچنین برای ۵ هزار نفر به طور 
مستقیم و برای ۱۳ هزار نفر به صورت غیرمستقیم زمینه اشتغال 
فراهم خواهد شد. وزیر اقتصاد گفت: با همت خوبی که بازیگران 
بزرگ اقتصاد داخلی داشتند و پیگیری خوبی که مقامات 
منطقه ای و محلی انجام دادند، منجر شد که به لحاظ عدد و رقم 
و ارزش، یکی از بزرگ ترین پروژه هایی که در سفرهای استانی 
شروع به فعالیت کرده و مشاهده شده در بردسیر شروع به کار 
کند. خاندوزی ادامه داد: ان شاءالله که با اخذ مجوزهای لازم و 
شروع به فعالیت اجرایی شاهد به ثمر نشستن در ایام پیش رو 
باشیم و ثمرات منجر به افزایش رفاه و بهبود توسعه اقتصادی و 

رفع محرومیت از شهرستان بردسیر و حوزه استان کرمان شود.
خاندوزی تصریح کرد: یکی از اصول قطعی که بسیار مورد تاکید 
رئیس جمهور است،اینکه باید بتوانیم در عمل هزینه فعالیت 
تولیدی و اقتصادی را برای همه تولیدکنندگان و صادرکنندگان 
کشور کاهش دهیم و فعالیت اقتصادی را کاملا پیش بینی پذیر 
کنیم . به گفته او اما برای فعالیت اقتصادی متاسفانه در عمل هنوز 
بخش هایی از دستگاه های اجرایی یا نهادهای استانی و شهرستانی 
در این مسیر همکاری لازم را ندارند و سنگ اندازی هایی می کنند. 
او گفت: ما تلاش کردیم در وزارت اقتصاد و دارایی از طریق پنجره 
واحد و شورای گفت وگوی دولت و بخش خصوصی ، مسئله 
تسهیل صدور مجوزها را پیگیری نماییم و تا حد ممکن زمان اخذ 
مجوزهای لازم، هزینه اخذ مجوزها و امکان اعمال نظر سلیقه 
مدیران و دستگاه ها را کاهش و به سمت شرایط بهینه حرکت 
نماییم و بی شک از این پس کمک های ویژه ای در این راستا 
صورت خواهد گرفت تا زمان اخذ مجوزها به  نحوی باشد که 

مدیران عامل و تولیدکنندگان خبرهای خوشی بشنوند.
خاندوزی در پایان خاطرنشان کرد: استان کرمان یکی از 
استان های موفق در توسعه اقتصادی، صنعتی و معدنی است که 

نقشی نمونه برای سایر استان های کشور دارد.
دغدغه های اقتصادی گهرزمین در عملیات اجرایی ۴ 

ابرپروژه  فولادی بردسیر مطرح شد

محمد فلاح مدیرعامل شرکت گهرزمین در این مراسم به بیان 
دغدغه های اقتصادی این شرکت پرداخت.

او با اشاره به وضعیت صادرات گندله تولیدی گفت: اگر سال 
گذشته می خواستیم گندله صادر کنیم به ازای هر تن ۲۵۰ دلار 
آورده داشتیم ولی ما همانند دیگر تولیدکنندگان صادر نکردیم .

فلاح گفت:با توجه به سیاست های اقتصادی در پاره ای از کشورها 
مانند چین مبنی بر استفاده از آهن قراضه در صنعت ساختمان 
سازی قیمت گندله به طرز عجیبی کاهش پیدا نمود به طوریکه 
در مقاطعی قیمت گندله به ازای هر تن ۲۵۰ دلار بود که ما 

همچون سایر تولیدکنندگان ایرانی اقدام به صادرات ننمودیم.
به گفته او پس از آغاز جنگ روسیه و اوکراین و کاهش نسبی 
قیمت به ۱۵۰ تا ۱۶۰ دلار ،باز هم به دلیل نبود برنامه و نداشتن 
اطلاع از سیاست های اقتصادی کشور مبدا با این قیمت نیز 
تولیدکنندگان اقدام به صادرات ننمودند. او تاکید کرد:  در 
حال حاضر قیمت این محصول به ۱۱۰ دلار در هر تن کاهش 
پیدا کرده است.این میزان کاهش در قیمت محصول ضررهای 
هنگفتی را متوجه تولیدکنندگان و صادرکنندگان ایرانی 
نمود. او افزود: تقاضا داریم که در هیات دولت مطرح نمایید 
که در کشورهایی که ما در آنها مراودات اقتصادی زیادی داریم 
سفیران ایران در آن کشورها دارای تخصص در حوزه اقتصاد بوده 
و تمرکز و دغدغه اصلی آنها نیز همین مسائل باشد به طوری که 
شرکت های ایرانی بتوانند قبل از، از دست رفتن فرصت ها اقدام به 
سیاستگذاری و تدوین استراتژی برای صادرات و واردات نمایند. 
فلاح در ادامه بیان داشت: یکی دیگر از دغدغه های ما، تعدد مراکز 
تصمیم گیری و افزایش بیش از حد نیروهای دولتی است و این 
مشکل مربوط به این دولت و آن دولت نیست بطوریکه برای یک 
کار کوچک که همه مسئولین دولتی، مسئولین قضایی و ستاد 
رفع موانع اقتصادی با آن موافقت کرده اند، متاسفانه در سایر مراکز 

تصمیم گیری با این کار مخالفت شده است.
مدیرعامل شرکت گهرزمین در ادامه سخنان خود با اشاره به این 
مطلب که بیکاری یکی از معضلات اساسی جامعه امروز ماست 
به طوری که بسیاری از مشکلات امروز ما ریشه در این معضل 
دارد،افزود:شرکت گهرزمین با هدف ایجاد اشتغال در راستای 
برنامه های توسعه بالادستی اقدام به ایجاد اشتغال چندین هزار 
نفری نموده است. او افزود:یکی از مشکلات این شرکت در سایت 
سیرجان مباحث مربوط به محیط زیست و مخالفت این سازمان 
برای واگذاری زمین می باشد به طوریکه در حال حاضر این 
شرکت برای تخلیه و انباشت باطله ای خود زمین لازم را در اختیار 
ندارد.. فلاح در ادامه بیان داشت: شرکت گهرزمین در زمینه بومی 
سازی صنعت و مهندسی معکوس در سال های اخیر توان و انرژی 
زیادی صرف نموده است به طوری که در حال حاضر بسیاری از 

دستگاهها و خطوط تولید مورد نیاز، بومی سازی شده است.
با اجرای پروژه های بزرگ، معضل بیکاری در 

سیرجان و بردسیر ریشه کن می شود

نماینده مردم سیرجان و بردسیر در مجلس شورای اسلامی گفت 
: اجرای پروژه های بزرگ ۱۴ هزار میلیارد تومانی در بردسیر و ۴ 
هزار میلیارد تومانی سیرجان نقطه عطفی در توسعه اقتصاد این 
منطقه خواهد بود که میتوان امیدوار بود فقر و بیکاری در بردسیر 
و سیرجان ریشه کن شود. شهباز حسن پور در این مراسم با بیان 
اینکه مجموعه وزارت اقتصاد و دارایی قلب تپنده دولت است 
اظهار داشت: بحث صادرات نسبت به سال های اخیر افزایش 

چشمگیری در استان داشته است.
او با اشاره به اینکه شهرستان بردسیر امروز با این پروژه به 
سمت ریشه کنی فقر حرکت می کند، افزود: بخش لاله زار 
در این شهرستان بیش از ۳ هزار هکتار گل محمدی دارد و 
بهشتی برای کارآفرینی است. حسن پور با تأکید بر اینکه شعار 
باید به عمل تبدیل شود عنوان کرد: اصل ۴۴ قانون اساسی در 
کشور اجرا نشده و شرکت های خصولتی جای شرکت های 
خصوصی را گرفته اند و شعار عدالت محوری باید اجرایی 
شود. نایب رییس کمیسیون اقتصادی مجلس با تاکید بر 
جلوگیری از خام فروشی بیان داشت: ۱۸ هزار میلیارد تومان 
پروژه در سیرجان و بردسیر امروز عملیات اجرایی شروع شد. 
حسن پور با اعلام این مطلب که بیش از دو سال مطالعات کامل 
در خصوص این ابر پروژه انجام شده و هم اکنون تجهیز کارگاه 
صورت گرفته، همه زیرساخت ها فراهم شده و مشاور، ناظر و 
پیمانکار انتخاب شده اند، بیان کرد: این هدیه ای است که از 
طرف بخش خصوصی در آستانه سفر رییس دولت در راستای 
ایجاد اشتغال و تولید و حل همیشگی معضل بیکاری تقدیم 
مردم شریف شهرستان بردسیر و نیز مردم سایر شهرستان های 

استان کرمان می شود.
به بردسیر توجه بیشتری شود

حجت الاسلام علی اکبر کرمانی امام جمعه بردسیر نیز در این 
مراسم ضمن عرض تسلیت به مناسبت شهادت اباعبدالله و ایام 
محرم،طی سخنان کوتاهی خواستار توجه بیشتر مسئولین به 
بردسیر شد. او گفت: با اینکه بردسیر در ۶۰ کیلومتری مرکز 

استان قرار دارد، ولی مناطقی در این شهر وجود دارد که از 
جنوب استان نیز محروم تر است و نیاز به توجه بیشتر دارد . 
امام جمعه بردسیر در ادامه افزود: شهرهایی مانند لاله زار، نگار 
و مخصوصا  گلزار در حوزه های فرهنگی، معیشتی و ورزشی 
محدودیت هایی دارند و خدا را شاکریم و امیدواریم با افتتاح این 
طرح ها و به ثمر نشستن آنها شاهد خیر و برکت در شهرستان 
باشیم . او اظهار امیدواری کرد با عمل به مسئولیت اجتماعی 
مجموعه فولاد و شرکت گهرزمین، شاهد اینگونه محرومیت 

ها در شهرستان نباشیم.
حمایت از سرمایه گذار بخش خصوصی و ایجاد 

اشتغال اولویت اصلی فرمانداری است
حمزه وفایی سرپرست فرمانداری بردسیر در این مراسم اظهار 
داشت: همزمان با سفر ریاست جمهوری به استان، عملیات 
احداث پروژه بزرگ فولاد گهرزمین در بردسیر رسما آغاز خواهد 
شد.  وی با اشاره به اینکه پیگیری و حمایت از سرمایه گذاری 
بخش خصوصی و ایجاد اشتغال اولویت اصلی فرمانداری است 
افزود: با احداث این پروژه دغدغه اشتغال شهرستان به حداقل 
خواهد رسید. وفایی در ادامه افزود: تعامل و همدلی نزدیک همه 
ارکان حاکمیتی در شهرستان با یکدیگر و با بخش خصوصی 

می تواند زمینه ساز انجام اقدامات بزرگ شود.
شایان ذکر است این ابر پروژه ها شامل، احداث ۲ واحد مگامدول 
آهن اسفنجی به ظرفیت ۴/۳ میلیون تن در سال که به صورت 
مستقیم تعداد ۵۲۰ نفر و ۱۵۶۰ نفر به صورت غیر مستقیم در 
زمان بهره برداری اشتغال ایجاد می کند، احداث کارخانه ذوب و 
ریخته گری به ظرفیت ۳میلیون تن در سال با اشتغال مستقیم 
برای ۸۵۰ نفر و غیرمستقیم برای ۲۲۹۵ نفر، احداث کارخانه 
نورد گرم )فولاد آلیاژی( به ظرفیت ۳میلیون تن در سال با 
اشتغال مستقیم ۶۰۰ نفر و غیر مستقیم ۱۵۶۰ نفر و احداث ۲ 
واحد نیروگاه سیکل ترکیبی به ظرفیت هر کدام ۵۰۰ مگاوات 
که برای ۵۰۰ نفر به صورت مستقیم و برای ۱۲۰۰ نفر به صورت 

غیر مستقیم اشتغال ایجاد خواهد کرد، می باشد.

با حضور وزیر اقتصاد و تنی چند از مسئولان استان کلید خورد

عملیات اجرایی ۴ ابرپروژه  فولادی شرکت گهرزمین در بردسیر 

خبر

سکینه خدیش/ وزیر نیرو گفت: پروژه خط 
انتقال آب از سد نسا به شهرهای بم و بروات 
۸۰ درصد پیشرفت فیزیکی دارد و تلاش داریم 
تا قبل از تابستان سال آینده آب سد نسا به این 
شهرستان برسد. علی محرابیان در حاشیه 
بازدید از پروژه خط انتقال آب از سد نسا به 
شهرهای بم و بروات افزود: اعتبار مورد نیاز 
برای تکمیل پروژه خط انتقال سد نسا حدود 
۵۰۰ میلیارد تومان است که در مصوبات سفر 
هم دیده شده است. او اظهار داشت:سال های 
گذشته در پایان دولت دهم در شهرستان های 
شرقی استان کرمان شاهد افتتاح سد نسا بودیم  
که این سد از سدهای بسیار خوب منطقه 
جنوب شرق کشور محسوب می شود. وزیر 
نیرو ادامه  داد: برای تکمیل این پروژه از هر 
طریقی که نیاز باشد اعتبار تامین خواهد شد 
تا شاهد تکمیل هر چه زودتر این طرح باشیم. 
او خاطرنشان  کرد: سامانه انتقال آب از این سد 
به شهرهای بم و بروات طی سال های گذشته 

پیشرفت خوبی داشته و تلاش می کنیم هر چه 
سریعتر عملیات باقی مانده در ایستگاه پمپاژ و 
تصفیه خانه را انجام دهیم تا آب با کیفیت برای 

شهرستان تامین شود.
خط انتقال آب به دیگر شهرهای 

شرقی نیز اجرا می شود
محرابیان عنوان کرد:از همین مسیر انتقال آب 
برای شهرستان های دیگر مانند نرماشیر، فهرج و 
ریگان نیز پیش بینی شده که خطوط انتقالی آن 
را اجرا خواهیم کرد. او توضیح  داد: مصوب شده 
برای سه شهرستان دیگر نیز هر چه سریعتر 
عملیات اجرای خطوط انتقال آب آن آغاز شود.

به گفته او در ماه های آینده نیز پیمان خط 
انتقال به شهرهای نرماشیر، فهرج و ریگان 

آغاز می شود.
وزیر نیرو درباره خاموشی موتور پمپ های برق 
کشاورزان نیز گفت: برای مدیریت چاه های 
کشاورزی اختیارات کافی به استان ها داده شده 
و به استان کرمان نیز اختیار کافی واگذار شده تا 

در هر مکانی متناسب با نیاز آبی تصمیم گیری 
شود.

مشکل قبوض برق مناطق گرمسیری 
مرتفع خواهد شد

او درباره قبوض برق مناطق گرمسیری نیز اظهار 
داشت: در بحث قبوض برق اخیرا قانونی در قالب 
طرح در مجلس به تصویب رسیده که هم اکنون 
در شورای نگهبان قرار دارد و با تأیید این مصوبه 
مجلس موضوع قبوض بخش های گرمسیری 

کشوری به صورت کامل مرتفع خواهد شد.
او می گوید، هر شهرستان متناسب با درجه 
شرایط  مشمول  برق،  مصرف  و  حرارت 
گرمسیری و خاص خواهد شد. وزیر نیرو هدف 
از سفر به استان کرمان را بررسی طرح های 
برقی و آبی کل این استان دانست و افزود: در 
حوزه برق پروژه های خوبی در سطح استان 
انجام شده و طی یک سال گذشته نیز پیشرفت 

خوبی داشته است.
او گفت: در ماه های گذشته شاهد به مدار آمدن 
نیروگاه زرند کرمان با دو واحد بزرگ گازی 
بودیم و بوتیا نیروگاه دیگر ما نیز در روزهای 

آینده وارد شبکه می شود.  محرابیان بیان  کرد: 
باید کارهای بزرگی در حوزه آب کرمان انجام 
شود و برای عبور از تابستان ۱۴۰۱ تلاش شده 
با اجرای پروژه های موقت و طرح های تنش 
بتوانیم با کمترین تنش عبور کنیم .  او با اشاره 
به اینکه برای تامین آب پایدار و مطمئن برای 
استان کرمان چند کار اساسی باید انجام شود 
اضافه کرد: در ابتدا باید پروژه های نیمه تمام که 
بعضا تاریخ شروع آن ها طولانی شده است را هر 
چه سریعتر به مرحله بهره برداری برسانیم که 

اغلب در مصوبات سفر ریاست جمهوری قرار 
گرفته و برخی هم نیاز است که وارد مصوبات 
سفر شوند. محرابیان ادامه داد: طرح های تامین 
آب که هنوز شروع نشده و مطالعات آن در سطح 
استان است از طریق منابع گسترده ای که با 
روش های مختلف مالی، بودجه و کمک صنایع 
بسیج صورت می گیرد را تامین اعتبار کنیم تا 
بتوانیم به اجرای طرح های آبی استان کرمان 

سرعت بدهیم.

وزیر نیرو: آب سد نسا قبل از تابستان سال آینده به بم می رسد


